
انجام تعهدات بیمه ای درمان 
 ناباروری تا سقف ۵۰ میلیون تومان
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 محرومیت راه کنکور را طولانی تر می کند 

 تیم های امدادی هلال احمر کرمان به حالت آماده باش درآمدند

داوطلبانفهرجیکنکور،برایرسیدنبهاولینحوزهامتحانی۱۰۰کیلومترراطیمیکنند

حسن پور: قطع برق 
صنایع قابل قبول نیست

نایب رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس شورای 
اســامی، گفت: قطعی برق صنایع نــه تنها باعث 

خســارت زیاد به کارخانه ها و ســهام داران شده اســت بلکه زمینه گرانی 
لجام گسیخته برخی از اقام مانند سیمان را در بازار فراهم کرده است.

مدیرکل امور مالیاتی استان کرمان، آخرین مهلت ارائه 
اظهارنامــه مالیات بر ارزش افــزوده دوره بهار۱۴۰۱ را 

چهارشنبه ۱۵ تیرماه اعام کرد. 
حمید زینل پور خاطرنشان کرد: مطابق قانون مالیات بر ارزش افزوده، مودیان 
محترم مالیاتی حداکثر ۱۵ روز پس از پایان هر فصل مهلت دارند اظهارنامه 

مالیاتی خود را ارائه کنند.

هیات رئیسه شورای شهر عنبرآباد در گامی مثبت و اقدامی 
منسجم مسعود علی توکلی را به عنوان شهردار این شهر 

تعیین کرد.  
پنج عضو شورای اسامی شهر عنبرآباد در جلســه ای با حضور یزدان افشاری پور 
فرماندار این شهر، با پنج رای موافق مسعود علی توکلی را به عنوان شهردار عنبرآباد 

انتخاب کردند. 

شورای شهر عنبرآباد  
مسعودعلی توکلی را به عنوان 

 شهردار انتخاب کرد

مدیرکلامورمالیاتیاستانکرمانخبرداد:

  15 تیرماه، آخرین مهلت 
ارائه اظهارنامه مالیات 

  بر ارزش افزوده دوره بهار 1401
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سردار عشاق حاج قاسم 
 عزیزمان!

دادخداسالاری

ورود دستگاه قضا به پروژهورود دستگاه قضا به پروژه
  انتقال آب  از سد شهیدان امیرتیموری  انتقال آب  از سد شهیدان امیرتیموری

سام
به یقین که خوبی  و سرخوش، 

خوب الحمدالله.
هفتمین روز از تیرماه در هنگام 
ر دلربایتان  ز بیت دلدا خروج ا
رسیدم به نقطه توفیق ماقاتت 

در تیرماه ۹۸: 
مثل آن شیشه که در همهمه 

باد شکست 
فتاد  ا تو  یاد  دلم  باز  ناگهان 

شکست
روزی و روزگاری از تو رمز و راز 
دلدادگی و دلسپردگی ات را به 
این حکیم بزرگ جویا و پرسان 
شده که با بیتی از حضرت حافظ 
بودی  مانوس  و  ا با  که سخت 

جوابم عطا نمودی:
از آن روست یاران را، صفاها با 

می لعلش
 که غیر از راستی نقشی، در آن 

جوهر نمی گیرد
مغتنم  عارضم؛  محضرتان 
نکوداشت  یام  ا است  فرصتی 
عدل و عدلیه و بعد از تاب آوری 
ز و  بر کارهای طاقت گدا در برا
روان سوز محکمه و عدلیه و چه 
نه  کرا بر  نشستن  است  خوش 
نتظار جهت حضور در محضر  ا
یار و مرادتان که پیوسته و مدام 
حکیمش می خواندی. حکمتی 
که به قول علماء: استکمال نفس 
است، به وسیله قوه نظریه و ترقی 
در مراتب آن از طریق ریاضت و 

مجاهدت بی حد و حصر.
برایم معمایی است در و دیوار این 
بیت و حاصل جمع اضداد: ساده 

باشکوه، آرام و جنبش آفرین.

احمر  هال  جمعیت  امداد ونجات  معاون 
استان کرمان در پی وقوع زمین لرزه ۶.۱ ریشتری 
هرمزگان گفت: تیم های امدادی این جمعیت 

حالت  در  زلزله زده  مناطق  به  کمک  برای 
آماده باش قرار گرفته اند. محمد امیرخانی بر 
آمادگی تیم های امداد ونجات جمعیت هال 

احمر استان کرمان برای هرگونه کمک امدادی 
 به استان زلزله زده هم مرز جنوبی تاکید کرد.

او اظهار داشت: ۱۲ تیم امداد و نجات، آنست و 

امداد هوایی از مرکز استان کرمان و شهرستان های 
کهنوج،جیرفت،سیرجان و منوجان در صورت 
 نیاز آماده اعزام به استان هرمزگان هستند. 

شاعران در کرمان برای هفتمین بار »دولَخ« کردند

برگزاری شب شعر طنز آن هم در این شرایط خاص 
اقتصادی کشور دلِ شیر می خواهد اما شاعران کرمانی 
با محوریت حوزه هنری استان دور هم جمع شدند و 
هفتمین شب شعر دولخ)گردوخاک( را برگزار کردند 

که خوب هم برگزار شد.
به گزارش خبرنگار ایرنا این مراسم شامگاه جمعه 
)شامگاه جمعه دهم تیرماه ۱۴۰۱( در محل سالن 
جلسات اتاق بازرگانی درحالی برگزار شد که غیر از 
شاعران استان کرمان برخی شاعران نیز از دفتر طنز 
حوزه هنری کشور و از پایتخت مهمان کرمانی ها بودند.
شب شعری که پس از ۲ سال تاخیر در برگزاری به 
علت کرونا، با استقبال شهروندان همراه شده بود و غیر 
از مجتبی اسدی رییس حوزه هنری استان، رحمان 
جالی معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
نیز دعوت بود و در جمع شاعران طنزگوی کرمان 
حاضر شد تا شاهد هنرنمایی این افراد باشد. حضور این 
مسئولان در مراسم شب شعر طنزی که قاعدتا در آن 
شاعران و طنازان ممکن است کنایه ها و شوخی های 
زیادی با شرایط خاص کشور و حتی مدیران هم داشته 

باشند، برای برگزارکنندگان قوت قلب توصیف شد.
عمده شاعران معترف بودند بیشتر اشعارشان تلخ است 
و به همین علت سعی می کردند بعد از بیان برخی 
مشکات اقتصادی، فساد و سایر موضوعات و مشکات 
که دستمایه شعرشان شده بود، چندبیتی هم برای 

تلطیف فضا اشعاری عاشقانه در قالب طنز بخوانند.
البته شب شعر طنز است و باید هم انتظار داشت که 
شاعران به هر فرد و موضوعی نیز اشاره طنزگونه و 
شوخی داشته باشند؛ لذا در این مراسم هم بیان شد 
که جنبه )ظرفیت( همه باید بالا برود که رفته بود و 
حسن ختام این مراسم هم طنازی یک روحانی شاعر 
بود که از یزد آمده بود و اشعارش، کف و تشویق خیلی 
ها را همراه داشت؛ مخصوصا آنجا که به برخی افراد که 
برای سهمشان از به اصطاح سفره انقاب هر کاری می 

کنند کنایه زد.
نوشتن گزارش مکتوب از شب شعر آن هم شب شعر 
طنز خیلی سخت است زیرا حس و حال ها، خنده ها، 
قیاس ها و شوخی کردن ها با موضوعات و افراد در آن 
لحظه در مراسم چیز دیگری است و امکان دارد که بعد 

از تایپ و مکتوب شدن، آن حس و حال را با خود نداشته 
باشد اما خبرنگار ایرنا در عین حال سعی کرد گوشه 
هایی از این مراسم را برای مخاطبان روایت کند؛ امید 
که مقبول بیفتد. حمید نیک نفس شاعر خوش ذوق 
کرمانی که مدیریت شب شعر را برعهده داشت هم در 
بخشی از مراسم با حجت الاسام پرنیان شاعری که از 
یزد به اینجا آمده بود  شوخی کرد و گفت که شما به 
علت شباهت زیاد، ما را به یاد پرویز پرستویی در فیلم 
مارمولک می اندازید و بدین سان بار دیگر لبخند را بر 
لبان حاضران نشاند. شاعران در این شب شعر اشعار 
مختلفی خواندند که دستمایه موضوع بیشتر آنها 
گرانی، فساد و رانت، سوءاستفاده از موقعیت های اداری 
توسط مدیران و دیگر مشکات بود؛ برخی شاعران به 
موضوع سوءاستفاده بعضی آدم ها از نام دین و انقاب 
اشاره کردند و به سفره انقاب پرداختند که بعضی ها 
اینطور می بینند و سهمی برای خودشان قائل هستند.

اما پیش از شروع جلسه، پس از تاوت قرآن و پخش 
سرود ملی جمهوری اسامی، کلیپی با محوریت 
دیدار شاعران طنزپرداز با رهبر معظم انقاب توسط 
حوزه هنری استان تهیه شده بود که به نمایش درآمد و 
ضمن نشان دادن بخشی از جمات شاعران در محضر 
رهبر انقاب، بعضی از فرمایشات ایشان نیز در آن آمده 
بود. همچنین برخی طنزپردازان در این کلیپ از فواید 
شعرهای طنز برای حل مشکات جامعه گفتند. گایه 
ای هم از تحمل نداشتن برخی افراد یا مسئولان در 
مواجهه با ظرفیت اشعار طنز در حضور رهبر انقاب 
مطرح شد که واکنش کاما متفاوت ایشان را به دنبال 
داشت و در آن کلیپ به نمایش درآمد؛ با این مضمون 
که طنز است و شوخی با موضوعات و پدیده ها و دلیلی 
ندارد که کسی تحمل نکند. البته در آن کلیپ رهبر 

انقاب بر اصل مهم رعایت اصول طنز تاکید کردند.
قبر رایگان برای شاعران کرمان

ابتدای مراسم نیک نفس به ذکر خاطره ای پرداخت و 
گفت: در گذشته، در یکی از شب های شعر دولخ – 
دولخ یا دولاق در برخی گویش ها، به معنی گردوخاک 
و شلوغ کاری - یکی از شهرداران وقت در مراسم حاضر 
بود که گفتیم حالا که شما آمده اید صله ای نیز به 
شاعران برجسته این مراسم بدهید؛ همان زمان هم 

داشتند ساخت آرامستان جدید کرمان را کلید می 
زدند که شهردار پاسخ داد: ۱۰ قبر رایگان به شاعران 
اختصاص می دهند و من هم فی البداهه سرودم: الهی 
قبر آدم های طناز اوپن باشد و یا یک قبر دلباز، به ما 
قبری دهند در شهر کرمان که ایزد در بیابانش دهد باز.

دولت خدمتگزار اگر بگذارد
از جمله هنرمندان پیشکسوت کرمان و حاضر در شب 
شعر که با عصا خودش را به تریبون رساند، علی اکبر 
اصفهانی بود که حین خواندن شعرهایش چندجا به 
شوخی از وضعیت تحمل مدیران دولتی از اشعار طنز 
گفت و از واژه سانسور هم استفاده کرد که مجری با 
خنده گفت: نگران نباشید مدیران زیادی اینجا نیستند 

تنها معاون استاندار حاضر است که خودی است.
اصفهانی هم ابتدای سخن هایش با کنایه از برگزار 
نشدن دوسه ساله شب شعر دولخ گفت: دولخ اینقدر 
تاخیر داشت که سن من هم زیادتر شد و دیگر دست و 

پا و چشم هایم مثل سابق نیستند.
وی در سخنانش به جدی هم گفت: البته طنز هم 
همیشه به دولت کمک می کند و چیز مفیدی است.
این شاعر ادامه داد چندبار در حضور مدیران دولتی شعر 

خواندم و بعضی جاهایش را هم سانسور کردیم.
اصفهانی در ادامه برخی اشعارش را اینچنین خواند 
که بعضی ابیات آن به شرح زیر بود: تا دو سه تا زن توان 
گرفت به منزل، دلبر من در کنار اگر بگذارد. من به یکی 
همسرم به خانه بسازم، کلفت خدمتگزار اگر بگذارد. 
در دلم امید مکه است و مدینه، حسرت دریاکنار اگر 

بگذارد.
این شاعر در ادامه گفت البته اینجاهایش را باید سانسور 
کرد و ادامه داد: دولت ما پیش می رود پس از این هم، 
وعده پوچ و شعار اگر بگذارد. ملت ما پیش می رود پس 

از این هم، دولت خدمتگزار اگر بگذارد.
در ادامه حاضران وی را تشویق کردند و وی نیز ادامه 
داد: زمانی این شعر را در حضور استاندار وقت خواندم 
و او هم خودش برای من کف زد؛ الحمدالله ما با دولتی 

ها دوست هستیم.
رفتن شاه اولین گام است

سید عبدالجواد موسوی از شاعرانی که از پایتخت و 
حوزه هنری در این مراسم حاضر شده بود هم گفت که 

خودش را شهروند افتخاری کرمان می داند و حتی یکی 
از کتاب های اخیرش را هم به یک ناشر کرمانی برای 
انتشار داده است. بخشی از اشعار این شاعر هم به شرح 
زیر بود: به خدا انقاب آسان نیست، رفتن شاه اولین گام 
است. این شاعر در ادامه برای تغییر حال و هوای جلسه 
به موضوع دیگری اشاره کرد؛ فرزندش که اوتسیم 
دارد و گفت که شعر دیگری دارد اززبان فرزندش که 
عاشق معلمان پرورشی اش بویژه خانم هاست و ارتباط 

عاشقانه ای هم با معلمانش برقرار می کند.
برخی اشعار او چنین بود: خانم اجازه هست که من 
دل نگرونتون بشم؟ هوا بشم نفس بشم قاطی خونتون 
بشم؟. خانم اجازه هست که من خنده تونو قاب بگیرم؟ 
می خواین ستاره بچینین، دستامو قاب بگیرم؟. شما 
یه جور دیکته بی غلط یه دلنوشته این، مثل فرشته ها 

که نه شما خود فرشته این.
در بخش دیگری از این مراسم بود که نیک نفس و 
از فعالان برپایی این شب شعر به عقبه شکل گیری 
و شروع کار طنز در کرمان اشاره کرد و گفت که 
مهندس فردوسی که در جمع حاضر است در این راه 
خیلی زحمت کشیده و ما طنز را در کرمان با قینوس با 
همکاری ایشان شروع کردیم؛ آقای فردوسی ایستاد و 

موردتشویق حاضران قرار گرفت.
از دیگر شاعرانی که شعر خواند و تشویق های حاضران را 
هم به دنبال داشت مهدی جهانبخش از رفسنجان بود؛ 
مردی میانسال که با تلفیق چندبیت عاشقانه و مسائلی 
مانند اختاس و دزدی، شعرهایش را خواند و به مذاق 
حاضران خوش آمد. بخشی از شعرهای وی به شرح 
زیر بود: ای که از کوچه معشوقه ما می گذری، ما هم 
از کوچه معشوقه تو می گذریم. با خواندن همین بیت 

همه حاضران شروع کردند به خندیدن و دست زدند.
بخش های دیگری از شعرهای این شاعر نیز به شرح زیر 
بود: اختاسی می شود گاهی کس اما دزد نیست، هرکه 
از دیوار مردم رفت بالا دزد نیست. کودکی که شب 
خواب رفته صبح گفت من گناهم نیست ای مردم که 
بابا دزد نیست، نیمه شب قول انگشتر به خانم می دهد 

صبح اما می کند با خنده حاشا دزد نیست.
اما شاعر دیگر که باز از پایتخت و حوزه هنری مرکز آمده 
بود مهدی استاداحمد بود که برخی اشعارش را اینچنین 
خواند: چون شعر طنز می خوانم شما یکبند می خندی 
ولیکن بنده پشت میکروفون یکریز می ترسم. سیاست 
چون وتو دارد سیاست را وتو کردم، که از لبخند این 

مردان صاحب میز می ترسم.
به گزارش خبرنگار ایرنا در ادامه مراسم شاعران مختلفی 
از شهرهای گوناگون استان کرمان پشت تریبون حاضر 
شدند و اشعارشان را قرائت کردند؛ از جوان گرفته تا  
پیشکسوت و پایان بخش مراسم اما شعرخوانی حجت 
الاسام پرنیان بود که خودش گفت مسافر کرمان بوده 
و قصد بازگشت به یزد داشته اما مطلع شده شب شعر 
است و اصرار کرده اند که وی هم در مراسم حاضر شود.

وقتی این روحانی پشت میکروفن رفت مجری برنامه 
به شوخی به وی گفت: حاج آقا یک چیزی بخوانید که 

ترس بقیه هم بریزه؛ و حاضران زدند زیر خنده.
بخشی از اشعار این شاعر روحانی و ملبس به لباس 
روحانیت نیز به شرح زیر بود: یک شهرنشین ساده 

هستم، بی ناز و قر و افاده هستم. در امر تاش و کسب 
روزی دارای کمی اراده هستم، درحدتوان و فرصت و 
حال در خدمت خانواده هستم. البته فقط درون اشعار 
دنبال شراب و باده هستم، در فن شریف حقه بازی از 

حیث کلک پیاده هستم.
این شاعر طنزپرداز در شعر دیگری به موضوع فرهنگ 
آپارتمان نشینی پرداخت و مشکات مربوط به آن و 
گفت: همسایه سمت راست دارد درواحد خود چهار 
نی نی، البته نه اینکه آدمیزاد بلکه سگی از نژاد چینی. 
همسایه آن طرف بریزد بر روی زمین مخاط بینی، 
همسایه روبه رو مداوم دارد حرکات اینچنینی، با جامعه 
اناث گاهی دارد پارتی غیردینی. القصه که اوضاع وخیم 
است گفتیم به ناله حزینی تا گسترش عمیق و فهم 
فرهنگ آپارتمان نشینی ، بنشینم و صبر پیش گیرم 

دنباله کار خویش گیرم.
اما شعر دیگر این روحانی که تشویق خیلی از حاضران 
را هم با نام مقدس ایران همراه داشت، به شرح زیر بود: 
بنده یک انقابی ریزم، از غم انقاب لبریزم، می تپد بهر 
حفظ ارزش ها قلبم بویژه دهلیزم، بس که زبر و زرنگم 
و زبلم ، بس که جذابم و دل انگیزم ،در فراز و فرود دولت 
ها هرگز از من جدا نشد میزم. از قضا ریش هم کمی 
دارم کرده شش تشدید تجهیزم، گرچه قصدم برادری 
بوده منشی ام رفته گفته من حیزم، می کنم هی جهاد 
فرهنگی واقعا افتخار آمیزم، من برای گرفتن حقم روز 
و شب با همه گاویزم، ولی از دست قاضی و قانون مثل 
ماهی مداوم می لیزم، مَخلص کام این است بنده یک 
انقابی تیزم، سفره انقاب تا پهن است از سر سفره بر 
نمی خیزم. اشعار این روحانی همچنان ادامه داشت، 
ابتدای سخن هم گفته بود که ما اگر تریبون گیر بیاوریم 
براحتی پایین نمی آییم ولی گفت که شعر آخرش را 
می خواند و پرسید آخرش است دیگر، حتما شام هم 
می دهید و این شعرها را خواند: الا یاایهاالساقی بیاور 
چای لیوانی، که عشق آسان نمود اول ولی افتاد و می 
دانی . به جای لفظ یارا و نگارا و بتا ساقی ، چرا می گویمی 
عچقم، عسیسم،جیگرم، هانی؟ بنازم چشم مستت را 
نگو لنز است جان من ،که کرده دلربایی با اشارت های 
پنهانی . بنوش آن باده اما یادی از مردان غیرت کن که 
جان دادند تا آسوده خاطر گل برافشانی، بیاساقی به هم 
سازیم و طرحی نو دراندازیم، بیا حب الوطن را شرح کن 
ای مرد ایمانی، بگو از عمق دل جاوید بادا عزت میهن، 
بخوان از راه جان پاینده باد ایران و ایرانی.... . و پایان 
بخش این شب شعر هم همین انگاره دل انگیز پاینده 
باد ایران و ایرانی بود که با خواندن آخرین مصرف این 
شاعر، همه سوت و کف زدند و تشویق کردند و مراسم 

شعرخوانی شاعران نیز در شب شعر دولخ تمام شد.
یعقوب زارع، علی اسدی و محمدجواد زمانی از 
شهرستان شهربابک، مسلم حسن شاهی و امین 
رمضانی از رفسنجان، اسماعیل مایی و عبدالرضا 
حسینی از شهرستان عنبرآباد، مجتبی احمدی از 
کرمان و جواد  خسروی از جیرفت از دیگر شاعرانی 

بودند که در این مراسم شعر خواندند.
این مراسم به همت حوزه هنری استان کرمان و با 
همکاری برخی نهادهای دیگر از جمله شهرداری 

کرمان و شرکت ملی صنایع مس برگزار شد.

@kaghazevatan
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه  تیــر   ۱۲ یکشــنبه          ۱۲۶۴ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

مدیرکل بیمه سامت استان کرمان گفت: تعهدات بیمه ای درمان 
 ناباروری بیمه سامت تا سقف ۵۰ میلیون تومان انجام می شود.
جعفری، مدیرکل بیمه سامت استان کرمان در نشست وبینار خدمات 
بیمه ای نوبت همیار زوجین نابارور که به میزبانی بیمه سامت 

استان کرمان و حضور ماما ها و پزشکان متخصص زنان به صورت ۱۵ 
هزار بازدید مجازی برگزار شد، افزود:  تعهدات بیمه ای درمان ناباروری 
بیمه سامت تا سقف ۵۰ میلیون تومان انجام می شود و زوج های 
 خانم تا سن ۴۹ سالگی می توانند از این خدمات استفاده کنند.

ادامه یاداشت 
عظمت و قدرت مکانش نه بر تخت 
روان و شمشیر برّان، بلکه درست بر 
سادگی همین زیلوهای ساده مفرش 
که نگاه صاحب بیت به عرش است و 
عرشیان بی هراس از قدرت پوشالی 

فرشیان.
بر تارک حسینیه جمله ای از حضرت 
رسول اکرم )ص( به مناسبت این دیدار 
منقش و جلوه گر که به یقین انتخاب 
حکیمانه ای از سوی حضرت آقا می 

نمود: "العدل میزان الله فی الارض".
نخست خوشحال و شادمان بر خویش 
بالیده که خداوند عزوجل این توفیق را 
رفیق راهم ساخته، میزان و ترازویش 
در دست همچون منی قرار داده و شدم 

کارگزار خداوند. چه افتخار بزرگی!  
بعد از مدتی به قول "اسکافی": بسته و 

دلبسته بودیم بر سخن حکیم.
لب به سخن فرمود؛ حکیمانه از مصائب 
و مشکات عدلیه فرمود؛ ضعف ها، 
راهبردها و راهکارها وتشویش ها. برایم 
جالب بود آسیب شناسی دقیق ایشان، 
نگاه و نگرش یک قاضی مجرب چهل 

ساله کار.
با خود گفتم:

 ساقیا لطف نمودی، قدحت پر می باد
 که به تدبیر تو تشویش خمار آخر شد

ز  مقدرات و  و چقدر دقیق حکیم ا
مقدورات فرمود...

گفتم این جام جهان بین به تو کی داد 
حکیم   گفت آن روز که این گنبد مینا 

می کرد
حاجی جان! می دانی که کام حکیم 
گاهی نذیر است و زمانی بشیر؛ آنجا 
که فرمودند از »اول انقاب در مسائل 
جاری و اجرایی انقاب بوده ام، همیشه 
ز قبول تصدی مسائل  می گفتم من ا
قوه قضاییه می ترسم و  به  مربوط 
اجتناب می کنم، چون خیلی سخت 
و سنگین است«. و درست یاد سخن 
ز قبولی در  سی سال قبل شما بعد ا
شغل قضاوت افتادم که فرمودی: فانی 
خیلی دل و قدرت داشتی این کار 
سخت را پذیرفتی، خدا باید کمکت 

نماید تا عاقبت به خیر شوی.
با شنیدن سخن حضرت آقا برخویش 
بیمناک شده و ترسیده و لرزیده که 
بر چه کوه بلند و رفیعی نشسته که 
سقوط از آن هاکت است و ضالت و 

اسباب مامت.
ز بیم و نذیر حکیم ترسان ولی به  ا
ر آنجا که فرمودند:  بشیرش امیدوا
"کار سنگینی بر عهده گرفته اید ولی 
زه اجرش هم سنگین  ندا به همان ا

است"، قدری آرام گرفته و توانی تازه 
در کالبدم جاری و ساری گردید.
بدین شکرانه می بوسم لب جام  

که کرد آگه ز راز روزگارم
و دعایی در حق شریفشان:

اگر گفتم دعای می فروشان 
چه باشد حق نعمت می گذارم

و کاش به این سخن حکمت آفرین 
حکیم بزرگ قوای دگر توجه خاصی 
مبذول که فرموده اند: "کار سخت است 

و سنگین".
سردار عزیز! جای دیگر نمی شود گفت:
رم به نسیم صبح  سخنی که با تو دا

گفتم 
 دگری نمی شناسم، تو ببر که آشنایی

محضرتان عرض کنم یکی از بازپرسان 
پاکدست تقاضای ۲۰ میلیون وام جهت 
رفع مشکلی را از اینجانب داشت و من 
ز اجابت  به لحاظ معذورات، ناتوان ا
فردی  که  حالی  در  و.  ا درخواست 
کاهبردار در خارج از دستگاه قضایی 
و در نزد این  ز متهمی که پرونده ا ا
بازپرس متعهد مطرح بوده درخواست 
۲۰ میلیارد تومان جهت حل مشکل او 
را داشته و متهم حاضر به پرداخت این 
مبلغ به آن فرد شیاد بوده، در حالی که 
بازپرس از این موضوع بی اطاع. این 

است قصه پرغصه عدلیه.
سخن  این  گرچه  معروضم:  حاجی 
ما  قدری عجیب و غریب می نماید ا
حقیقتی تلخ است که قضات و عدلیه 
گرچه ظلم ستیزند و مدافع بی دفاعان، 

اما خویش مظلومند و بی دفاع.
شما که در تمامی ادوار پیوسته مدافع 
لدعوه هستی،  مظلومان و مستجاب ا
دعایی فرموده تا سخن صادقانه اصدقاء 
عدالت خانه در خصوص معضات، 
محذورات و معذورات که حضرت آقا 
ند از جانب  بر آن مُهر صحه فرموده ا
انصار دولت و اصحاب تقنین خانه ملت 
به درستی استماع و برآن بار عملی 
مترتب، چرا که به یقین گوش و دل 
مام و  سپردن به سخنان حکیمانه ا
بر  و  عموماً  همگان  بر  نظام  راهبر 
کارگزاران خصوصاً واجب عینی و عین 

واجب است.
و به قول جناب حافظ :

پند حکیم عین صواب است و محض 
خیر

فرخنده بخت آنکه به سمع رضا شنید
و در پایان استدعایی از جناب پاسداران 

عدلیه از محضر پاسدار انقاب:
ما را به دعا کاش فراموش نسازند 

 رندان سحرخیز که صاحب نفسانند
»درود و بدرود«



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم  سال پنجم | شماره پیاپی 2۱۲۶۴
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۶ هکتار مراتع در سیرجان 
دچار حریق شد

مسئولان محلی وســعت مراتع این شهرستان که ۲روز قبل در 
آتش سوزی از بین رفت حدود ۶ هکتار اعام کردند و  حدس می 

زنند علت آن نیز خطای انسانی باشد.
رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری سیرجان گفت: ۶ هکتار 
از مراتــع طبیعی منطقــه چهار گنبد در بخش بلَــوَرد از توابع 

شهرستان سیرجان در آتش سوخت.
مهران میرشاهی توضیح داد: آتش سوزی همزمان با روز تعطیل 
)جمعه( اتفاق افتاد که با حضور بموقع مردم روستاهای منطقه، 
یگان منابع طبیعی بخش بلورد و محیط بانان پس از هفت ساعت 

تاش مهار شد.
او اظهار داشت: خصوصیات جغرافیایی منطقه به گونه ای است 
که کمتر می تــوان به راحتی آتش را مهار کرد زیرا شــیب های 
کوهســتانی و عمودی آن هم شــب هنگام بــر فراگیری آتش 

دامن می زند.
رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری ســیرجان بیان کرد:علت 
این آتش سوزی هنوز مشخص نیست اما کارشناسان گمانه زنی 
می کنند آتــش از قسمت شــمالی در بخشــی از منابع طبیعی 
شهرستان بردسیر به این منطقه سرایت کرده است که می تواند 

خطای انسانی نیز علت بروز آن در روز تعطیل باشد.
او تصریح کرد: بعد از گذشــت این حادثه  نیز عوامل امدادی در 

منطقه به منظور پایش و ارزیابی لازم حضور دارند.
میرشــاهی تصریح کرد: از ابتدای سال جاری تاکنون ۱۲ هکتار 
از مراتع شهرستان سیرجان دچار آتش ســوزی شدند که علت 
آن ها خطاهای انسانی در روشن کردن آتش در منطقه بوده است.

درآستانهعیدقربانصورتمیگیرد؛

تشدید نظارت دامپزشکی
 بر دام های قربانی

رئیس شبکه دامپزشــکی فهرج گفت: طرح تشدید نظارت های 
بهداشتی بر ســامت دام های قربانی در روز عید قربان از سوی 

تیم های دامپزشکی اجرایی می شود.
مهدی بمان دشــتی افزود: با توجه به نزدیک شدن به عید قربان 
و انجام ســنت حســنه قربانی در روز عید، نظارت بهداشتی بر 
کشتار دام در شهرســتان فهرج  از سوی بازرســان بهداشتی با 

ساماندهی ۲ تیم ثابت و سیار انجام می شود.
او می گوید: همشهریان به منظور حفظ سامت مصرف کنندگان 
گوشت های قربانی و جلوگیری از گسترش بیماری های مشترک 
بین انســان و دام به ویژه بیمــاری تب کریمه کنگــو با توجه به 
گرم بودن هوا، دام قربانی خود را از مراکــز مجاز و تحت نظارت 

دامپزشکی خریداری و در کشتارگاه های دام کشتار کنند.
به گفته رئیس شبکه دامپزشکی فهرج تمام دام ها باید قبل از ذبح، 

معاینه و تایید دامپزشکی داشته باشند.
او ادامه داد: مصرف گوشت دام های قربانی که مورد بازرسی قرار 
نگرفته اند به هیچ وجه توصیه نمی شــود؛ چــون احتمال انتقال 

بیماری های مشترک بین انسان و دام را به همراه دارند.
بمان دشتی تاکید کرد:بهتر اســت تا حد امکان از ذبح دام قربانی 
در منازل، خودداری شده و دام ها برای ذبح به کشتارگاه ها ارجاع 

داده شوند. 
او اظهارداشت: توصیه می شــود، لاشه دام ۲۴ ساعت در یخچال 
نگهداری و سپس مصرف شود و مردم برای قطعه کردن گوشت، 

حتما از دستکش استفاده کنند.
 رئیس شبکه دامپزشــکی فهرج تصریح کرد: شبکه دامپزشکی 
فهرج در روز عید قربان با ۲ تیم ثابت و ســیار و شــماره تماس 

۴۴۲۸۱۰۰۸ آماده ارائه خدمات به همشهریان است .
به گفته بمان دشتی، بازرسان با عوامل کشتار دام در معابر و عرضه 
و فروش گوشت در خارج از مراکز عرضه مجاز )قصابی ها( در روز 

عید برخورد قانونی خواهند کرد.

هـر سـال داوطلبـان شهرسـتان فهـرج بـرای 
شـرکت در آزمـون سراسـری ۱۰۰ کیلومتـر 
را بـرای رسـیدن بـه حـوزه امتحانـی طـی 

. می کننـد
شهرسـتان فهرج در شرق اسـتان کرمان اسـت 
کـه چنـد سـال قبـل از شهرسـتان بم منفـک 
شـد و بـا وجـود کارهـای فراوانـی کـه در ایـن 
مـا همچنـان  نجـام شده اسـت ا شهرسـتان ا
محرومیـت همچـون سـایه ایـن شهرسـتان را 

رهـا نمی کنـد.
بهبـود وضعیـت راه هـای روسـتایی، خدمـات 
یـن  ا در  آمـوزش  و  بهداشـت  عمومـی، 
شهرسـتان بـه خصـوص در روسـتاها نیـاز بـه 
اقدامـات جهـادی و البتـه نـگاه ویـژه بـرای 
محرومیت زدایـی دارد امـا هنـوز اقـدام مؤثری 

در ایـن زمینـه انجـام نشـده اسـت.
ایـن روزهـا کـه کنکـور سراسـری در مناطـق 
مختلـف کشـور در حـال برگـزاری اسـت و 
خانواده هـا سـعی می کننـد بهترین شـرایط را 
برای شـرکت فرزندانشـان در این آزمون فراهم 
می کنند امـا در فهرج اوضاع بسـیار فـرق دارد.
و  شـن  مکـرر  طوفان هـای  ریزگردهـا، 
یـن منطقـه را بدتـر  خشکسـالی وضعیـت ا
کرده اسـت و در ایـن میـان بـه نظر می رسـد 
برخـی از وجـوه محرومیـت ایـن شهرسـتان 
از دیـد مسـئولان نیـز پنهـان مانـده و یـا بـه 

سپرده شده اسـت. فراموشـی 
گرمای 4۹ درجه و محرومیت

هر چنـد ایـن شهرسـتان حـدود ۷۰ هـزار نفر 
را در خـود جای داده اسـت امـا بـه دلیـل عـدم 
برگـزاری آزمون سراسـری در این شهرسـتان، 
نشـگاه ها چـاره ای  داوطلبـان حضـور در دا
ندارنـد جـز اینکـه ۱۰۰ کیلومتـر را تـا شـهر 
بم سـپری کننـد تا بـه حـوزه انتخابی برسـند.

محرومیـت مـردم بـه خصـوص در روسـتاها 
امـا ایـن مسـاله را بسـیار مشـکل تـر از آنچـه 
کـه تصـور می شـود کـرده اسـت، در برخـی از 
روسـتاهای دور افتـاده ایـن شهرسـتان حضور 
داوطلبـان در حـوزه انتخابیه و طی کـردن این 

مسـیر بسـیار هزینـه بـر و مشـکل اسـت.
محرومیـت مردم بـه خصـوص در روسـتاها اما 
ایـن مسـاله را بسـیار مشـکل تـر از آنچـه کـه 

تصـور می شـود کـرده، در برخی از روسـتاهای 
دور افتاده این شهرسـتان حضـور داوطلبان در 
حـوزه انتخابیـه و طی کردن این مسـیر بسـیار 

هزینـه بر و مشـکل اسـت.
یـن داوطلبـان اسـت کـه  ز ا محمـد یکـی ا
می گویـد به همـراه دوسـتانش از شـب قبل در 
بم حضـور یافتند و چـون حتی پـول لازم برای 
اسـکان در یـک مهمانسـرا را نداشـتند مجبور 
شـدند در پـارک شـب را بگذراننـد کـه بتوانند 

بـه موقـع در آزمـون حضـور یابند.
او افـزود: خانواده هـای مـا از نظـر اقتصـادی 
شـرایط خوبـی ندارنـد و بـه زحمت تونسـتیم 
دوران دبیرسـتان را طـی کنیم و آمـاده حضور 
در کنکـور شـویم، بـا توجه بـه خشکسـالی و از 
بین رفتـن باغ هـا و دام ها امـرار معاش مشـکل 
اسـت و اکثـر مـردم تحـت حمایـت نهاده های 
حمایتی هسـتند. تنهـا راهی کـه داریـم ادامه 
تحصیـل بـرای فراهـم کـردن آینـده ای بهتـر 

اسـت.
او ادامـه داد: وقتـی سـایر داوطلبـان کـه از بـم 
در آزمـون شـرکت کردند بـا خودرو کولـر دار و 
در بهتریـن شـرایط روحـی و روانـی در آزمون 
شـرکت می کننـد مـا کـه شـب گذشـته را در 
پارک سـپری کردیم وضعیت یکسـانی نداریم.

ابراهیـم دیگـر داوطلب کنکـور می گویـد: چرا 
بعـد از بیـش از یک دهـه از شهرسـتان شـدن 
فهرج هنـوز کنکـور در ایـن شهرسـتان برگزار 

نمی شـود و هـزاران نفـر بایـد خـود را از طریق 
یـک جـاده غیـر اسـتاندارد بـه حـوزه امتحانی 
برسـانند. مـا بایـد سـاعت ۴ بامـداد حرکـت 
کنیم تـا در صورت عـدم بـروز مشـکل بتوانیم 

خود را بـه امتحـان برسـانیم.
داوطلبانـی کـه از روسـتاها بـه بـم آمده انـد 
وضعیـت بسـیار بدتـری دارنـد چـون برخـی 
هزینـه رفـت و آمدشـان را هـم بـه زحمـت 

نـد تأمیـن کرده ا
او افـزود: داوطلبانـی کـه از روسـتاها بـه بـم 
آمده انـد وضعیـت بسـیار بدتـری دارنـد چون 
برخـی هزینه رفت و آمدشـان را هـم به زحمت 

تأمیـن کرده انـد.
او گفت: مسـو ولان اگـر شـعار محرومیت زدایی 
می دهنـد بایـد زمینـه رفـع محرومیـت را هـم 
فراهم کننـد در فهرج دانشـگاه پیام نـور وجود 
دارد و از زیـر سـاخت های همیـن دانشـگاه 
می تـوان بـرای برگـزار کنکـور اسـتفاده کـرد، 
ضمـن اینکه در بسـیاری از مدارس شهرسـتان 

هـم می تـوان آزمـون را برگزار کـرد.
زهرا دیگر شـرکت کننـده در آزمون سراسـری 
گفـت: دمـای هـوای ایـن روزهـای فهـرج و بم 
بـه نزدیـک ۴۹ درجه می رسـد در این شـرایط 
بـا دیگـر دوسـتان پشـت وانت بـار نشسـتیم و 
به بـم آمده ایـم کـه در کنکـور شـرکت کنیم.

رقابت نابرابر فهرجی ها در کنکور
و گفـت: در فهـرج مـا نـه کاس تقویتـی  ا

داریـم و نـه کاس کنکـور و اکثراً فقـط همین 
مطالعـه  را  مـدارس  معمولـی  کتاب هـای 
می کنیـم و امیدواریم در آینـده بتوانیم روزگار 

بهتـری داشـته باشـیم.
زهـرا ادامـه داد: چـرا بایـد نحـوه برگـزاری 
کنکور در شهرسـتانی محـروم ماننـد فهرج که 
نیاز بـه توجـه ویـژه اسـت این گونه باشـد و در 
همین شـرایط مـا بـا داوطلبانـی رقابـت کنیم 
کـه در بهتریـن کاس هـای کنکـور شـرکت 
کرده انـد و در کانشـهرها در حـوزه امتحانـی 
کـه بـا خانـه شـان چنـد دقیقـه فاصلـه دارد 

حضـور می یابنـد.
فرماندار فهـرج نیـز در ایـن خصـوص می گوید: 
اینکـه داوطلبـان فهرجی بایـد در شهرسـتانی 
دیگـر حضـور یابنـد ایـده آل نیسـت و تـاش 
می کنیـم در سـال آینـده ایـن مشـکل را رفـع 

کنیـم.
حسـین سـعیدی نیا افـزود: بسـیاری از دانش 
آمـوزان فهرجـی دارای اسـتعدادهای بسـیار 
خوبـی هسـتند و جـزو نخبـگان محسـوب 
می شـوند و در شـرایط سـخت خـود را بـرای 

شـرکت در کنکـور آمـاده کرده انـد.
او عنـوان کرد: بـرای کاهـش مشـکات دانش 
آمـوزان فهـرج تمـام تـاش خـود را بـرای 
برگـزاری کنکور در سـال آینده در شـهر فهرج 
بـه کار مـی بریـم و از سـازمان سـنجش نیـز 

می خواهیـم همـکاری لازم را انجـام دهـد.

رئیس اداره آموزش و پژوهش اداره کل فنی و حرفه 
ای اســتان کرمان بــا  بیان اینکــه دوره هــای 
آموزش مهارتی در دو بخش دولتی و خصوصی 
برنامه ریزی شده اســت و آموزشــگاه های آزاد 
زیر مجموعه اداره کل فنی و حرفه ای هســتند، 
گفت: در بخش دولتی 3۵۰ کارگاه آموزشــی 
مختلف، در تمام شهرستان های استان برگزار 

می شود.
مجید مامحمــدی ادامــه داد: در کارگاه های 
بخش دولتی، رشــته هایی که هزینه بر هستند، 
برگزار می شــود مانند رشــته های آموزشــی 
تراشکاری،جوشــکاری، تعمیــر لوازم خانگی، 
تعمیر خودرو، درودگری و حوزه صنایع دستی 
همچون چرم دوزی، پته دوزی، تابلوی تزئینی، 
طراحی گرافیک و غیره از جمله این رشــته ها 

هستند.
او اظهار کرد: شهروندان می توانند با مراجعه به 
مراکز فنی و حرفه ای، پیش ثبت نام خود را انجام 

دهند و در زمان برگزاری،دوره خود را ســپری 
کنند و معمولا شرایط سنی برای هنرجویان، ۱۵ 
سال به بالا مد نظر است به ویژه در بخش آموزش 
دولتی و رشته هایی که ریســک آنها زیاد است 
همانند دوره تراشکاری، افراد با سن بالای ۱۵ 

سال برای ثبت نام پذیرفته می شوند.
ما محمدی با اشاره به اینکه دوره های آموزشی 
در مراکز ثابت فنی و حرفه ای،زندان ها، پادگان ها، 
مراکز جوا ر دانشگاه، مراکز جوار صنعت و حاشیه 
شهر برگزار می شــود، ابراز کرد: در سال جاری 
هفت میلیون و ۵۰۰ هزار نفر ســاعت آموزش 
بخش دولتی را برنامه ریزی کرده ایم که تقریبا 
۴۵ هزار نفر دوره است که شهروندان می توانند 

از خدمات آموزشی استفاده کنند.
رئیــس اداره آموزش و پژوهــش اداره کل 
فنی و حرفه ای استان کرمان تصریح کرد: در بخش 
آموزشگاه های آزاد عمدتا آموزش های خدماتی 
ارائه می شود رشته هایی مانند طراحی دوخت، 

آرایش و پیرایش، نرم افزار های کاربردی و غیره از 
جمله این رشته ها است که شهروندان می توانند 
به آموزشگاه های آزاد که دارای مجوز فنی و حرفه 

ای در سطح شهر هستند، مراجعه کنند.
او افزود: آزمون  آموزشــگاه های آزاد توســط 
بخش دولتی گرفته می شود و اعتبار گواهی نامه 
نهایی برای افراد آموزش دیده در آموزشگاه های 
آزاد با بخش دولتی فرقی نمی کند و تنها تفاوت 
این اســت که در بخش آزاد، هنرجویان برای 
شرکت در دوره های آموزشی، شهریه پرداخت 

می کنند.
ما محمدی اظهار کرد: در آموزشــگاه های آزاد 
دوره های مختلفی برای گروه های سنی متفاوت 
بزرگسالان، خردسالان و کودکان برنامه ریزی 
شده است و شهروندان می توانند از این ظرفیت 

استفاده کنند.
رئیــس اداره آموزش و پژوهــش اداره کل 
فنی و حرفه ای استان کرمان بیان کرد: دوره های 

آمــوزش مهارتــی اداره کل فنی و حرفه ای در 
تمام مراکز برقرار است و افراد با مراجعه به این 
مراکز در ابتدا مشاوره شغلی می شوند و با توجه 
به توانایی،رشته تحصیلی، شــرایط و پتانسیل 
بازار کاری که در آن منطقــه وجود دارد، مورد 

راهنمایی قرار می گیرند.
او ادامه داد: اولویت کار ما این است که آموزش 
را به فردی دهیم که به واسطه توانمند شدن در 
آن حرفه، به مهارتی دست پیدا می کند تا بتواند 
در بازار رســمی و غیر رســمی از مهارت خود 

استفاده کند.
ما محمدی با بیان اینکــه در بخش خصوصی 
نیز ۷ میلیــون و ۵۰۰ هزار نفر ســاعت تعهد 
آموزشی داریم و ۴۵ هزار نفر دوره در این بخش 
ارائه خدمات آموزشی انجام می شود، ابراز کرد: 
عاقه مندان جهت کســب اطاعات بیشــتر 
می توانند بــه ســایت اداره کل فنی و حرفه ای 

استان مراجعه کنند.

محرومیت راه کنکور را طولانی تر می کند
داوطلبان فهرجی کنکور، برای رسیدن به اولین حوزه امتحانی 100 کیلومتر را طی می کنند

رئیس اداره آموزش و پژوهش اداره کل فنی و حرفه ای استان عنوان کرد؛

فعالیت ۳۵۰ کارگاه آموزشی دولتی فنی و حرفه ای در کرمان

گزارش
مهر

انجام تعهدات بیمه ای درمان 
ناباروری تا سقف 50 میلیون تومان

مدیرکل بیمه سامت استان کرمان گفت: تعهدات بیمه ای درمان ناباروری 
بیمه سامت تا سقف ۵۰ میلیون تومان انجام می شود.

جعفری، مدیرکل بیمه سامت استان کرمان در نشست وبینار خدمات 
بیمه ای نوبت همیار زوجین نابارور که به میزبانی بیمه سامت استان کرمان 
و حضور ماما ها و پزشکان متخصص زنان به صورت ۱۵ هزار بازدید مجازی 
برگزار شد، گفت: تعهدات بیمه ای درمان ناباروری بیمه سامت تا سقف ۵۰ 
میلیون تومان انجام می شود و زوج های خانم تا سن ۴۹ سالگی می توانند از 
این خدمات استفاده کنند. او می گوید: شماره تلفن ۰۹۱3۱۴۰۲۹۴۰ در 
تمامی ساعات شبانه روز برای پاسخگویی پیامکی و پیگیری بیمه معرفی 
شده است و هر گونه سوال زوج ها به این خط در سریع ترین زمان ممکن 
از سوی بیمه پاسخ داده می شود. در این کارگاه همچنین دکتر حسینی، 
فلوشــیپ نازایی و مدیر گروه بیماری های زنان بیمارستان افضلی پور 
اظهارداشت: در مرکز درمانی افضلی پور، اغلب آزمایش ها و سونوگرافی 
انجام می شود و فقط برخی آزمایش ها با معرفی بیمارستان در مراکز سطح 
شهر اخذ می شود. او تصریح کرد: انجام آزمایش های تخصصی برای مردان 
نابارور در این مرکز انجام می شود و این مرکز همه روزه برای خانم ها و در 
برخی روز های هفته با حضور متخصص اورولوژیست برای آقایان، آماده ارائه 
خدمات درمان ناباروری است و زوج های نابارور دیگر نیاز نیست برای درمان 
با صرف هزینه های بالا به یزد و تهران مراجعه کنند. دکتر حسینی می گوید: 
درمان های تخصصی، مانند )آی یو آی( و )آی وی اف( و جراحی تخصصی 
آقایان نیز در این مرکز انجام می شود. او عنوان کرد: خدمات درمان ناباروری 
حداقل ۴ یا ۵ جلسه نیاز به مراجعه دارد و نیازی به بستری برای این نوع 
خدمات وجود ندارد. محسن بارونی، معاون دانشگاه علوم پزشکی کرمان 
افزود: از بیمه سامت، باید به ســبب اقدامات موثری که برای پوشش 

خدمات درمانی ناباروری آغاز کرده است، قدردانی کنیم.
او می گوید: بانک اطاعاتی در سطح یک درمان ناباروری را تا حدودی در 
اختیار داریم و برای سطح دو درمانی باید با کمک بیمه این بانک اطاعاتی 
تشکیل شــود. بارونی ادامه داد: بحث عاطفی و روانی این نوع بیماران را 
باید جدی گرفت و پزشکان خانواده، نقش موثری در کمک به کاهش 
بحران عاطفی این بیماران دارند. او  تاکید کرد: برای این بیماران نیز باید 

کارگاه های مختلفی برگزار کرد تا به ارتقای روحیه آنان کمک شود.
به گفته معاون دانشگاه علوم پزشــکی کرمان برای پزشکان خانواده و 
ماما هایی که در وبینار های چهارشنبه ها و پنج شنبه های بیمه سامت 
شرکت کرده و جزو فعالان بحث در زمینه های بهداشتی هستند، امتیاز 
بازآموزی در نظرمی  گیریم. او توضیح داد: رتبه بندی و پرداخت بیشتری به 
پزشکان خانواده و ماما هایی که در طرح درمان ناباروری با معاونت بهداشتی 

همکاری بیشتری کنند، تعلق می گیرد.

جانشین پلیس راه شمال استان کرمان گفت: همزمان 
با اجرای طرح تابستانه از ابتدای تیرماه جاری ۷۵ تیم 
پلیس راه شمال به صورت محسوس و نامحسوس در 
محورهای ارتباطی با هدف کاهش و پیشگیری از حوادث جاده ای 
حضور فعال دارند.  سرهنگ پیام محمدی افزود: پیش بینی می شود 
امسال با توجه به کاهش بیماری کرونا شاهد افزایش 3۰ درصدی 
سفرها باشیم.  محمدی بیان کرد: طرح تابستانه پلیس راه از ابتدای 
تیرماه آغاز شده و تا اول مهرماه ادامه دارد و همکاران من در مجموعه 
پلیس راه شمال با حداکثر توان خود به صورت شبانه روز در حال 

خدمت رسانی به مردم هستند.
او افزود: طرح تابستانه پلیس راه همه ساله با شروع سفرهای تابستانی 
اجرا  می شود و در این طرح پلیس راه، از تمام توان خود برای 
پیشگیری و کاهش حوادث جاده ای استفاده و ضمن استقرار در 
مسیرهای پرتردد و حادثه خیز در جهت کنترل رفتار رانندگان و 

برخورد با تخلفات حادثه ساز اقدام می کند.
نبستن  بیان کرد:  شمال استان کرمان  پلیس راه  جانشین  
کمربند ایمنی، سبقت و سرعت غیرمجاز، استفاده از تلفن همراه 
هنگام  رانندگی از جمله تخلفاتی است که پلیس راه با جدیت بیشتر 

با متخلفان برخورد می کند.
او با بیان اینکه اولویت حضور پلیس،در جاده های اصلی استان بوده، 
ادامه داد: محورهای فرعی و تفرجگاهی که بیشترین تردد در ایام 

تابستان را دارند نیز تحت پوشش ترافیکی پلیس راه هستند.
محمدی سامت مردم و ایجاد امنیت و آرامش در محورهای درون 
و برون استانی را از اهداف این طرح برشمرد و ادامه داد: ۵۰ درصد از 

حوادث جاده ای سال گذشته مربوط به واژگونی خودرو بوده است.
این مقام انتظامی با توجه به گستردگی محورهای مواصاتی شمال  
استان کرمان اظهار کرد: طولانی بودن محورهای استان، خستگی 
و خواب آلودگی و همچنین سرعت غیر مجاز سه عامل اصلی در 

تصادفات واژگونی به شمار می رود.
او توجه نکردن به جلو، انحراف به چپ و سبقت های غیر مجاز را از 
دیگر عوامل بروز تصادفات دانست و گفت: با آغاز سفرهای تابستانی 
و افزایش حجم سفرها همواره در جاده های استان حوادثی به وقوع 
می پیوندند که همراهی مردم و رانندگان و رعایت مقررات در کاهش 

این حوادث بسیار تاثیر گذار است.

رییس کل دادگستری استان کرمان بر لزوم تعیین تکلیف 
پروژه انتقال آب از سد شهیدان امیرتیموری به کرمان 
تاکید کرد و گفت:  برآیندها نشان دهنده آن است که عامل 
اصلی توقف این پروژه، عدم هماهنگی بین دستگاه های 
اجرایی مربوطه است و از این رو انتظار می رود که تعیین 

تکلیف این پروژه در سریعترین زمان ممکن انجام شود.
حجت الاسام"ابراهیم حمیدی" در نشست شورای قضایی 
استان کرمان در محل سازمان قضایی نیروهای مسلح 
استان افزود: تداوم روند کنونی در رابطه با پروژه انتقال آب 
از سد  شهیدان  امیرتیموری، موجب وارد شدن خسارت های 
هنگفت به بیت المال است و از این رو باید بر مبنای پیگیری 

دستگاه های ذی ربط، روند تعیین تکلیف آن دنبال شود.
او با اشاره به این مطلب که سازمان بازرسی در سطح استانی 
و کشوری نیز هرگونه قصور در روند طراحی و اجرای این 
پروژه و نیز خسارت های وارده به مردم را بررسی می کند، 
اظهار کرد: تعیین تکلیف این پروژه در محدوده وظایف 
دستگاه قضایی نیست و باید بر مبنای تعامل و پیگیری 
مدیران اجرایی صورت گیرد و البته دستگاه قضایی وضعیت 
پروژه را از نظر حقوقی و قضایی بررسی کرده و در حوزه 

اختیارات خود اقدامات قانونی را دنبال خواهد کرد.
نگاه  تاکید کرد:  استان کرمان  دادگستری   رییس کل  
بطه با اجرای سد   دستگاه قضایی این  است که در را
شهیدان امیرتیموری باید حق و حقوق مردم تامین شود 
و اصل پروژه نیز اگر صحیح و کارشناسی شده است، ادامه 

پیدا کند.
او بیان کرد: دستگاه قضایی به عنوان نهاد حامی حقوق 
عمومی و بیت المال،اجازه نخواهد داد از مسیر اجرا یا عدم 
اجرای این پروژه، حقوق بیت المال مورد خدشه قرار گیرد.

در ادامه نشست شورای قضایی دادگستری کل استان 
کرمان، از دست اندرکاران بزرگداشت هفته قوه قضاییه 

نیز تجلیل شد.

رئیس اورژانس کرمان گفت: مشکل دانشجو معلمان کرمانی، صرفا دل درد و سرگیجه 
بوده است.

رئیــس اورژانس پیش بیمارســتانی و مدیر حوادث دانشــگاه علوم پزشــکی کرمان 
در پی انتشار خبری مبنی بر مسمومیت سه روز پیش دانشجو معلمان پردیس خواجه 
نصیرالدینی طوسی و پردیس شهید باهنر استان کرمان به دلیل مصرف غذای دانشگاه 
گفت: روز پنج شنبه گزارش نامســاعد بودن حال دانشــجو معلمان پردیس خواجه 
نصیرالدین طوسی و شهید باهنر کرمان به مرکز پیام اورژانس کرمان اطاع داده شد که 

بدون فوت وقت، نیروهای اورژانس به محل اعزام شدند.
سید محمد صابری افزود: پس از مراجعه نیروهای اورژانس به محل و بررسی وضعیت 
دانشجو معلمان مشخص شد این دانشجویان که تعداد آن ها ۶نفر بوده است، دچار دل درد 

و سرگیجه شده اند.
به گفته رئیس اورژانس پیش بیمارستانی و مدیر حوادث دانشگاه علوم پزشکی کرمان، 

بررسی های اولیه از حال این دانشجویان مساعد گزارش شده است.
او می گوید: درباره اینکه آیا این اتفاق در پی مسمومیت غذایی بوده است یا خیر؟آزمایش ها 
از سوی مرکز بهداشت شهرستان کرمان و معاونت غذا ودارو دانشگاه علوم پزشکی در حال 

انجام است و نتایج به زودی از سوی مسئولان مربوطه اعام می شود.
مراجعه 100 دانشجو معلم به مراکز درمانی

طبق پیگیری ها از دانشــگاه فرهنگیان آقامایی، روابط عمومی دانشــگاه فرهنگیان 
استان کرمان اظهارداشت: دو پردیس دانشگاه فرهنگیان حدود هزار و ۸۰۰ دانشجو دارد 

که سه روز پیش حدود ۱۰۰ دانشجو به مراکز درمانی مراجعه کردند.
به گفته او همگی منتظر نتیجه جواب آزمایش از دانشگاه علوم پزشکی کرمان هستیم تا 

نتیجه نهایی را اعام کنیم.

مدیرکل ورزش و جوانان اســتان کرمان از راه اندازی مجمع خیرین ازدواج 
طی هفته جاری، در این استان خبر داد.

میثم پاریزی در مراسم جشن وصال ۵۰ زوج جوان که به مناسبت سالروز 
پیوند آســمانی حضرت علی )ع( و حضرت فاطمه )س( در ســالن تاش 
شــهر کرمان برگزار شــد،گفت: زوجین جوانی که جشــن به یمن حضور 
آن ها برگزار شده است، امیدوارم ازدواجی آسان، آگاهانه و پایدار داشته 

شند.   با
او ضمــن قدردانــی از دســتگاه های مرتبط بــا برگزاری این مراســم و 
ســمن های حوزه ازدواج می گوید: در ادامــه برنامه هــای هفته ازدواج، 
برگزاری ستاد ســاماندهی امور جوانان اســتان را با محوریت برنامه های 
ازدواج خواهیــم داشــت و طــی همیــن هفته،مجمع خیریــن ازدواج 
استان کرمان نیز راه اندازی می شود که می تواند موارد حوزه ازدواج را هم 
در بخش برگزاری مراسم و مناسبت های مختلف )که تعدد زمانی و مکانی 
داشــته باشــد و فقط محدود به مرکز استان نباشــد و در شهرستان های 
مختلف استان بتواند برگزار شود( تسهیل کند و هم کمک کند بتوانیم در 
ادامه همراه با برگزاری مراســم ازدواج، جهیزیه زوجین را تهیه کنیم و به 
آن ها اهدا کنیم که این اتفاق با ظرفیت مجمع خیرین انجام خواهد شــد.  
به گفته مدیرکل ورزش و جوانان اســتان کرمان در ادامــه برای پایداری 
ازدواج ها، مراکز مشــاوره حوزه جوانان به صورت رایگان خدماتشان را به 
زوجین خواهند داشــت و تمام ارگان هایی که می تواننــد به زوجینی که 
ازدواج شــان امروز انجام شده، نقش حمایتی داشــته باشند در ادامه این 

یفا خواهند کرد. نقش را به خوبی ا

رئیس میراث فرهنگی زرند گفت: جشنواره »شده بافی« در روستای نعیم آباد زرند 
برگزار می شود.

محمد اســامی افزود: طبــق تقویم جشــنواره های زرند در ســال ۱۴۰۱، تعداد 
3۴جشــنواره در نقاط مختلف شهرســتان در حوزه هــای متعــدد، از جمله آثار 
تاریخــی،آداب و ســنت ها، بازی هــای بومی محلــی، ظرفیت های کشــاورزی، 

منابع طبیعی،حیات وحش، صنایع دستی،رویدادها و... برگزار خواهد شد. 
او می گوید: ایجاد شــور و نشــاط،افزایش امید و خودباوری روســتائیان، معرفی 
صنایع دستی و تولیدات روستایی و کشاورزی، جذب سرمایه گذار و معرفی و حفظ 

آداب و ارزش های سنتی و فرهنگی، بخشی از اهداف جشنواره ها است.
ناصر صادقی، دهیار نعیم آباد نیز بیان کرد: روستای نعیم آباد، هر ساله میزبان جشنواره 

دشتی )شده بافی( در زرند است.
او ادامه  داد: با توجه به وجود خانه  انصاف که در این روستا به ثبت ملی رسیده است 
و از طرفی حفظ بافت قدیمی روستا و وجود باغات انبوه پسته و کوچه های معروف 
به چینه ای کــه در محدوده بافت قدیمی وجود دارد،ســعی داریم بخش عمده  این 
جشنواره در این نقطه برگزار شود و عما بسیاری از کودکان و نوجوانانی که فضا های 

قدیمی روستا های کویری را ندیده اند از نزدیک با این جاذبه ها نیز آشنا شوند.
به گفته دهیار نعیم آبــاد، هم اکنون یک واحد بوم گردی در این روســتا به فعالیت 

مشغول است که میزبان گردشگران مختلف می باشد.
او از همکاری ادارات میراث فرهنگی و منابع طبیعی و شورای اســامی روستا برای 

برگزاری این جشنواره قدردانی کرد.
شده بافی یا همان اسپند بافی،هنری است که طی آن هنرمندان خوش ذوق زرندی 
با استفاده از دانه های گیاه اسپند »دشتی« اشکال زیبایی را خلق و به عنوان تزئین 

خانه ها از آن استفاده می شود.

چند دانشجو معلم کرمانی
 اورژانسی شدند

مجمع خیرین ازدواج 
در کرمان راه اندازی می شود

برگزاری جشنواره »شده بافی« در زرند

75 تیم پلیس در طرح تابستانی 
پلیس راه شمال کرمان فعال 

هستند

ورود دستگاه قضا به پروژه 
انتقال آب از سد شهیدان 
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پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی ۱۲۴۷
3شنبه  ۲۱  خرداد ماه ۱۴۰۱

خبرخبر

تولید برق در ایران طی ســال گذشــته 
میادی ۶.۴ درصد رشــد کــرد و ایران 
یازدهمین تولیدکننده بزرگ برق در دنیا 

طی این سال شناخته شد.
به گزارش تســنیم، جدیدترین گزارش 
منتشرشده موسوم به گزارش مرور آماری 
انرژی جهان که هر ساله از سوی بریتیش 
پترولیوم منتشــر می شود نشان می دهد 
تولید بــرق در ایران طی ســال ۲۰۲۱ با 
رشد ۶.۴درصدی نســبت به سال قبل از 
آن مواجه شده و به 3۵۷.۸تراوات ساعت 
رسیده است. ایران در ســال پیش از آن 
33۷.۲ تراوات ساعت برق تولید کرده بود.
متوسط رشد ســالانه تولید برق در ایران 
طی دوره ده ساله منتهی به سال ۲۰۲۱ 

بالغ بر ۴.3 درصد برآورد شده است.
کل تولیــد برق دنیــا در ســال ۲۰۲۱ 
نیز۱3۹۹۴۴تــراوات ســاعت گــزارش 
شده اســت که این رقم نســبت به سال 
قبــل از آن رشــد ۸.۴ درصدی داشــته 
است. تولید برق دنیا در سال ۲۰۲۰ بالغ 
بر۱۲۹۴۹.3تراوات ساعت اعام شده بود.

ایران یازدهمین تولیدکننده 
بزرگ برق در دنیا

سهم ایران از کل تولید برق دنیا در سال 
۲۰۲۱ بالغ بر ۱.3 درصد بوده است. ایران 
یازدهمین تولیدکننده بزرگ برق دنیا در 
این سال بوده است. 3۰ درصد برق دنیا در 
سال ۲۰۲۱در چین تولید شده است و این 
کشور بزرگترین تولیدکننده برق جهان 
در سال ۲۰۲۱ شناخته شده است. آمریکا 
با تولید ۱۵.۵ درصد از کل برق تولیدی در 
جهان رتبه دوم و هند با ۶ درصد در رتبه 

سوم از این نظر قرار داشته اند.
ایران از حدود ۱۰سال گذشته با راه اندازی 
نیروگاه اتمی بوشــهر به جمع کشورهای 
تولیدکننده برق هسته ای پیوسته است. 
آمارهای بریتیش پترولیوم نشان می دهد 
تولید برق هسته ای ایران در سال ۲۰۲۱ 
با افت ۴۴.۲ درصدی نسبت به سال قبل 
از آن مواجه شده و ایران ۰.۱درصد از کل 
تولید برق هسته ای جهان در این سال را 

به خود اختصاص داده است.

هزینهاجارهماشینعروسچند؟
ام  وی  ام شبی

 8۹0هزار تومان
در ســال های اخیر دامنــه خودروهای 
اجاره ای با توجه بــه تحریم ها محدودتر 
شده است و در عین حال نرخ های اجاره 
ماشین های عروسی سر به فلک کشیده 
اســت؛ در ســال ۱3۹۷ هزینــه اجاره 
خودروهای ب ام و از ۸۰۰ هزار تومان تا 
۲ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان متغیر بوده 
است اما امروزه هزینه اجاره خودروهای 
این برند از 3 میلیون تومان تا ۸ میلیون 

و ۵۰۰ هزار تومان متغیر است.
به گزارش خبرآناین، بررسی ها حاکی از 
آن است که این روزها اجاره خودروهای 
ایتالیایی در بازار به نســبت کاری غیر 
ممکن است؛ اجاره خودرو مازراتی گرن 
توریسمو روزانه از ۱۵ میلیون تومان آغاز 
می شــود و این رقم بیش از نصف قیمت 
خودرو پراید ۱۱۱ در سال ۱3۹۷ است.

هزینه اجاره خودروهای پورشــه نیز در 
سال های اخیر سر به فلک کشیده است 
به طوری که اجاره روزانه پورشه ماکان 
مدل ۲۰۱۷ بــدون راننده ۱۰ میلیون و 
۸۰۰ هزار تومان و با راننده ۹ میلیون و 

۵۰۰ هزار تومان است.
بررســی ها حاکی از آن اســت که نرخ 
اجاره خودروهای مرسدس بنز روزانه ۲ 
میلیون تا ۶ میلیون تومان است؛ هزینه 
اجــاره روزانه بنز S۵۰۰ بــا راننده این 
روزها ۵ میلیون و ۵۹۰ هزار تومان است 
و هزینه اجاره روزانــه این خودرو بدون 
راننــده ۶ میلیون و ۱۵۰ هــزار تومان 
اســت. هزینه اجاره روزانه خودروهای 
تویوتا برای شــب عروسی نیز این روزها 
سر به فلک کشیده اســت به طوری که 
خودروهای این برند در بازه قیمتی ۸۹۰ 
هزار تومان تــا ۶ میلیــون و ۴۸۰ هزار 

تومان اجاره می شوند.
خودروهای چینی نیز به بازار 

اجاره راه پیدا کردند
هم زمان بــا اوج گرفتــن قیمت ها در 
بازار خودروهای چینــی این خودروها 
به بازار اجــاره راه پیدا کردنــد؛ هزینه 
اجاره خودروهای چینی برای شب های 
عروســی روزانــه از ۶۰۰ هــزار تا یک 

میلیون تومان متغیر است.
هزینه اجاره روزانه خودرو ام وی ام ۵۵۰ 
برای شب های عروسی ۸۹۰ هزار تومان 
اســت و هزینه اجاره چری تیگو ۷ برای 
شب های عروسی نیز یک میلیون و 3۸۰ 

هزار تومان است.

رئیس نظام صنفی کشاورزی و منابع طبیعی 
می گوید: قطعی برق بخش کشاورزی همانند 
گذشته منجر به کاهش ۲۵ تا 3۰ درصدی تولید 
می شود.  طبق گفته بنیاد ملی گندمکاران طی 
هفته های اخیر برق چاه های کشاورزی بدون 
اطاع به کشاورزان قطع می شود. بر اساس 
بخشنامه مجلس شورای اسامی در سال ۸۲، 
کشاورزان چاه های خود را برقی کردند تا ۲۴ 
ساعته برق دریافت کنند که متاسفانه این امر 
محقق نشد و حال نظام صنفی کشاورزی به 
عنوان نماینده بهره برداران می گوید در شرایط 
کنونی این آسیب احتمالی وجود دارد که اگر 
کشاورز مجدد چاه خود را به موتورهای پایه 
دیزلی تبدیل کند، سوخت آن تخصیص داده 
نشده و با این وجود کشاورزان ناگریز به تامین 

سوخت با نرخ ۴ تا ۸ هزار تومان هستند. 
 علیقلی ایمانی مدیرعامل بنیاد ملی گندم کاران 
گفت: طبق مصوبه هیئت وزیران قرار است 
۵ ساعت در طول روز برق ها را قطع کنند. به 
عنوان مثال یک استان دارای ۵ هزار حلقه چاه 
که ۵ ساعت از شبانه روز خاموش شود، ۲۵ هزار 
ساعت برابر با ۱۰۴۰ شبانه روز دچار قطعی برق 
می شود که براین اساس به یک پنجم زراعت آب 
نمی رسد. به گفته او، اگر زمینی ۵ تن عملکرد در 
هکتار داشته باشد به وسیله قطعی برق یک تن 
عملکرد را از دست می دهد که این رقم در تولید 
تمامی محصولات از جمله پنبه، کنجاله سویا، 
ذرت، آفتابگردان و سایر محصولات پاییزی 

رقم چشمگیری است.
طبق اظهارات کارشناسان قطعی برق به کشت 
بهاره محصولات گندم، جو، ذرت و پنبه آسیب 

می زند که با توجه به بحران امنیت غذا ناشی از 
جنگ روسیه و اوکراین راهکار آن است که به 
منظور ارتقای ضریب امنیت غذایی و بی نیازی 
از واردات در برخی ساعات برق خانگی و صنایع 

قطع شود.
احتمال خسارت قطعی برق 

چاه های کشاورزی تا 50 درصد
محمدحسین کاویانی مدیر عامل صندوق پنبه 
گفت: زراعت پنبه به دلیل هوای گرم و خشک 
تابستان به رطوبت نیاز دارد که عدم تامین آب 
مورد نیاز سبب ریزش گل ها و کاهش تولید 

می شود.
به گفته او، خاموشی چاه های کشاورزی و عدم 
آبیاری بستگی به قطعی برق در چند نوبت 
و چند ساعت از طول روز دارد، اما احتمال 

خسارت تا ۵۰ درصد وجود دارد.
کاویانی می گوید: با خاموشی چاه های 
کشاورزی، تولید مورد انتظار محقق نمی شود، 
اما برآورد دقیقی از تولید نداریم چرا که میزان 
تولید بستگی دارد که قطعی برق در چه زمانی 

اتفاق بیفتد.
افت ۳0 درصدی محصول با قطعی 

برق چاه های کشاورزی
قاسم پیشه ور رئیس نظام صنفی کشاورزی و 
منابع طبیعی گفت: اگر دولت برق کشاورزان را 
قطع کرد، وزارت نیرو و وزارت جهاد باید خسارت 

عدم تولید یا کاهش را پرداخت کند.
پیشه ور می گوید: قطعی برق بخش کشاورزی 
همانند گذشته منجر به کاهش ۲۵ تا 3۰ 
درصدی تولید می شود، درحالیکه تامین 

امنیت غذایی اولویت نخست کشورهاست.
رئیس نظام صنفی کشاورزی و منابع طبیعی 
گفت: طی ۲۰ روز گذشته چاه های کشاورزی 
به دلیل مشکات انرژی با خاموشی ۵ ساعت در 
روز روبرو هستند که این موضوع تولید را تحت 
تاثیر قرار می دهد. بنابر ماده ۲۵ قانون بهبود 
فضای کسب و کار، قطع برق چاه کشاورزی 
در اولویت نخست نیست و در ابتدا قطعی برق 
صنایع و سپس خانگی در دستور کار دولت باید 

قرار گیرد تا فشار بر منابع وارد نشود.

مدیرکل نظارت و ارزیابی خدمات گردشگری وزارت 
میراث  فرهنگی با اشاره به تصمیم یک جانبه انجمن 
شرکت های هواپیمایی مبنی بر دلاری کردن نرخ 
بلیت پروازهای داخلی برای اتباع خارجی گفت: این 
تصمیم بدون اخذ هیچ گونه نظری از سوی وزارت 

میراث فرهنگی اتخاذ شده است.
به گزارش تسنیم؛ یحیی نقی زاده با تأکید بر اینکه 
اجرای تصمیم اخذ هزینه بلیت هواپیما به شیوه 
دلاری کاماً یک جانبه و بدون اخذ نظر وزارت میراث 
فرهنگی انجام شده است، اجرای این طرح را مانعی 
جدی برای توسعه گردشگری دانست و از انجام 
پیگیری های لازم از طریق برگزاری جلسات مشترک 

با انجمن شرکت های هواپیمایی خبر داد.
وی با بیان این مطلب که خبر دریافت هزینه بلیط های 
هواپیما از اتباع خارجی به شکل دلاری را از طریق 
فضای مجازی دریافت کردیم، گفت: از طریق اخبار 
منتشر شده مطلع شدیم که شرکت های هواپیمایی 
متعاقب برگزار یک نشست و جلسه در قالب انجمن 
شرکت های هواپیمایی تصمیم گرفته اند تا نرخ بلیت 
پروازهای خود را در داخل برای اتباع کشورهای 
خارجی حسب مسافت بین ۵۰ دلار تا ۱۰۰ دلار 
افزایش دهند. مدیرکل نظارت و ارزیابی خدمات 
گردشگری وزارت میراث  فرهنگی با اشاره به اینکه 
نرخ بلیت هواپیما اصولاً بر مبنای ریال در کشور 
محاسبه و از کلیه مسافران اعم از داخلی و خارجی 
دریافت می شود، بیان کرد: دریافت هزینه بلیت به 
صورت دلاری مورد مخالفت و انتقاد شدید تمامی 
فعالان و دلسوزان حوزه صنعت گردشگری قرار 
گرفته است.  این مقام مسئول ادامه داد: بعد از دو 
سال که به دلیل محدودیت های ناشی از کرونا  صنعت 

گردشگری با اوضاع اسفناکی روبرو شده بود و با انواع 
مشکات دست و پنجه نرم می کرد، بالاخره و از ابتدای 
سال جاری با رفع نسبی محدودیت ها و کاهش آمار 
مرگ و میر و نرخ ابتای روزانه کرونا شاهد باز شدن 
روزنه هایی از امید برای تحقق گشایش  هایی در این 

صنعت بودیم.
مطابق با صحبت های نقی زاده، تصمیم اخیر مبنی 
بر اخذ هزینه بلیت به صورت دلاری از مسافران قطعاً 
مانعی جدی بر مسیر این گشایش ها و امیدهای شکل 
گرفته برای رونق مجدد و نسبی صنعت گردشگری 

ایجاد خواهد کرد.
وی با تاکید بر اینکه حوزه معاونت گردشگری 
وزارتخانه و اداره کل نظارت بر تأسیسات گردشگری 
به عنوان دو رکن و نهاد اصلی حاکمیتی در صنعت 
گردشگری با تصمیم انجمن شرکت های هوایی به 
صورت جدی مخالفت کرده اند، تصریح کرد: تصمیم 
این انجمن برای دریافت هزینه بلیت هواپیما به 
صورت دلاری بدون اخذ هیچ گونه نظریه از سوی 

وزارت میراث  فرهنگی به  عنوان متولی اصلی راهبری 
و هدایت صنعت گردشگری اتخاذ شده است.

این مقام مسئول با بیان این مطلب که یقیناً تصمیم 
انجمن شرکت هایی هوایی تأثیری سوء و منفی 
بر روی تمامی حوزه ها و انواع مختلف گردشگری 
به  ویژه گردشگری خارجی خواهد گذاشت، اظهار 
کرد: بر اساس مقررات، وزارت راه و شهرسازی موظف 
است در بخش نرخ گذاری خدمات پروازهای داخلی 
با هدف تحقق توسعه گردشگری با وزارت میراث  
فرهنگی هماهنگی های لازم را به عمل آورد، اما این 
در حالی است که متأسفانه این تصمیم به  صورت کاماً 
یک  جانبه و انحصاری راساً از سوی انجمن شرکت های 

هواپیمایی گرفته شده است.
نقی زاده با اشاره به پیگیری های انجام شده از سوی 
وزارت میراث  فرهنگی در این رابطه گفت: مقرر 
شده است در قالب سلسله نشست ها و جلساتی این 
موضوع از طریق رایزنی و تعامل با مسئولین سازمان 

هواپیمایی کشوری مرتفع شود.

دلاری کردن نرخ بلیت برای اتباع مانعی جدی 
برای توسعه گردشگری 

مدیرکلنظارتوارزیابیخدماتگردشگریوزارتمیراثفرهنگی:اینتصمیمیکجانبهبود

قطع برق ۳۰ درصد 
محصولات کشاورزی را خشکاند

دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران با اشاره به اینکه در حوزه 
کارفرمایی فرهنگ سازی نشده است گفت: درآمد در دلالی و فروش کالا به 
صورت واسطه ای و مشاغل غیررسمی در بعضی موارد از کار رسمی بیشتر 
است به همین دلیل تمایل به آن سمت بیشتر است.  هادی ابوی، دبیرکل 
کانون عالی انجمن های صنفی کارگران در گفت وگو با تسنیم،  درباره فرهنگ 
کار گفت: متاسفانه در حوزه کار فرهنگ سازی نشده است، جوانان ترجیح 
می دهند به سمت کارهای آسان تربروند.   وی با بیان اینکه در حال حاضر 
کارخانه ای که تولید حوله دارد در مشهد نیازمند نیروی کار است گفت: این 
کارفرما تقاضای ۲۵۰ نفر نیروی کار دارد، اما تاکنون جذب نکرده است؛ 
چرا که نگاه جوانان به کار تغییر کرده است.  فعال کارگری افزود: زیرساخت 
نیروی کار فراهم نشده است. دلالی و فروش کالا به صورت واسطه ای و 
مشاغل غیررسمی در بعضی موارد از کار رسمی بیشتر است به همین دلیل 
نیروی کار به سمت کارهای تولیدی و خدماتی و... نمی رود.  ابوی با بیان 
اینکه حقوق و درآمد کارگران جوابگو زندگی نیست  به همین دلیل مشاغل 
غیر رسمی با حقوق بالاتر از وزارت کار را ترجیح می دهند گفت: در حال 
حاضر اکثر واحدهای تولیدی برای جذب نیرو، نیروهای تحصیل کرده را 
جذب می کنند، اما هنگام عقد قرارداد کار, آن ها را کارگر صفر تلقی می کنند 
و حقوق کارگران صفر و ساده را به او می دهند.  وی گفت:با این شرایط اما 
امسال افزایش مزد، کارگران را نسبت به گذشته دلگرم تر کرده است. کسانی 
که از طریق مشاغل غیررسمی درآمدی بین شش میلیون تا هفت میلیون 
تومان داشتند با واقعی تر شدن دستمزدها، به کار در کارخانه راغب شده اند 
چون عاوه بر بهبود دستمزد، از بیمه و آتیه هم برخوردار می شوند. وی با بیان 
این که در حال حاضر ۹۹درصد کارفرمایان در جست وجو نیروی کار هستند 
ولی هزینه آموزش برای کارفرما نمی دهند، گفت: آموزش برای کارفرمایان 
به صرفه نیست، به همین دلیل کارگران خود را به جای طولانی مدت، 
قرارداد کوتا مدت منعقد می کنند، مگر برخی مشاغل مثل پتروشیمی ها یا 
جوشکاری در اعماق دریا که دوره های مخصوص خود را دارد و کارفرما بابت 

آموزش آن هزینه می کند.

دبیرکلکانونعالیانجمنهایصنفیکارگران:

جوانان دلالی را به کار تولیدی 
ترجیح می دهند

ایرانیازدهمینتولیدکنندهبرقدنیا

تولید برق هسته ای ایران 
44 درصد کاهش یافت
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بر اساس مصوبه سران قوا، قولنامه های اجاره فاقد کد رهگیری قابلیت 
پیگیری حقوقی برای موجر و مستاجر ندارد و حتما باید عاوه بر اخذ کد 
رهگیری در سامانه ملی اماک و اسکان به ثبت برسند. یک منبع آگاه در 
گفت وگو با خبرنگار اقتصادی خبرگزاری فارس با اشاره به جزئیات بسته 
حمایتی سران قوا برای ساماندهی بازار اجاره مسکن اظهار داشت: بر مبنای 
تصویب سران قوا، فقط اجاره نامه هایی قابلیت پیگیری به منظور رعایت 
سقف قرارداد اجاره بها را دارند که دارای کد رهگیری بوده و در سامانه ملی 
اماک و اسکان به ثبت برسند.  این منبع آگاه تاکید کرد:  قولنامه های فاقد 
کد رهگیری قابلیت پیگیری حقوقی برای موجر و مستاجر ندارد و حتما 
باید عاوه بر اخذ کد رهگیری در سامانه ملی اماک و اسکان به ثبت برسند. 

 قول نامه های دستی قابلیت پیگیری 
حقوقی ندارد 

بـورس در هفته ای که گذشـت همچنان شـاهد روند 
تدریجی خـروج پول از بـازار بـود. این در حالی اسـت 
کـه افزایش حجمی معامات مسـکن حاکـی از ورود 

پول های جدیـد به بـازار غیر شـفاف دارد.
بـه گـزارش  مهـر، معاملـه گـران بـازار سـهام طـی 
هفته ای که گذشت، شاهد پافشاری بسیاری از سوی 
حقوقی های حامـی بازار برای حمایت از شـاخص کل 
قیمت و بـازده نقدی بـورس تهـران و باقی مانـدن در 
کانال یک میلیـون و ۵۰۰ هـزار واحدی بودنـد که به 
نظر می رسـد به یک سـطح حیثیتـی بـرای مدیران 
منصـوب وزارت اقتصـاد در نهـاد ناظـر بازار سـرمایه 
تبدیل شـده اسـت. سـطحی که با ریزش های مداوم 
اکنون به زمان آغاز کار دولت سـیزدهم در مـرداد ماه 

پارسـال رسـیده است.
خبر از سـرگیری دوباره مذاکرات هسـته ای، در اوایل 
هفتـه گذشـته و انتظار بـرای حصـول توافق پـس از 
گذشـت بیش از یـک دهـه در پایتخت میزبـان جام 
جهانی فوتبال اگرچه دوباره امید بخـش بود اما اغلب 
حقیقی ها بـا نگاه بـه حجـم و ارزش واقعـی معامات 
خرد سـهام در بازار همچنـان از هر گونـه خبر مثبتی 

به عنـوان فرصـت فـروش اسـتفاده می کنند.
در نهایـت اما اعام پایـان گفتگوهـای برجامی دوحه 
بدون حصول نتیجه و بازگشـت مذاکـره کنندگان به 
پایتخت های خود دوباره سـایه فضـای توأم بـا ابهام و 

سـرگردانی را بر بازار سـنگین تر کرد.
در بازار مسـکن اما گزارش هـا از تداوم رشـد قیمت ها 
حکایت دارند. براسـاس آمارهای اعام شـده از سوی 
بانک مرکزی، متوسـط قیمت آپارتمان در این بازار در 
پایان سـه ماهه اول امسال با رشـد بیش از ۸ درصدی 
نسـبت بـه اواسـط بهـار سـال جـاری، به قیمـت ۴۰ 

میلیـون تومان در هر متر مربع رسـیده اسـت.
در عیـن حال نـرخ مسـکن مهر پردیـس نیز با رشـد 
روبـرو شـده و روی خط یـک میلیـارد و ۲۰۰ میلیون 
تومـان معاملـه می شـود.جالب اینکـه محاسـبه نرخ 
اسـتهاک بـا ارزش فعلی ایـن واحدهای مسـکونی، 
هیچ جذابیتی برای سـرمایه گـذاران بلنـد مدت نگر 

در مقایسـه با بازار سـرمایه نـدارد.
با این همه اگر چه خـروج بازار فروش و اجاره مسـکن 
از کسـادی و رونـق حجـم فـروش از سـوی برخـی 
تحلیلگـران عنوان می شـود که به نظر می رسـد یکی 
از مسـیرهای مورد عاقه پـول پـس از خـروج از بازار 
سهام فعاً بازار غیرشفاف مسکن باشـد. بازاری که به 

زعم اغلب کارشناسـان رد پای پـول در آن گُم اسـت.
قیمـت جهانـی کالاهـای پایـه یـا بـه اصطـاح 
کامودیتی هـا در بازارهـای بیـن المللی نیز بـه دنبال 
اجرای سیاسـت های انقباضی بانک های مرکزی دنیا 
از جمله فـدرال رزرو آمریکا، همچنان با افُت ناشـی از 

غلبـه فروشـندگان مواجه اسـت.
تداوم کاهش قیمت نفت خـام برای اقتصـاد ایران که 
دچار تشـدید تـورم ناشـی از انتشـار پول هـای بدون 
پشـتوانه و کسـری بودجه ۵۰ درصدی دولت در کنار 
تحریم های فسـادآور اسـت نیـز می تواند گـران تمام 
شـود. در رأس ابهام های ناشـی از سیاسـت های پولی 
و البتـه مالی دولت، احتمـال افزایش نرخ سـود بانکی 
و نگرانی سـرمایه گـذاران در تعمیق رکـود در اقتصاد 
متورم ایران قـرار دارد کـه همچنان به جریـان خروج 
پول از بـازار افزوده اسـت. هرچند که به نظر می رسـد 
تحقق چنیـن احتمالـی با توجـه به ظرفیـت کنونی 

جامعه ایرانـی فعاً بعید اسـت.
در حوزه تراز تجاری و بازرگانی کشـور نیز سـخنگوی 
گمرک، تجارت غیرنفتی کشـور در سـومین ماه سال 
را با ۱3 میلیـون و ۶۲۲ هـزار تن کالا به ارزش هشـت 

میلیارد و ۹۰۲ میلیون دلار عنوان کرده اسـت.
به گفتـه روح اله لطیفی، سـهم صـادرات از این میزان 
تجارت خارجـی غیر نفتـی، ۱۰ میلیـون و ۶۵۰ هزار 
تن کالا و بـه ارزش چهار میلیـارد و ۵۵3 میلیون دلار 
بـود و واردات نیز سـهم دو میلیـون و ۹۷۲ هـزار تنی 
کالا به ارزش چهار میلیارد و 3۴۹ میلیون دلار داشته 
است. با تداوم پیشـتازی صادرات بر واردات، در خرداد 
ماه تراز تجاری کشـور مثبت ۲۰۴ میلیـون دلار بوده 
است.  سـخنگوی گمرک در مورد تغییرات تجارت در 
خرداد ماه بیان کرد: صادرات کشـور در خرداد امسـال 
نسـبت به خرداد سـال قبل تغییـری در ارزش کالای 
صادراتی نداشـته، امـا واردات کشـور در این مـاه ۶.۵ 

درصـد افزایش یافته اسـت.
لطیفی دربـاره میزان ترانزیـت خارجی در خـرداد ماه 
گفت: یک میلیـون و ۱۱۴ هزار تـن کالای خارجی در 
این ماه از مسـیر کشـورمان عبور کرده که نسـبت به 
خـرداد سـال گذشـته ۲۱3 هزار تن بیشـتر بـوده و با 

رشـد ۲۴ درصـدی همراه بوده اسـت.
ایـن در حالیسـت کـه در تازه تریـن اظهـارات رئیس 
کل گمـرک ایـران، در سـه ماهـه امسـال نزدیـک به 
3۶ میلیون تن کالا بـه ارزش ۲۵.۵ میلیـارد دلار بین 
ایران و سـایر کشورها تبادل شد که شـاهد رشد ۱۹.۵ 
درصدی تجارت خارجی کشـور در بهار امسال بودیم.

به گفتـه مقدسـی، سـهم صـادرات کشـورمان از این 

میـزان تجـارت، ۲۷.۷ میلیون تـن کالا بـه ارزش ۱3 
میلیارد و ۶۹ میلیون دلار بود که نسـبت به بهار سـال 

قبل بـا افزایـش ۲۱ درصدی همـراه بوده اسـت.
رئیـس کل گمـرک در خصـوص میـزان واردات سـه 
ماهه کشـور گفت: واردات کشـورمان در این مدت نیز 
با هشـت میلیون و ۱۵۴ هزار تن به ۱۲ میلیارد و ۴۶۴ 
میلیـون دلار رسـید کـه ۱۸ درصد نسـبت بـه مدت 

مشـابه افزایش داشـته است.
معاون وزیر اقتصادافزود: با پیشـتازی صادرات نسبت 
بـه واردات در فصـل بهـار امسـال، تراز تجاری کشـور 
مثبت ۶۰۵ میلیون دلار شـد که این پیوسـتگی سـه 

ماهه برای کشـورمان بی سـابقه بوده اسـت.
به گزارش مهر در هفته گذشـته وزیـر صنعت، معدن 
و تجـارت بـا اشـاره به تعادل بخشـی بـازار سـیمان و 
فولاد با کمک سـازوکارهای بـورس کالا تاکیـد کرد: 
بـرای قیمت گـذاری کالاهـا بایـد براسـاس ضوابـط 
تعریف شـده اقدام کنیم. بـه گفته رضـا فاطمی امین 
به عنـوان نمونـه کالاهایـی ماننـد سـیمان، فـولاد با 
سـازوکارهای بـورس کالا عرضـه می شـوند و بازارها 

آن هـا متعادل اسـت.
در هفته قبـل همچنیـن، معامـات ثانویـه صندوق 
سرمایه گذاری پشـتوانه طا زرفام آشـنا با نماد زرفام 
در بورس کالا آغاز شـد که در اولین روز معاماتی این 
نماد و در اسـتقبال سـرمایه گذاران، ۹ میلیون و ۵۰۹ 

هـزار واحد این صندوق دسـت به دسـت شـد.
در پـی پذیـره نویسـی هفتمیـن صنـدوق سـرمایه 

گذاری طـا با نـام صندوق سـرمایه گذاری پشـتوانه 
طا زرفام آشنا در هفته گذشـته، معامات ثانویه این 
صندوق از روز چهارشـنبه ۸ خـرداد آغاز شـد.تابلوی 
معامـات گویـای اسـتقبال سـرمایه گـذاران از ایـن 
دارایی و ثبـت معامله ۹ میلیـون و ۵۰۹ هـزار واحد از 

ایـن صنـدوق بود.
همچنین در هفته قبـل وزیر اقتصاد از تصویـب اوراق 
صرفه جویـی برق بـرای تولید کننـدگان در شـورای 
عالـی بـورس در حالـی خبـر داد که بـا انتقـاد برخی 
محافـل خبـری مواجـه شـد. ایـن اوراق که بـه نوعی 
یک ابزار تشـویقی بـرای مصرف کنندگان برق اسـت 
در شـرایطی می تواند کاربرد داشـته باشـد که کشور 
بـا عـدم تـوازن تولیـد و مصـرف بـرق مواجه نباشـد. 
هم اکنون کشـور نزدیک به ۱۴ هزار مـگاوات کاهش 
تولید برق مواجـه اسـت و از اینـرو اوراق صرفه جویی 
برق در شـرایط فعلـی فراتـر از یک تیتر ژورنالیسـتی 
نیسـت.  با توجه به انتشـار گزارش عملکرد سـه ماهه 
اول امسـال شـرکت ها و صنایـع بورسـی در روزهای 
آینده که اغلـب از افزایش حجمی در تولید نسـبت به 
دوره مشابه سال قبل برخوردارند و همینطور روزهای 
پرترافیـک فصل مجامـع در تیرمـاه، می تـوان انتظار 
داشـت در کنـار باقـی مانـدن ابهام هـای بازار سـهام 
از جمله نـرخ سـود بانکـی و همینطور جذاب شـدن 
بازارهای موازی همچون مسـکن و طا، تـداوم خروج 
تدریجی پول از بازار سـهام از سوی معامله گران کوتاه 

مدت نگـر را بـرای هفته جاری نیز شـاهد باشـیم.

پول های بورسی در بازار مسکن
گزارش

مهر
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بانک ها به تازگی دستورالعمل جدیدی درباره ارائه خدمت به اشخاص حقیقی خارجی 
صادر کرده اند. به گزارش فارس، بانک ملی ایران در دستورالعملی به کلیه شعب خود، 
ارائه خدمات بانکی به اشخاص حقیقی خارجی را به طور موقت و تا اطاع ثانوی ممنوع 
کرده است. براساس دستورالعمل بانک ملی خدمات زیر به اشخاص حقیقی خارج در 

حال حاضر متوقف شده است:
۱- افتتاح هرگونه حساب ارزی و ریالی )انفرادی و مشترک( اعم از قرض الحسنه جاری و پس انداز، سپرده 

کوتاه مدت و بلند مدت؛
۲- حواله انتقال هرگونه وجه، اعم از درون بانکی و بین بانکی از مبدا حساب های اشخاص حقیقی خارجی؛

3- حواله انتقال هرگونه وجه، اعم از درون بانکی و بین بانکی به مقصد حساب های اشخاص حقیقی خارجی.
به گزارش فارس، در دستورالعمل بانک ملی آمده است، در صورت تغییر در روال فوق، مراتب متعاقبا به واحدها 

اباغ می شود. نظارت مسئولین امر بر حسن انجام امور مورد انتظار است.
بانک ملت نیز در دستورالعمل مشابهی، ارائه خدمات بالا به اشخاص حقیقی خارجی را ممنوع کرده است.

اعمال محدودیت در ارائه خدمات بانکی
 به افراد حقیقی خارجی

مدیرعامل بیمه تعاون گفت: با وجود هیاهوی استارت آپ ها در مورد فروش 
آناین بیمه ها اما همچنان ۹۵ درصد از فروش بیمه همچنان در بستر چهره به 
چهره رخ می دهد.  به گزارش خبرنگار مهر، یونس مظلومی، مدیرعامل بیمه 
تعاون در آئین اختتامیه رونمایی از رویداد سخنرانی بیمه در بیمه مرکزی 

گفت: این رویداد، مستقل در راستای توسعه فرهنگ بیمه در حالی انجام شد که پلتفرم آن صرفاً از سوی 
بیمه تعاون آماده سازی شده است. وی افزود: توسعه ضریب نفوذ بیمه در دنیا در حالی است که در ایران 

همچنان بیمه های زندگی با عقب ماندگی نسبت به دنیا مواجه است.
به گفته این مقام مسئول، با وجود هیاهوی استارت آپ ها در مورد فروش آناین بیمه ها اما همچنان ۹۵ 

درصد از فروش بیمه همچنان در بستر چهره به چهره رخ می دهد.
جنس بیمه های زندگی نشان می دهد به هیچ وجه خاصیت آناین را نداشته و صرفاً باید از طریق گفتمان 

سازی و سخنوری با مشتریان رشد می یابد.
چنین رویدادهایی می تواند ابزاری برای فعال کردن نمایندگان فروش بیمه و رشد و ارتقای استعدادها 

و مهارت سخنوری باشد.

فروش ۹5 درصدی خدمات بیمه
به صورت چهره به چهره

وزیر صنعت، معدن و تجارت ضمن اعام خبر تعیین معیارهای ممنوعیت 
واردات کالا در مورد قرعه کشی خودرو گفت که با توجه به حمله  نرم افزاری 
به صنعت فولاد، این نگرانی ایجاد شد که حمله مشابهی برای قرعه کشی 
خودرو انجام شود، بنابراین شرکت اجرا کننده قرعه کشی ملزم شد قبل 
از دور جدید ثبت نام، مجوزهای امنیتی دریافت کند.  به گزارش ایسنا، 

سیدرضا فاطمی امین در حاشیه مراسم روز ملی صنعت و معدن در جمع خبرنگاران درباره ماجرای 
نامه منتشر شده از بین معاونان وزارت صمت مبنی بر تعلیق قرعه کشی خودرو، اظهار کرد: هفته های 
گذشته با حمله های نرم افزاری در بخش های مختلف از جمله صنعت فولاد، این نگرانی ایجاد شد که 
حمله مشابهی برای قرعه کشی خودرو انجام شود. بنابراین مقرر شد شرکت اجرا کننده قرعه کشی 
قبل از دور جدید ثبت نام خودرو، مجوزهای امنیتی نرم افزاری لازم را دریافت کند.  وی همچنین در 
پاسخ به سوال ایسنا درباره تعیین تکلیف واردات چهار کالایی که رفع ممنوعیت واردات آن ها در دست 
بررسی بود، گفت: معیارهایی که مشخص می کند کدام کالاها باید ممنوعیت واردات داشته باشد در 
جلسه اخیر ستاد اقتصادی دولت مشخص شده و بر مبنای این معیارها کالاهایی که ممنوعیت آن ها 

رفع می شود، هم به زودی نهایی و اعام خواهد شد.

نگرانی از هک شدن، علت حذف قرعه کشی

صنعتبیمهبانک

کاغذ اقتصادی
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شنبه  ۲۱  خرداد ماه  ۱۴۰۱

جزییات پرداخت مطالبات امسالِ 
مراکز و موسسات درمانی از سوی 

سازمان بیمه سلامت
معاون برنامه ریزی مدیریت و توسعه منابع سازمان بیمه سامت 
ایران، جزئیات پرداخت مطالبات مراکز درمانی و موسســات در 

سال ۱۴۰۱ را تشریح کرد.
به گزارش ایسنا، حســین رنجبران در خصوص آخرین وضعیت 
پرداختی های سازمان بیمه سامت ایران، گفت: بر اساس اسناد 
رسیدگی شــده برای مراکز دولتی و دانشگاهی، تسویه مطالبات 
فروردین لغایــت 3۱ خــرداد و مطالبات نســخه الکترونیک تا 

اردیبهشت ماه پرداخت شده است.
وی افــزود: همچنیــن پرداخت مطالبــات مراکز غیــر دولتی 
دانشگاهی، در خصوص بیمارستان ها تسویه فروردین ماه، برای 
داروخانه تسویه فروردین و نســخه الکترونیک تا اردیبهشت ماه 
و برای سایر تسویه فروردین و نســخه الکترونیک تا اردیبهشت 

انجام شده است.
او تصریح کرد: پرداخت مطالبات برای خسارت متفرقه بر اساس 

اسناد رسیدگی شده تا ۱۷ خرداد صورت گرفته است.
رنجبران با اشاره به اینکه مطالبات پزشــک خانواده شهری ۸۰ 
درصد علی الحســاب فروردین لغایت خرداد ماه پرداخت شده، 
تاکید کرد: پرداختی نظام ارجاع روســتاییان برای پرسنلی ۸۰ 
درصد علی الحساب فروردین لغایت خرداد ماه، طرح نظام ارجاع 
صندوق بیمه همگانی و ســایر اقشــار ۸۰ درصد علی الحساب 

فروردین لغایت خرداد ماه انجام شده است.
بنابر اعام روابط عمومی سازمان بیمه سامت ایران، او در خاتمه، 
گفت: بر اساس اسناد رسیدگی شده کلیه مطالبات سال ۱۴۰۰ 

لغایت 3۱ اردیبهشت ۱۴۰۱ تسویه شده است.

»تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار« 
در حوزه روانشناسی شدنی است؟

دبیر اجرایی انجمن مشاوره  ایران با بیان اینکه اجرای طرح 
تســهیل صدور مجوزهای کسب و کار در حوزه روانشناسی 
تبعــات دارد، گفت: هیئت تســهیل مقررات بــا هدف راه 
اندازی مشــاغل و مانع زدایی از تولید تشــکیل شده و ما 
هم قدردان این هدف ارزشــمند هســتیم اما مشــاوره و 

روانشناسی از صنف کسب و کار نیست.
به گزارش ایســنا، ســمیه فکریــان تذکر یکــی از اعضای 
کمیســیون فرهنگی مجلس در مــورد تبعات منفی اجرای 
قانون تســهیل صدور مجوزهــای کســب و کار در حوزه 
روانشناســی را کاماً بجا دانست و در عین حال اظهار کرد: 
ما نگرانی رئیس مرکز پایش و بهبود کسب و کار را در مورد 
اعمال ســلیقه ای در پذیرش متقاضیان بجــا می دانیم و به 
طولانی شدن صدور پروانه ها نیز نقد داریم و می دانیم افراد 
زیادی هســتند که امیدی به دعوت شــدن برای مصاحبه 
ندارند، اما مشــاوره و روانشناســی از صنف کســب و کار 

نیست.
وی که در برنامه ای رادیویی سخن می گفت، افزود: در مورد 
صدور پروانه برای مشــاوران باید به این نکته توجه کرد که 
مشاوران و روانشناســان با محرمانه ها و دین و دنیای مردم 
سروکار دارند، در جریان تصمیمات اصلی زندگی مراجعان 
خود هســتند و آنها را در شــغل و ازدواج و فرزندآوری و 
فرزندپروری همراهی می کنند و در سطح کان، مهندسی 

جامعه را نیز بر عهده دارند.
دبیــر اجرایــی انجمن مشــاوره ای ایــران با بیــان اینکه 
روانشناسی مانند مشــاغل حوزه صنایع و کشاورزی نیست 
که هیئت تســهیل مقررات به آن ورود کنــد و مجوز دهد، 
تاکید کرد: به عبارتی دیگر صدور مجوز در این حوزه نباید 
طوری باشد که فقط نظارت های پســینی را داشته باشد و 

نظارت های پیشینی کنار گذاشته شود.

بیمارسـتان ساسـان یکـی از مراکـز اصلـی ارائـه 
خدمـت به جانبـازان هشـت سـال دفـاع مقدس 
اسـت؛ تاریخچه چگونگی ورود این بیمارستان به 
عرصه خدمت به جانبـازان و ایثارگـران، خدماتی 
که ارائه می شـود، هزینه هـای دارو و درمـان و ... از 
جمله مباحثی بود کـه رییس این بیمارسـتان به 

تفصیل دربـاره آن توضیـح داد.
دکتـر علیرضـا توکلـی مهرجـردی- رئیـس 
بیمارستان ساسـان در گفت وگو با ایسـنا، با اشاره 
به نحوه ورود بیمارسـتان ساسـان به حوزه درمان 
و ارائـه خدمـت بـه جانبـازان و ایثارگـران، گفت: 
بیمارسـتان ساسـان از سـال ۱3۵۴ با مشـارکت 
یـک شـرکت آمریکایـی و یـک گـروه پزشـکی 
ایران، تاسـیس شـد و بیمارسـتان ساسـان از بعد 
از انقـاب بـه عنـوان یـک بیمارسـتان مشـترک 
بیـن بنیـاد جانبـازان قدیـم و بخـش خصوصـی 
بـود. در زمـان جنگ ایـن بیمارسـتان بـه عنوان 
یکی از مراکز رسـیدگی به مجروحـان وارد عرصه 
خدمت رسـانی به مجروحان جنگی بود و به طبع 
بعد از مجروحیـت هم افراد برای پیگیری مسـائل 
درمانی شـان بـه ایـن مرکـز مراجعـه می کردنـد. 
به تدریـج سـهام بخـش خصوصـی هم از سـوی 
بنیـاد خریـداری شـد و بیمارسـتان در قالب یک 
بیمارسـتان مشـارکت بین بنیاد جانبازان و بنیاد 
شـهید در قالب یک شـرکت خصوصی اداره شـد. 
این روال تا امروز ادامه یافته اسـت. در سال ۱3۹۵ 
سـهام بنیـاد جانبـازان هم از سـوی بنیاد شـهید 
خریداری شـد و نهایتا اداره بیمارسـتان به صورت 
شـرکت سـهامی خاص در قالب هیات مدیـره و با 
اسـاس نامه ای مسـتقل ادامـه پیـدا کرده اسـت.

وی افـزود: عمـده جانبـازان زمـان جنـگ کـه 
مجروحان جنگ بودنـد و اکنون به عنـوان جانباز 
هستند، به بیمارستان ساسـان مراجعه می کنند 
و این بیمارسـتان به عنوان مرکز ارجـاع بیماران و 
جانبازان سراسر کشـور محسوب می شود. بخشی 
از جانبـازان، افرادی هسـتند که سـاکن تهـران یا 
اطـراف تهران هسـتند و برخـی هـم بیمارانی که 
نیازمنـد خدمـات فوق تخصصـی هسـتند کـه از 
سراسـر کشـور به این مرکـز مراجعـه می کنند.

توکلـی مهرجـردی ادامـه داد: در زمـان جنـگ، 
بعـد از اقدامـات اولیـه ای کـه بـرای مجروحـان 
جنـگ در اسـتان ها و شـهرهایی کـه درگیـر 
جنـگ بودنـد، انجـام می شـد، مجروحـان بـرای 
اقدامات تخصصی تر اعـم از جراحی هـا و خدمات 
مختلف درمانی از سـوی سـتاد تخلیه مجروحان 
به شـهرها و اسـتان های دیگـر ارجاع می شـدند. 
بنابرایـن اسـتان ها و شـهرهای مختلـف درگیـر 
این ماجرا بودنـد. در تهران غیر از اینکـه در برخی 
بیمارسـتان ها بـه درجـات مختلـف اسـتفاده 

می شـد، فلسـفه مراجعه به بیمارسـتان ساسـان 
این بـود کـه بیمارسـتان شـناخته شـده ای بود، 
در عیـن حـال بنیـاد جانبـازان در آن زمـان یکی 
از سـهامداران ایـن مرکز بـود و پزشـکانی هم که 
در ایـن مرکـز خدمـات ارائـه می کردنـد، عمومـا 
پزشـکان شـناخته شـده و ارزشـی و از بچه هـای 
جبهـه و جنـگ بودنـد. بسـیاری از پزشـکانی که 
در آن زمان در بیمارستان ساسـان کار می کردند، 
خودشـان پزشـکان جبهه و جنگ بودند. بنابراین 
مـواردی را کـه احسـاس می کردنـد کـه بایـد در 
تهران انجام شـود، به این مرکـز ارجـاع می دادند. 
هنـوز هـم بسـیاری از پزشـکان قدیمـی جبهه و 
جنگ در این بیمارسـتان حضـور دارنـد. در عین 
حال اقدامات ترمیمی، کنترل خونریـزی، اصاح 
مناطق قطع شـده و ... در آن زمان برای مجروحان 

انجـام می شـد.
وی دربـاره نحـوه ارائـه خدمت فعلی بیمارسـتان 
ساسـان به مجروحان جنـگ، گفت: بیمارسـتان 
ساسـان از همـان زمـان بـه طـور مکـرر از سـوی 
سـهام داران مـورد حمایـت قـرار می گرفـت، امـا 
در مقاطعـی بیمارسـتان بـه علـت افزایش سـن 
به تدریـج رو بـه اسـتهاک می رفـت؛ هـم از نظر 
فیزیکـی و هـم از نظـر زیرسـاختی و تجهیـزات 
پزشـکی. ایـن سـیر قهقرایـی باعث شـد کـه در 
سـال ۱3۹۲ که به بیمارسـتان آمدم، بیمارستان 
را در تمام طبقات بیمارسـتان بر اسـاس نیاز مورد 
بازسـازی و استانداردسـازی قـرار دادیـم. بـر این 
اسـاس تمام زیرساخت های بیمارسـتان نوسازی 
و فضاهـای فیزیکـی بازسـازی شـد. همچنیـن 
قسـمت های مهمـی ماننـد اتاق هـای عمـل، 
آی سـی یو و... استانداردسازی و برخی بخش هایی 
کـه کمبود داشـتیم، تاسـیس شـد. اقـدام بعدی 
هـم به روزرسـانی تجهیزات بـود. اکثـر تجهیزات 
اساسی بیمارسـتان چه برای تشخیص و چه برای 
درمـان نوسـازی و تجهیـزات جدیـد خریـداری 
شـد. در حـوزه تصویربـرداری بخش هایـی مانند 
MRI سـاختیم و راه اندازی کردیم. فضاهایی هم 
که قابلیت بازسـازی نداشـت، تخریب و نوسـازی 
کردیـم. همچنیـن زمین هـای اطرافـی کـه در 
اختیار بنیاد بـود، به فضـای درمانی بـدل کردیم.
توکلـی مهرجـردی گفـت: در حـال حاضـر 
بیمارستان ساسان ۲۰۰ تخت فعال دارد و نزدیک 
بـه 3۰۰ نفر پزشـک متخصـص و فوق تخصص با 
ما همـکاری دارنـد. همچنیـن ۸۰۰ نفر پرسـنل 
داریم. روزانه به حـدود ۱۰۰۰ نفـر مراجعه کننده 
سـرپایی و ماهیانـه بـه حـدود ۱۲۰۰ تـا ۱۴۰۰ 
نفـر بسـتری ارائـه خدمـت می کنیـم. بـالای 
۹۰ درصـد از خدمات مـان را بـه ایثارگـران ارائـه 
می کنیـم و روزانـه بـه ۹۰۰ نفـر ایثارگر کـه اکثرا 

جانباز هسـتند، ارائـه خدمت سـرپایی می کنیم. 
همچنین ماهیانـه حـدود ۱۱۰۰ نفر از ایـن گروه 

هـدف در این بیمارسـتان بسـتری می شـوند.
خدمات منحصربه فرد برای جانبازان

وی بـا بیـان اینکـه جانبازانی کـه به بیمارسـتان 
ساسـان مراجعه می کنند، چند دسـته هسـتند، 
گفت: یکسـری جانبازانی هسـتند که از تهـران و 
شـهرهای نزدیک مراجعـه می کنند کـه خدمات 
سـرپایی، آزمایشـگاهی، بسـتری و ... را دریافـت 
می کنند. یکسـری جانبـازان در سـایر اسـتان ها 
و شـهرها هسـتند کـه نیازهـای معمول شـان در 
شهر خودشـان برآورده می شـود و برای مشکات 
پیچیده درمانـی به تهران و بیمارسـتان ساسـان 
می آینـد کـه جراحی هـای بزرگی نظیـر جراحی 
اعصـاب، ارتوپدیـک، مشـکات پیچیـده قلبـی، 
جانبـازان شـیمیایی بـا مشـکات شـدید ریوی 
مراجعه می کنند. یکسـری از خدماتی کـه در این 
مرکـز ارائه می دهیـم، ویـژه ایثارگـران بـوده و در 
مـا در ارائه آن هـا جزو چنـد مرکـز منحصربه فرد 
کشور هسـتیم. یکی از خدماتی که ارائه می کنیم 
در کلینیک استئومیلیت )عفونت استخوان( است 
که  افرادی که مشـکات مزمن عفونی استخوانی 
دارند و درمان های مختلف برایشـان جواب نداده، 
به ایـن کلینیک مراجعه کـرده و در آنجـا که چند 
نفر ارتوپد، جراح، روان پزشـک، متخصص عفونی 
و ... حضور دارند، بیمـار را مورد معاینه قـرار داده و 
برنامـه درمانی ارائه می کننـد. در عین حـال برای 
جانبازان شیمیایی که مشـکات متعددی هم در 
ریه و هم در سـایر اندام ها مانند چشـم، پوست و ... 
دارند، یـک کلینیک ویژه شـیمیایی داریم که این 
جانبازان بـه این کلینیک مراجعه کرده و از سـوی 
متخصصان مختلف معاینه و ارائـه خدمت به آنها 
انجام می شـود. کلینیک ریه  هـم بـرای جانبازان 
شـیمایی تدارک دیده شـده اسـت. غیـر از این در 

حوزه قلب، امکانات قلبی بسـیار خوبـی داریم که 
ایثارگران از آن اسـتفاده می کنند. گروه ارتوپدی، 
اورولـوژی و جراحـی اعصاب بـه عنوان سـه گروه 
فوق تخصصـی در بیمارسـتان بـه صـورت کامل 

وجـود دارند. 
هزینه های درمان و داروی جانبازان  

توکلـی مهرجـردی  دربـاره وضعیـت هزینه های 
جانبـازان بـرای درمان اعم از سـرپایی و بسـتری، 
گفت: گـروه ایثارگران طبق قانـون هزینه ای بابت 
درمان پرداخـت نمی کنند و بودجه هـای مربوطه 
در اختیـار بنیـاد شـهید و نیروهـای مسـلح قرار 
دارد کـه متولی سـامت ایثارگران هسـتند و این 
خدمت در قالب عقد قـرارداد با بیمه های تکمیلی 
بـه صـورت بیمـه کامـل ارائـه می شـود. بنابراین 
ایثارگـر بابـت خدمـت درمانـی پولـی پرداخـت 
نمی کند. ما بـه عنوان یک بیمارسـتان خصوصی 
با بیمه های مختلف قـرارداد داریـم و صرف نظر از 
اینکه ایـن فرد ایثارگر هسـت یـا خیـر، از آنجایی 
که با بیمـه قـرارداد داریم، فـرد در اینجـا خدمت 
درمانـی را دریافت می کنـد، دربـاره ایثارگران هم 
تمام هزینه های درمانی مـان را از بیمه می گیریم.
رییـس بیمارسـتان ساسـان ادامـه داد: یکسـری 
خدمـات وجـود دارد کـه در تعریـف درمانی بیمه 
نمی گنجد و هزینه آن را شـخص بیمه شـده باید 
بپـردازد، در بیمارسـتان ساسـان با دسـتوری که 
ریاسـت بنیاد صـادر کردند و قولـی که مـا دادیم، 
اگر احیانا خدمتی باشـد که در بیمه تعریف نشده 
باشـد، ما آن را مانند هزینه خودمان تلقـی کرده و 

از بیمه شـده ریالـی دریافـت نمی کنیم.
توکلی مهرجـردی درباره مشـکات جانبـازان با 
بیمـه تکمیلـی دی و تاخیـر در پرداخـت بیمه ها 
به بیمارسـتان، گفت: بیمـه دی هم یک شـرکت 
بیمه ای اسـت که باید با دریافت  سـرانه، بـا مراکز 

درمانی مختلف تسـویه حسـاب کند.

رئیس ســازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی 
گفت: زمان زیادی از عمر بســیاری از کتاب های 
درسی گذشته است لذا این کتاب ها نیازمند تغییر از 
نوع تحول هستند. البته طرح بهسازی و غنی سازی 
برخی کتاب های درسی را نیز در دست اقدام داریم. 
به گزارش ایسنا، علی لطیفی در گردهمایی معاونان 
پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع و رؤسای گروه 
تحقیــق و پژوهــش ادارات کل آموزش وپرورش 
استان ها یکی از اهداف برگزاری این گردهمایی دو 
روزه را احصاء نظرات معاونان پژوهش و برنامه ریزی 
و مدیران گروه تحقیق و پژوهش اســتانی درباره 
مســائل مرتبط با پژوهش همانند مسائل مربوط 
به اعتبارات پژوهشی استان ها و شیوه نامه معلمان 
پژوهنده دانست و از پیگیری سازمان و پژوهشگاه 
نسبت به حل این مسائل خبر داد.وی با استقبال از 
برخی نظرات و پیشنهادهای نمایندگان استان ها 
درباره تألیف کتب درسی گفت: استفاده از نظرات 
نخبگان و فعالان آموزش وپرورش و در صدر آنان، 
معلمان، بخشــی از فرآیند کارشناسی در دفاتر 

تألیف و گروه های درسی است و در حال طراحی 
برای گسترش آن با استفاده از سایت رشد هستیم.
وی افزود: در زمانی که به عنوان کارشناس یا عضو 
شورای برنامه ریزی در سازمان حضور داشتم، مکرر 
پیش می آمد که نظراتی از جانب معلمان به دست 
ما می رســید و با دقت نظر، نسبت به بررسی و در 
صورت نیاز، اعمال آن اهتمام داشتیم. سازمان به 
دلیل ماموریتی که دارد، خود را مکلف به بررسی 
این نکات می داند، خصوصاً اگر این نظرات برآمده از 

اقدامات گروهی و جمعی معلمان باشد.
 البته اختاف  نظرهای کارشناسی حتی در میان این 
نظرات نیز وجود دارد و به همین خاطر، نمی توان 
دریافت نظرات را ماک هر تغییر در کتاب درسی 
قرار داد. لطیفــی ادامه داد: عدم تناســب حجم 
کتاب های درسی با زمان آموزش نیز یکی از دیگر 

مسائل است که نیازمند بررسی همه جانبه است. 
متأسفانه زمان مصوب برای آموزش با آنچه عما 
در مدارس اجرا می شــود، فاصله زیــادی دارد و 
این مســئله بر چگونگی اجرای برنامه درســی و 

محتوای آموزشی نیز اثرگذار است. هرچند حذف 
بخش هایی از محتوا، می تواند جزئی از راه حل باشد، 
اما این مسئله باید به صورت همه جانبه بررسی و 
کارشناسی شود. نگاه ما در سازمان پژوهش یک 
نگاه کان کشــوری اســت. به طور جد بخشی از 
چالش های کتاب های درسی در عرصه اجرا است که 
این ایده ها درست فهم نشده و به بیراهه رفته است. 
مسئله اجرا و تالیف به هم پیوسته است. به عنوان 
نمونه، در عناوینی مانند تفکر و سبک زندگی و یا 
درس آزاد در کتاب های فارسی،   درصورتی که معلم 
خاق و توانمند و با حوصله بوده، ساعات آموزشی 
جذاب و مفیدی برای دانش آموزان رقم خورده و از 
آن طرف، معلمانی هم بوده اند که کاً درس آزاد را 
زائد و غیرمفید دانسته اند، در حالی که این درس 
اصاً متناسب با اهداف تحولی و برای خاق و فعال 
شدن معلم و دانش آموز پیش بینی شده است.رئیس 
سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی در تأیید 
نکات یکی از حاضران درباره ضرورت دقت درباره 
چگونه معنا کردن علم نافع ادامه داد: علم نافع، به 

معنای انحصار بر آموزش های کاربردی و مهارتی 
نیست، زیرا آموزش و پرورش کشور پایه نظام علمی 
کشور را نیز بنا نهاده و اگر درباره وضعیت علوم پایه 
دغدغه داریم، باید در دوره آموزش عمومی هم به 
این مهم توجه داشــته باشیم، همانگونه که مقام 
معظم رهبری نیز در ســخنرانی ۲۱ اردیبهشت 
امسال به این مسئله اشاره داشتند که دانش آموز 
باید این علوم را نیز بیاموزد.لطیفی گفت: افزودن 
عناوین کتاب های درسی جدید در اختیار سازمان 
پژوهش نیست، بلکه شورای عالی آموزش و پرورش 
اســت که چارچوب و عناوین دروس و ســاعات 
آموزش را مشخص می کند و باید در این چارچوب 
عمل کرد.به گزارش مرکز اطاع رســانی و روابط 
عمومی وزارت آموزش وپــرورش، وی ادامه داد: 
تغییر تحولی کتاب هم نیازمند تغییر در نقشه و 
ساختار و چارچوبی اســت که کتاب بر اساس آن 
نوشته می شود و به همین خاطر، یکی از اصلی ترین 
برنامه های کنونی سازمان، همین طراحی نقشه و 

ساختار جدید است.

بیمارستانی برای »جان بازان«

عمر بسیاری از کتاب های درسی گذشته است

ادعای کره شمالی در مورد 
منشاء کرونا در این کشور

پیونگ یانگ، بالن های ارسالی از سمت کره جنوبی را عامل  همه گیری 
کرونا در کره شمالی می داند.

به گزارش ایسنا، کره شمالی اعام کرد که همه گیری کرونا در این کشور 
با ابتای افرادی آغاز شده است که با بالن های ارسالی از سمت کره جنوبی 

به داخل خاک این کشور در تماس بوده اند.
مقامات پیونگ یانگ پیش تر نیز احتمال داده بودند که شهروندان کره 
شمالی از طریق بالن های آلوده به ویروس کرونا که از سمت کره جنوبی 
به داخل خاک این کشور ارسال می شوند، به بیماری کرونا مبتا شده اند.

کره شمالی در سال های گذشــته بارها نسبت به پخش اعامیه های 
تبلیغاتی علیه دولت پیونگ یانگ توسط بالن هایی که از سمت کره 
جنوبی به داخل خاک کره شمالی ارسال می شوند، ابراز خشم کرده 

است.
در هر حال مقام های کره جنوبی این احتمال که بالن های ارسال شده به 

سمت کره شمالی آلوده به ویروس کرونا بوده اند را رد کردند.
با این وجود رسانه های دولتی کره شمالی به نقل از مراکز پیشگیری 
از همه گیری بیماری های این کشــور اعام کردند که نمونه هایی از 
ویروس کرونا در شهر "ایفو" در نزدیکی مرز جنوب شرقی کره شمالی 

پیدا شده است.
بر اساس اعام آن ها، آزمایش کرونای یک سرباز ۱۸ ساله و یک کودک 
۵ ساله در اوایل ماه آوریل پس از تماس با "اشیای مشکوک" در این شهر 

مثبت شده است.
مسئولان بهداشتی کره شمالی در دستورالعملی که آن را "اضطراری" 
نامیده اند از شهروندان این کشور خواسته اند تا در صورت مشاهده اشیای 

مشکوک، آن ها را تحویل مسئولان مربوطه دهند تا از بین برده شوند.
هرچند در این گزارش ها به اشیای مشکوک اشاره نشده است و دولت 
کره جنوبی نیز پیش تر کارزارهای تبلیغاتی علیه رهبران کره شمالی با 
استفاده از پخش اعامیه در نوار مرزی دو کشور را ممنوع اعام کرده 

است.
برخی تحلیلگران معتقدند که کره شمالی می خواهد شهروندانش را 
متقاعد کند که همه گیری ویروس کرونا در این کشور از طریق اعامیه ها 
یا سایر اشیایی که توسط بالن ها به داخل کشور ارسال می شوند، شایع 

شده است.
به گزارش یورونیوز، کره شمالی پس از ادعای بحث برانگیزش مبنی بر 
عاری بودن این کشور از ویروس کرونا برای بیش از دو سال، بالاخره در 

۱۲ ماه مه امسال به همه گیری کووید-۱۹ اعتراف کرد.
بنا به گزارش رسانه های دولتی کره شمالی، از زمان همه گیری کرونا در 

این کشور حدود ۷3 نفر جان خود را از دست داده اند.

معاون آموزشی و پژوهشی سازمان نظام 
روانشناسی و مشاوره کشور، هدف از ازدواج 
را تکمیل کردن یکدیگر دانست و گفت: 
"هم کفو" بودن در ازدواج بسیار حائز اهمیت است و 
ازدواجی موفق است که "عاقانه" شکل گیرد و "عاشقانه" 

پیش رود.
دکتر امین رفیعی پور در گفت وگو با ایسنا، در هفته ملی 
ازدواج با بیان اینکه باید عاقانه تصمیم به ازدواج گرفت 
و عاشقانه زندگی کرد، اظهار کرد: هدف از ازدواج کامل 
کردن یکدیگر است و باید در این مسیر شباهت های میان 
دختر و پسر را در نظر گرفت و برای تفاوت های یکدیگر 
ارزش قائل شد، چراکه انسان ها متفاوت اند و باید در کنار 

این تفاوت ها زندگی خوبی شکل داد.
این روانشناس با اشاره به لزوم در نظر گرفتن "هم کفو" 
بودن در ازدواج، دراینباره توضیح داد: وقتی ما صحبت 
از ازدواج موفق می کنیم یعنی دختر و پسر باید از نظر 
فرهنگی، اجتماعی، مالی و تحصیلی نه شبیه یکدیگر اما 
در حد هم باشند تا بتوانند یکدیگر را درک کنند. از همین 
رو است که توصیه می کنیم جوانان عاقانه و با در نظر 
گرفتن این موارد ازدواج کنند و سپس زندگی عاشقانه ای 

داشته باشند.
وی همچنین در ادامه سخنان خود با اشاره به افرادی که 
بعضا انتخاب غلطی برای ازدواج دارند و زندگی مشترکشان 
به جدایی ختم می شود، تصریح کرد: بعضا پیش می آید 
افرادی که قبا تجربه زندگی ناموفقی داشته اند و از همسر 
خود جدا شده اند، با همان معیارهای اشتباه پیشین، فرد 
اشتباه دیگری را برای ازدواج مجدد انتخاب می کنند و از 
این رو مجددا همان مسائل و اشتباهات گذشته در زندگی 
مشترک جدید آنها تکرار می شود و بعضا ازدواج مجدد 
هم به جدایی ختم می شود. در واقع اگر معیارهای ازدواج 
اشتباه باشند حتی در ازدواج مجدد هم افراد به مشکل بر 
می خورند. رفیعی پور ادامه داد: تا وقتی که افراد معیارهای 
مد نظر خود برای ازدواج را درست نکنند و بر اساس 
معیارهای اصلی و واقعی تصمیم نگیرند، ازدواجشان به 

شکست می انجامد.

و  منابع طبیعی  سازمان  امور جنگل  معاون 
آبخیزداری کشور گفت: کارگروهی به ریاست 
معاون اول رییس جمهور هیات دولت تشکیل و 

سندی تحت عنوان "سند احیای جنگل های زاگرس" تهیه شد.
به گزارش ایسنا، نقی شعبانیان اظهار کرد: حساسیت خوبی در سطح 
ملی و دولت برای حفاظت از جنگل های زاگرس ایجاد و کارگروهی 
در همین رابطه به ریاست معاون اول رییس جمهور با عضویت وزرا و 

استانداران مناطق زاگرس نشین تشکیل شده است.
وی با بیان اینکه در این کارگروه سند احیای جنگل های زاگرش 
به عنوان سندی بالادستی برای حفاظت از این جنگل ها مطرح 
شده است، افزود: ذیل این سند، اقدامات منطقه ای و بخشی نیز 

انجام خواهد شد.
معاون امور جنگل سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور یکی از 
این اقدامات را در راستای تعادل بیولوژیکی به جنگل های زاگرس، 
مشارکت واقعی مردم عنوان و اضافه کرد: وقتی مشارکت مردم را 
شاهد خواهیم بود که آنان، منفعت خود را در حفظ جنگل های 

زاگرس بدانند، یعنی مردم نگران تخریب جنگل باشند.
شعبانیان با اشاره به در دست تهیه بودن طرح های جنگلداری 
اجتماعی در کشور، ادامه داد: امسال این طرح به صورت پایلوت برای 
سه منطقه از کشور تهیه می شود که یکی از آن ها کردستان است و 

سال ۱۴۰۲ نیز اجرایی خواهد شد.
وی تاکید کرد: اگر توجه و حساسیت دولت و مردم را نسبت به در 
خطر بودن جنگل های زاگرس و ضرورت حفظ آن ایجاد کنیم، طی 
۲ دهه قادر به نجات این جنگل ها خواهیم بود، البته این مهم نیازمند 

تخصیص اعتبارات مناسب است.
معاون امور جنگل سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور وسعت 
جنگل های زاگرس را ۶ میلیون هکتار اعام کرد و اظهار داشت: این 
جنگل ها از حیث اقتصادی و معیشتی برای مردم و کاهش معضات 
زیست محیطی به ویژه در مقابل ریزگردها، از اهمیت بسیار زیادی 
برخوردار است. شعبانیان افزود: در سال های اخیر جنگل های 
زاگرس به دلایل انسانی و حوادث طبیعی از جمله خشکسالی های 
مداوم، استفاده بی رویه و نادرست و آتش سوزی های پی در پی وضع 
خوبی ندارد، در حالیکه اگر می خواهیم امنیت غذایی و زیستی و 

توسعه پایدار داشته باشیم، باید به این جنگل ها توجه کنیم.

مدیرکل دفتر سامت جمعیت، خانواده 
و مدارس وزارت بهداشــت، نوع خدمات 
مراکز بهداشتی درمانی در زمینه سنجش 
سامت نوآموزان را تشریح کرد و گفت: به 
طور کلی دسترسی به اطاعات سامت 
دانش آموز در بدو ورود به مدرسه، طی بلند 
مدت امکان ایجــاد مداخات به هنگام را 

تسهیل می کند.
دکتر محمدرضا صائینــی در گفت وگو 

با ایسنا،  گفت: انجام هماهنگی در سطوح محیطی و دانشگاه ها و دانشکده های علوم 
پزشکی به منظور برقراری نظم و ایجاد هماهنگی با متناظر آموزش و پرورش استان ها و 
شهرستان ها در جهت نوبت دهی منظم به والدین برای مراجعه به مراکز خدمات جامع 
سامت، اطاع رسانی عمومی از طریق وسایل ارتباط جمعی، به روزرسانی بسته خدمت 
مرتبط با این گروه سنی در مراکز خدمات جامع سامت، هماهنگی در جهت بهره مندی 
از خدمات مراقبین سامت در ایام اجرای برنامه سنجش از اقدامات وزارت بهداشت در 

این زمینه است.
او در پاسخ به این سوال که آیا سنجش سامت نوآموزان در میانه  ایام کرونا تحت تاثیر 
قرار گرفته است یا خیر؟، بیان کرد: در مراکز جامع سامت در آن ایام سنجش در مدت 
زمان طولانی تری انجام شد و به منظور پیشگیری از تجمعات در مراکز، نوبت دهی ها به 
گونه ای بود تا والدین و دانش آموزان با رعایت فاصله فیزیکی و تعداد کمتری مراجعه 
کنند. از طرفی در پایگاه های سنجش نیز تعداد پذیرش کمتر و افزایش زمان پایگاه و 
رعایت پروتکل های بهداشتی برقرار بود و به این ترتیب چرخه ارائه خدمات متوقف نشد.

رئیس دبیرخانه شورای ملی سالمندان 
با بیان اینکه بر اســاس آمار به ازای هر 
۵ درصد مــرد ســالمند، ۲۰.۵ درصد 
ســالمندان "زن" تنها زندگی می کنند، 
گفت: تنها زیســتن یکی از چالش های 
اساسی زنان سالمند است چون شانس 
ازدواج مجدد را ندارند و ضروری اســت 
تابــوی ازدواج زنان ســالمند در جامعه 

شکسته شود.
به گزارش ایسنا، حسام الدین عامه به آسیب شناسی پدیده زنانه شدن سالمندی در 
ایران پرداخت و اظهار کرد: در دوران سالمندی، سالمندان مرد شانس ازدواج مجدد 
را دارند و کمتر تنها هستند ولی زنان سالمند به لحاظ مسائل فرهنگی این امکان را 

ندارند.
وی که در برنامه ای رادیویی سخن می گفت، ادامه داد: در سالهای گذشته به دلیل تولد 
بیشتر نوزادان پسر که ۱۰۷ نوزاد پسر به ازای تولد ۱۰3نوزاد دختر بود و فوت ناشی از 
حوادث کاری در مردها، جنسیت سالمندی مردانه بود ولی از سال ۸۵ به بعد، به دلیل 
کنترل عوامل مهمی چون عوارض زایمان، مرگ و میر مادران در هنگام تولد و دوران 
بارداری و افزایش مهاجرت مردان، جنسیت سالمندی در کشور زنانه شده است و بر 
اساس آمار سال ۹۵ به ازای هر ۱۰۰ زن سالمند، ۹۷ مرد سالمند وجود داشت که در 

سال ۱۴۰۰ به ازای هر ۱۰۰۰ زن سالمند ۹۲ مرد سالمند زندگی می کند.
به گفته رئیس دبیرخانه شورای ملی سالمندان، بر اساس آمار بعد از ۸۵ سالگی مجدد 

تعداد مردان سالمند بیشتر می شود و جنسیت سالمندی مردانه می شود.

شاخص های سنجش سلامت نوآموزان 

در سال تحصیلی جدید

زنان سالمند »تنها« 4 برابر مردان

چرا ازدواج "عاقلانه" 
و زندگی "عاشقانه"؟

سند احیای جنگل های 
زاگرس تهیه شد

خبر

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه

ادارهكلثبتاسنادواملاكاستانكرمان
ادارهثبتاسنادواملاكحوزهثبتملكشهداد

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي

اول  14۰1/۰2/2۵هيات  14۰16۰319۰۰۵۰۰۰1۵7مورخ  شماره  راي  برابر 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
تصرفات  شهداد  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي  سند 
محمود  فرزند  مهدیه کاویانی  آقای/خانم  متقاضي  بلامعارض  مالكانه 
بشماره شناسنامه ۰ صادره از شهداد در ششدانگ یکبابخانه به مساحت 
ششدانگ 388/۵۰ مترمربع  پلاك 14 فرعی از 2894-اصلي واقع در 
بخش 23 کرمان به آدرس شهداد خیابان شفا شهرک امام رضا تقاضا و 
انتقال ملک از محل مالکیت شهرداری شهداد محرز گرديده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهي مي شود 
در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي 
به مدت دو ماه  آگهي  اولين  انتشار  تاريخ  از  توانند  باشند مي  داشته 
اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم 
نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 14۰1/۰3/21

تاريخ انتشار نوبت دوم :  14۰1/۰4/۰4 
ابراهیم سیدی -رئیس ثبت اسناد و املاک شهداد
شناسه آگهی: 1332۵88
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پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی ۱۲۴۷
5شنبه  ۲۱  خرداد ماه  ۱۴۰۱ کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

آلبوم »واگویه« با هنرمندی رامین صفایی از 
جمله آثار تازه منتشر شده در فرآیند فروش 
محصولات موسیقایی است که در ژانر موسیقی 

ایرانی پیش روی مخاطبان قرار گرفت.
به گزارش مهر، »واگویه« عنوان یکی از تازه ترین 
محصولات منتشرشده در حوزه آلبوم هاست 
که با هنرمندی رامین صفایی در دســترس 

شنوندگان قرار گرفته است.
»واگویه – پیش درآمد ماهــور«، »راز و نیاز 
– بداهه نوازی در درآمــد ماهور«، »بهاران – 
چهارمضراب ماهور«، »پهلوانی –بداهه نوازی 
در عراق ماهور«، »در برابر باد – چهارمضراب 
عراق و راک«، »درد نهان – بداهه نوازی در راک 
ماهور، شکسته و افشاری«، »پیروزی – چهار 
مضراب شکســته«، »غزلواره – بداهه نوازی 
در داد، کرد بیــات و اصفهان«، »رنگ ماهور- 
شادیانه« قطعاتی هســتند که در این آلبوم 
گنجانده شده اند. این در حالی است که رامین 
صفایی نوازنده سنتور و آهنگساز، میاد قریشی 
نوازنده ســازهای کوبه ای، حسن خدایی نیا 
صدابردار- میکس و مسترینگ گروه اجرایی 

آلبوم را تشکیل می دهند.
رامین صفایی درباره این اثر توضیح می دهد: 
»واگویه« بــرای من رنگین کمانی اســت از 
احساسات؛ زمانی که به شادی می گراید، گاهی 
به غم، زمانی امیدوار و شکیباست و گاهی بی قرار 
و خشمگین. شاید حتی دربرگیرنده احساسات 
و حالاتی متناقض باشد. اما چه باک؟ زندگی 
خود سرشار از این تناقض ها و فراز و فرود هاست. 
»واگویه« سفری است پرماجرا در روح و روان که 
گاه به آفرینش قطعه ای ضربی انجامیده و زمانی 
تنها بداهه پردازی قادر به بیان آن بوده است. 
تیزهوشی، حساسیت، ذوق فطری موسیقایی و 
مهارت کم نظیر دوست هنرمندم میاد قریشی 
در نواختن ســازهای کوبه ای، به یاری من در 
اجرای قطعات ضربی آمده، جانی تازه به آنها 
بخشیده و چنان با بافت هریک عجین گشته 
که تصور آنها بدون همراهی هنرمندانه او دیگر 

برایم بس دشوار است.
فضای بداهــه پردازی های این اثــر هماره بر 
بستری از شعر یا واژه های شــاعرانه قرار دارد 
که صد البته هرگز به بیان در نمی آیند، چرا که 
بی شک پژواک موسیقی آنها گویا تراز هر کام 
است و چه بهتر و زیباتر که هر اهل دلی کام 
برآمده از درون خود را در آن جســتجو کند، 

»هرکسی از ظن خود شد یار من«

درنشستخبریصاحبدلانمطرحشد:

بودجه بد نیست ولی 
دلار گران است

در نشست خبری و مراسم رونمایی پوستر 
دوازدهمین دوره صاحبدلان گفته شد که 
بودجه این جشنواره بد نیست ولی به دلیل 

گرانی دلار، مشکاتی ایجاد شده است.
به گزارش ایسنا، پوستر دوازدهمین جشنواره 
تئاتر صاحبدلان با سخنان محمود سالاری، 
معاون امور هنری و با منقبت خوانی محسن 
میرزاعلی به مناسبت سالروز ازدواج حضرت 

زهرا )س( و حضرت علی )ع( رونمایی شد.
پوستر این جشــنواره همزمان با برگزاری 
نشســت خبری این رویــداد و با حضور 
چهره هایی همچون هادی مرزبان، فرهاد 
قائمیان، کــوروش زارعی، رحمت امینی، 
یدالله وفاداری، احمد عزیزی، احمد جولایی، 
مهدی امینی، رییس جدید شورای نظارت و 
ارزشیابی، امیر مشهدی عباس، رضا بصیرت، 
ساســان مهرپویان، بابک والی، حســین 

پرستار، محمد دشت گلی و ... رونمایی شد.
در این نشست که صبح روزگذشته برگزار 
شــد، محمود ســالاری، معاون هنری در 
ســخنانی، معنویت را گمشده همیشگی 
بشــریت خواند و ابراز امیــدواری کرد با 
برگزاری جشــنواره صاحبدلان، اندکی از 
اقیانوس معنویت به کام تشنگان چشانده 

شود.
او با تقدیر از محمود فرهنگ که دبیری این 
جشنواره را بر عهده داشــته، افزود: تاش 
ماســت که اتفاقی آبرومند برگزار کنیم و 
این جشــنواره را از یک رویداد به یک روند 

تبدیل کنیم.
در ادامه فرهاد قائمیان بازیگر تئاتر، سینما 
و تلویزیون هم گفت: این جشنواره به بلوغ 
بی نظیری رسیده و امیدوارم زمینه ای باشد 
برای فعالیت بیشتر هنرمندان استان ها که 
باورهای دینی را جاری کنند. چرا که این 
جشنواره می کوشد زیر ساخت های لازم را 

در این زمینه فراهم آورد.
او با اشــاره به بین المللی شدن جشنواره 
صاحبدلان ابراز امیدواری کرد که با برگزاری 
چنین رویدادهایی نشــان دهیم که ایران 
اسامی به هنر دینی توجه دارد و تفکرات 
دینی را در مجامع بین المللی مطرح می کند.
سپس محمود فرهنگ، دبیر این جشنواره با 
بیان اینکه سرانجام صاحبدلان به یک نقطه 
جدی رسید، افزود: تاش ما بر این است که 
به تولید کمک کنیم. در این ۴۲ سال که در 
تئاتر بوده ایم، کوشیده ایم این ژانر را هم به 
تئاتر اضافه کنیم. ضمن اینکه همه هم و غم 

ماست که گروه های استان ها فعال شوند.

بهاره افشاری بازیگر فیلم "روز ششم" با اشاره به اجرای طرح بلیت شناور 
گفت: اجرای چنین طرحی بسیار خوب است اما بهتر است که چنین 
طرحه های برای همه فیلمها اجرا شود تا همه از آن بهره مند شوند. به 
گزارش ایسنا، سومین اکران مردمی فیلم سینمایی »روز ششم« شامگاه 
جمعه ۱۰ تیر در پردیس سینمایی ایران مال برگزار شد. بهاره افشاری بازیگر 
فیلم »روز ششم« گفت: همه ما باید امروز تاش کنیم تا در این شرایط بد 
اقتصادی حال هم را بهتر کنیم و من به عنوان بازیگر وظیفه خودم می دانم 
در فیلم های بازی کنم که حال تماشاگرانش بعد از دیدنش بهتر شده باشد 
و احساس نکنید که وقت و هزینه خود را هدر داده اید و »روز ششم« برای 
من چنین فیلمی است.   مهران احمدی بازیگر فیلم نیز با اشاره به همکاری 
و دوستی خود با حجت قاسم زاده ادامه داد: قاسم زاده ادبیات خودش را دارد 
و یک سینماگر مولف است و طرفدار سینما شریف و درجه یک است و قطعا 
بعد از تماشای فیلم "روز ششم" شما هم همین احساس را خواهید کرد. 
روزبه حصاری بازیگر سینما و تلویزیون هم که به عنوان مهمان ویژه حضور 
داشت گفت: خوشحالم که امروز در خدمت دوستان فیلم »روز ششم« 
هستم و من خیلی خوش شانس بودم که در این مسیر در سر راه حجت 
قاسم زاده قرار گرفتم و من همواره از ایشان آموخته ام. نیلوفر کوخانی، 
بهرام ابراهیمی، مهدی حسینی نیا  بازیگران فیلم نیز با تشکر از حضور 
تماشاگران برای تماشای فیلم »روز ششم« از تجربیات خود در همکاری 
با حجت قاسم زاده سخن گفتند. حجت قاسم زاده )کارگردان فیلم( نیز با 
تشکر از حضور تماشاگران از اظهار لطف عوامل و بازیگران سپاسگزاری کرد. 
علی زادمهر منتقد سینما و مجری برنامه نیز با تشکر از حضور مخاطبان و 
حاضران در سالن  به نمایندگی از سازندگان فیلم از تماشاگران خواست با 
توجه به اینکه این فیلم تبلیغات تلویزیونی ندارد اگر فیلم را دوست داشتند، 

دیگران را به تماشای این فیلم تشویق کنند.

درسومیناکرانمردمیفیلمروزششممطرحشد:

بهاره افشاری: همه فیلم ها باید از 
طرح بلیت شناور بهره ببرند

»واگویه« آلبوم شد
شنیدنرنگینکمانی

ازاحساساتیکنوازنده

مصوبه انجمن عکاسان سینما درباره ی تعیین حداقل دستمزد سال ۱۴۰۱ 
اعام شد. به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی انجمن صنفی عکاسان 
سینما، بر اساس اعام محمدمهدی دل خواسته )سخنگوی انجمن صنفی 
عکاسان سینما(، مصوبه هیات مدیره انجمن صنفی عکاسان سینما درباره ی 
تعیین حداقل دستمزد ماهیانه عکاسان سینما در سال ۱۴۰۱ به شرح 
زیر اعام می شود:  ۱ـ حداقل یا کف دستمزد برای عکاسان سینما صرفا و 
فقط جهت عکاسی )صحنه و پشت صحنه فیلم( ماهیانه مبلغ سی و پنج 
میلیون تومان برای فیلم های سینمایی یا سریال های تلویزیونی درجه الف 
و سریال های نمایش خانگی اعام می شود.  بدیهی است با توجه به شرایط 
و سختی هر پروژه و سوابق و مهارت عکاس طبق توافق طرفین این مبلغ 

می تواند به هر اندازه افزایش پیدا کند.
۲ ـ در پروژه های نمایش خانگی و سینمایی که عاوه بر عکاسی صحنه و 
پشت صحنه، عکاسی تبلیغاتی )نور، استودیویی و کارگردانی عکس( به 
عهده همان عکاس است، باید به شکل قراردادی جداگانه و به صورت توافق 

با عکاس صورت بگیرد.

نرخ حقوق عکاسان انجمن سینما 
اعلام شد

حسـین قاسـمی جامـی یکـی از کارگردانـان فیلـم 
سـینمایی »پسـران دریا« بیان کرد که ایـن فیلم را 
برای رفـع افسـردگی در دوران کرونا سـاخته  و برای 

گیشـه نیست. 
حسـین قاسـمی جامـی یکـی از کارگردانـان فیلـم 
سـینمایی »پسـران دریا« در گفتگـو با مهـر درباره 
شـرایط اکـران ایـن فیلـم سـینمایی گفـت: فیلـم 
»پسـران دریـا« از لحـاظ سـاختار، موضـوع و قصـه 
فیلم خاصـی اسـت و اینگونه نیسـت که فکـر کنیم 
در رقابـت گیشـه می توانـد فیلـم پیـروزی باشـد. 
ایـن توقـع از فیلم توقـع نادرسـتی اسـت و به عنوان 
کارگـردان یکـی از اپیزودهـای فیلم، چنیـن نگاهی 
دارم. بـه شـخصه از ابتدا هـم ایـن انتظار را نداشـتم 
که ایـن فیلم در گیشـه فروش خوبی داشـته باشـد. 
بالاخـره این فیلـم، فیلم خاصی اسـت کـه مخاطب 
خاص خـود را هم دارد. شـرایط حاکم بر سـینما هم 
در وضعیـت اکـران فیلـم مزید بر علت شـده اسـت.

وی ادامـه داد: این گونه نیسـت کـه ما فیلـم را برای 
فروش نسـاخته باشـیم امـا از ابتـدا فیلمی نبـود که 
انتظار داشـته باشـیم گیشـه ها را درنوردد. ما تاش 
کردیم فیلم شـریفی بسـازیم کـه خوب دیده شـود 
اما واقعیت این اسـت کـه این اتفـاق هم بـرای فیلم 
نیفتـاد و فیلـم در چنبـره شـرایط پخش در سـینما 

قـرار گرفت.
قاسـمی جامی دربـاره اینکـه فیلـم »پسـران دریا« 
طـی هفتـه اول اکـران خـود کمتـر از ۶۰۰ مخاطب 
داشـته اسـت، هم گفت: بالاخره از منظر گیشـه این 
فیلم واجـد برخـی ویژگی ها نیسـت. تنهـا بازیگران 
مطرح فیلم ما افشـین هاشـمی و مونا فرجاد بودند و 
باقی بازیگران کـه اتفاقـاً نقش های اصلـی را هم ایفا 
می کننـد، بازیگرانـی نوجوان هسـتند. با ایـن وجود 
فکر می کنم فیلـم به انـدازه خرج و تاشـی که برای 
آن کرده ایـم، در حال دیده شـدن اسـت. شـاید این 
فیلم خـارج از ایـران، اکـران راضی کننده تـری برای 
ما داشـته باشـد چرا که شـناخت بازیگـران در آنجا 
مطـرح نیسـت و می توانند ارتبـاط بیشـتری با فیلم 

برقـرار کنند.
می خواسـتیم بـرای رهایـی از افسـردگی 

کرونـا فیلمی بسـازیم
وی افزود: عاوه بر این، فیلم اپیزودیک در سـینمای 
ایـران، به ویژه به این شـکل کـه داسـتان هایی کاماً 
مجزا از هم داشـته باشـد، مخاطبـان خاص خـود را 
دارد. زمانـی که شـروع به سـاخت این فیلـم کردیم، 
در دوره کرونـا بودیـم و می خواسـتیم بـرای رهایـی 

از افسـردگی ناشـی از کرونا، فیلمـی را بسـازیم تا با 
یک گـروه جمـع و جور یـک کار دلـی کرده باشـیم. 
ایـن نکتـه را دربـاره اپیـزود اول می گویم کـه خودم 
کارگردانی کردم و خیلـی در اپیزود دوم که افشـین 
هاشـمی آن را کارگردانـی کـرده اسـت، دخالتـی 
نداشـته ام. در همین انـدازه هم از کار راضی هسـتم. 
حداقل آن هایی که ایـن فیلم را برای تماشـا انتخاب 
کرده انـد، از آن راضـی بوده انـد. مـا فیلمـی بـه نیت 
گیشـه نسـاخته بودیم که حالا بـه دلیـل نفروختن 

آن ناراحت باشـیم.
ایـن فیلمسـاز ادامـه داد: بالاخـره ایـن فیلـم دیـده 
می شـود و بـر مخاطـب خـود هـم تاثیـر خـود را 
می گذارد. در عیـن اینکـه می دانیم فیلـم در چنبره 
شـرایط پخـش و شـرایط اقتصادی مـردم هـم قرار 
دارد. نمی توان گفت از این شـرایط ناراحت نیسـتیم 
و طبیعتاً دوسـت داشـتیم فیلم شـرایط بهتـری در 
اکران داشـته باشـد امـا این بخـش خـارج از حیطه 

اختیـارات من اسـت.
قاسـمی جامی دربـاره شـکل گیری ایـده »پسـران 
دریـا« و انگیـزه سـاخت آن در دوران کرونـا هـم 
توضیـح داد: یکـی از روزهایـی کـه در اوج فراگیری 
کرونا بودیم، با افشـین هاشـمی صحبـت می کردیم 
و احسـاس دلتنگی نسـبت به صحنه و کار داشـتیم. 
شـخصاً اپیـزودی را کـه کارگردانـی کرده ام بسـیار 
دوسـت دارم چـرا کـه بـدون هیـچ نقشـه از پیـش 
تعیین شـده ای سـراغ سـاخت آن رفتیـم و فکـر 
می کنم حسـی کـه امـروز در فیلـم وجـود دارد، وام 
گرفته از حسی اسـت که آن روزها خودمان داشتیم. 
حسـی که برآمده از عشـق ما به سـینما بود و همین 
مسـئله هم در شـکل گیری فضای کلی فیلم بسـیار 
به مـا کمک کـرد. خیلـی تـاش کردیـم بـا رعایت 
تمام پروتکل هـای بهداشـتی، فیلم با حـس و حالی 
بسـازیم و فکـر می کنـم حاصـل کار هـم یـک فیلم 

صادق و شـاداب اسـت.
ایـن کارگـردان دربـاره شکسـت فیلم هـای مربوط 
بـه گـروه سـنی نوجـوان در گیشـه طـی سـال های 
اخیر هـم گفت: حتـی فیلم مجیـد مجیـدی درباره 
این گـروه سـنی یعنـی »خورشـید« هـم آنگونه که 
بایـد نفروخـت. این مسـئله به شـکل گیری سـلیقه 
مخاطـب و تربیـت سـینمایی او بازمی گـردد. در 
فضـای سـینمای امروز، ارشـاد یـک حـرف می زند، 
تهیه کننـده یـک حـرف می زنـد و پخش کننـده 
هـم حـرف دیگـری می زنـد، حـرف هیچ کـدام هم 
بر دیگـری منطبـق نیسـت. پخش کننـده امـروز به 

دنبال نـوع خاصـی از فیلم اسـت و اگر فیلـم کمدی 
و یـا اجتماعـی نداشـته باشـد، سـراغ فیلـم نوجوان 

می آیـد!
وی تأکیـد کـرد: ویتریـن سـینمای مـا آنقـدر باید 
متنـوع باشـد کـه مخاطـب بتوانـد حتـی در میـان 
فیلم هـای گـروه سـنی نوجـوان، دسـت بـه انتخاب 
بزنـد. وقتـی یـک فیلـم نوجـوان آن هـم با اصـرار و 
حمایت فارابـی در ترکیب اکران قـرار دارد، مخاطب 
هـم نسـبت بـه آن بی انگیـزه می شـود. وقتـی یـک 
فیلـم تـک سـانس اکـران می شـود، مخاطـب هـم 
احسـاس می کنـد فیلـم چنـدان خوبـی نیسـت اما 
فیلمی کـه در یـک پردیـس سـینمایی، همزمان ۲ 
سـالن بـه اکـران آن اختصـاص داده می شـود، برای 
مخاطـب جـذاب می شـود کـه دو سـاعت بـرای 
آن وقـت بگـذارد و بـه تماشـایش بنشـیند. ایـن 
شـرایط متناسـب با سـلیقه و خواسـت سـینمادار و 

پخش کننـده اسـت.
قاسـمی جامی دربـاره بی رغبتـی تهیه کننـدگان 
بـه کارهـای کـودک و نوجـوان هـم تأکید کـرد: در 
کنـار پخش کننـدگان، تهیه کننـدگان هـم سـلیقه 
و رویکـرد خـاص خـود را در سـینمای امـروز دارند. 
همیـن الان نمی توانیـد تهیه کننـده ای را بـرای یک 
کار کودک و نوجـوان پیـدا کنید. البته مـا همچنان 

انگیـزه کار در ایـن حـوزه را داریم.
کارگردان یکی از اپیزودهای »پسـران دریـا« درباره 
هزینه های سـاخت این فیلـم توضیح داد: »پسـران 
دریا« فیلـم گرانی نبود. بـا یک گـروه کوچک رفتیم 

و این فیلم را در شـرایطی بسـیار لوباجت و کم هزینه 
به سرانجام رسـاندیم. در حال حاضر هم همین گونه 
کار می کنـم. یـک گـروه از بچه هـا را دورهـم جمـع 
کرده ایـم تـا فیلمـی را بـرای بچه هـا بسـازیم، ایـن 
شـرایط اسـت که موجـب آزردگـی ما هم می شـود. 
در عین حـال تـا زمانـی که نفـس می کشـم همین 
فیلم هـا را خواهم سـاخت. اگر احسـاس کنـم کاری 
ارزشـش را دارد، تاشـم را می کنم بـا حداقل هزینه 
آن را بـه سـرانجام برسـانم. امیـد مـا ایـن اسـت که 

سـینما باید نفس بکشـد.
چـرا بایـد بلیـت را گـران می کردیـم تـا 

کسـی بـه سـینما نـرود؟
ایـن کارگـردان دربـاره تأثیـر افزایش قیمـت بلیت 
سـینما در افت فروش فیلم هـای در حـال اکران هم 
گفـت: مـن نمی دانم چـرا ما قیمـت بلیت سـینما را 
گـران می کنیم، در حالـی که با یـک کالای فرهنگی 
مواجهیم. سـینما در شـرایط عادی هم تحت فشـار 
بود، چـرا بایـد بلیـت آن را هم گـران کنیم تا کسـی 
به سـینما نرود؟ مخاطب حـق دارد بپرسـد چرا من 
بایـد ۴۵ هزار تومـان پول بلیـت بدهم و به تماشـای 
»پسـران دریـا« بنشـینم؟ به ویـژه در ایـن شـرایط 
مالی! طـرف ترجیـح می دهد بـه جـای آن نیم کیلو 
مرغ بخرد. در این شـرایط نقش ارشـاد برای حمایت 
از کالای فرهنگی چه می شـود؟ ارشـاد برای خودش 
برنامه ریـزی می کنـد و تهیه کننـده و پخش کننـده 
هـم طبق نظـر خـود عمـل می کنند، نـگاه این سـه 

هـم هیچ گاه بـر هـم منطبق نمی شـود!

 »پسران دریا« برای گیشه نیست
سنا

: ای
س

عک

ز حـذف  مینـی بـا دفـاع ا اسـماعیل ا
درس هـای عمومـی از کنکـور می گویـد: 
آمـوزش  عنـوان  بـه  چیـزی  تقریبـا 
و تعلیـم و تربیـت در مـدارس نداریـم 
ه نجـات  و همه چیـز شـده، تسـت و را
دانش آمـوزان و خانـواده و مدرسـه ها 

حـذف کامـل کنکـور اسـت.
در  نشـگاه  دا اسـتاد  و  شـاعر  یـن  ا  
حـذف  دربـاره  یسـنا  ا بـا  گفت وگـو 
درس هـای عمومـی از کنکـور ۱۴۰۲، 
را  کنکـور  تمـام  گـر  ا کـرد:  اظهـار 
بردارنـد بـه واقعـی  شـدن کاس هـای 
مدرسـه کمـک می کننـد. الان کنکـور 
کاس هـای مدرسـه را تحـت تأثیـر قرار 
داده اسـت؛ تقریبـا در مدرسـه ها چیزی 
بـه عنـوان آمـوزش و تعلیـم و تربیـت 
ریـم. مدرسـه ها بـه کاس کنکـور  ندا
تبدیـل شـده اند. ایـن دیگـر مربـوط بـه 
ریاضـی و ادبیـات نیسـت همـه درس ها 
این طـور شـده اند، حتـی درس  مهمـی 
ماننـد زبـان فارسـی و نـگارش تقریبـا 
حـذف شـده اسـت، الان چیـزی بـه 
عنـوان خوانـدن و نوشـتن در مدرسـه ها 
نداریـم، فقـط تسـت اسـت. بـه نظـرم 
ه نجـات مدرسـه و دانش آمـوزان و  را
خانواده هایشـان حـذف کامـل کنکـور 
اسـت. همیـن مقـدارش هـم کـه حذف 
شـده، بـه نظـرم خبـر خوشـی اسـت. 
یـن نتیجـه  رم خیلـی زود بـه ا میـدوا ا

رنـد. برسـند کـه کل کنکـور را بردا
 امینـی دربـاره انتقاداتـی کـه دربـاره 
تسـتی بـودن ادبیـات مطـرح می شـود، 
توضیـح داد: اساسـا هیچ موضـوع علمی 
قابـل تسـت نیسـت، کسـی کـه مختـرع 
تسـت بوده چیـزی از علـم نمی دانسـته، 
یک  آدم با ذهنیـت مکانیکی بوده اسـت. 
مسـئله علـم رسـیدن بـه یـک جـواب 
قطعی نیسـت، مسـئله علـم پیـدا کردن 
راه حـل اسـت. راه حل هـا هـم ممکـن 
اسـت، متفـاوت باشـد این که فکـر کنیم 
هـر مسـئله ای از قبل یک جـواب صحیح 
دارد، اصـا حـرف علمـی ای نیسـت در 
هـر حـوزه ای کـه می خواهـد باشـد. امـا 
همیـن تسـت بـای جـان علـم ما شـده 
اسـت. دربـاره هـر موضوعـی کـه حـرف 
می زنیـد، فـارغ از کنکـور، آدم هـا دنبال 
یـک پاسـخ قطعـی هسـتند؛ کـدام زبان 
از بقیـه بهتر اسـت؟ کـدام شـاعر از بقیه 
شـاعرها بهتـر اسـت؟ در هیـچ موضوعی 
مـا جـواب قطعـی نداریـم، بنابرایـن کل 
ماجـرای تسـت بـه نظـرم، ماجـرای 

باطلـی اسـت.
بیـان  نشـگاه سـپس  دا اسـتاد  یـن  ا  
زبـان  بـه  مربـوط  تسـت های  کـرد: 
و ادبیـات فارسـی چنـد سـال پیـش را 
نـگاه می کـردم، بـه قطعیـت می گویـم 
هیچ کـدام از ایـن تسـت ها بـه ادبیـات 
و زبـان فارسـی مربـوط نیسـت بلکـه 
یـک مشـت شـگرد، تکنیـک و حقه بازی 
ز بیـن آن هـا چهـار یـا  اسـت. شـاید ا
دبیـات  ز زبـان و ا پنـج سـوال رنگـی ا
و  دوز  بقیـه  باشـد،  داشـته  فارسـی 
کلـک و حقه بـازی اسـت؛ همان هـا کـه 
سـوالات را طراحـی می کننـد، می رونـد 
در آموزشـگاه ها درس می دهنـد. مـن 
سال هاسـت بـا بچه هـا سـروکار دارم، 
ایـن بچه هـا بـا رتبه هـای بالایـی هـم به 
دانشـگاه می آیند امـا هیچ سـواد ندارند. 
طراحـان تسـت ها یکسـری نکته هـای 
غلـط را فشـرده و بـه مباحـث علمـی و 
نـد، مثـا  نکتـه علمـی تبدیـل کرده ا
این کـه دوبیتـی بـا رباعـی چـه فرقـی 
دارد؟ جـواب ایـن اسـت کـه یکـی بـا 
هجـای کوتـاه شـروع می شـود و دیگری 
بـا هجـای بلنـد. در حالـی کـه دوبیتـی 
خیلـی  و  فرق هـا  خیلـی  رباعـی  بـا 
شـباهت ها دارد. ایـن  مباحـث، مباحـث 
گسـترده ای اسـت، سـاده لوحانه اسـت 
کـه بگوییـم ایـن بـا هجـای بلند شـروع 
می شـود و آن  یکی بـا هجای کوتـاه. این 
ظلـم علیـه علـم اسـت. در ریاضـی هـم 
همین طـور اسـت، همیـن بـا را سـرش 

آورده انـد و یـا درس دینـی سـوال ایـن 
اسـت کـه »معنـای ایـن آیه چیسـت؟« 
بعد یکسـری برداشـت های سـاده لوحانه 

ند. را بـه عنـوان تسـت نوشـته ا
 امینـی خاطرنشـان کـرد: انـگار ناظـری 
وجـود نـدارد، هیچ کـس ایـن تسـت ها 
بـی و نقـد  رزیا ا تجزیـه و تحلیـل و ا ر
نمی کنـد، کـه این هـا چیسـت کـه بـه 
عنـوان سـوال کنکـور طـرح می کنیـد؟ 
بچه هـای جـوان مـا را در بهتریـن سـن 
در  رنـد.  ر  می گذا لشـان سـرکا و سا
ایـام برگـزاری کنکـور بـه سـطح شـهر 
برویـد، ببینـد چـه خبـر اسـت. بچه هـا 
کـه  می بینیـد  را  یـی  ده ها نوا خا و 
سـرگردان هسـتند و دسـت و پاهایشان 

می لـرزد کـه بچـه مـن کنکـور دارد!
 او دربـاره  این کـه چـه پیشـنهادی برای 
نش آمـوزان و  عاقه منـدان کـردن دا
دانشـجویان بـه زبـان و ادبیـات فارسـی 
دارد، اظهـار کـرد: دوسـه راه اسـت کـه 
اجـرا نخواهنـد کـرد امـا مـن می گویـم؛ 
کنکـور  یـد  نبا ین کـه  ا همـه  ز  ا ول  ا
باشـد. کنکـور سراسـری یکنواخـت کار 
بیهـوده ای اسـت و کنکـور را بایـد جمع 
یـن اسـت  کننـد. پیشـنهاد دوم مـن ا
کـه اجـازه دهنـد کتاب هـای درسـی 
متنـوع شـود. بـه نظـرم هـر منطقـه ای 
و هـر مدرسـه ای بـه اقتضـای خـودش 
تعـدادی متـن را انتخـاب کند کـه برای 
بچه هـای آن منطقه جاذبه داشـته باشـد 

ننـد. و بخوا

مستند آب، باد، خاک، نان« به کارگردانی 
ز  ا یزه  جا  ۲ کیاسری  نپور  ما ز مهدی 

جشنواره های خارجی گرفت.
به گزارش مهر، »مستند آب، باد، خاک، 
نان« به کارگردانی مهدی زمانپور کیاسری 
و تهیه کنندگی سمیه زراعت کار و مهدی 
زمانپور کیاسری در دهمین جشنواره فیلم 
کودکان سئول کره جنوبی جایزه خاقیت 
ره  ا ا کسب کرد و در هجدهمین جشنو ر
فیلم مستند »داک اج« نیوزیلند نیز موفق 
وران فیلم  به دریافت تقدیر ویژه هیات دا

کوتاه شد.
ره کودکان  وران جشنوا در بیانیه هیات دا
سئول آمده است: »این جایزه به فیلم هایی 
اهدا می شود که با خاقیت و روحیه چالشی 
فیلم های  موجود  لب  قا و  ند  شده ا خلق 

کودک را می شکنند.«
ره »داک  ا ن جشنو ورا نیه هیات دا در بیا
دهای  ز رویدا یلند نیز که یکی ا ج« نیوز ا
یید آکادمی اسکار است  سینمایی مورد تا
آمده است: »سادگی زندگی در روستایی 
ن کشف شده است. با  یرا ده در ا فتا ا ر دو
بطه مردم عادی را  قبت و را هم بودن، مرا

با وجود سختی های صورت گرفته تماشا 
ستان  دا یلند  ما ن  ا ور دا هیات  می کنیم. 
سرایی و کارآمد مایمی را که این فیلمساز 

در این فیلم نشان می دهد قدردانی کند.«
د، خاک،  با »آب،  دقیقه ای   ۲۵ مستند 
ز یکسال زمان  نان« که تولیدش بیش ا

یتی خوش آب و رنگ و لطیف  ا و برده ر
۲ کودک  لفضل و ستایش  ا بو ز زندگی ا ا
فهرجی است که در پیچ و تاب سرنوشت، 

زندگی متفاوتی را تجربه می کنند.
لملل فیلم بر عهده موسسه هنر  پخش بین ا

هفتم با مدیریت علیرضا شاهرخی است.

حذف کنکور راه نجات دانش آموزان است!سادگی زندگی در روستایی دورافتاده
گزارش

مهر
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هشـتمین جشـنواره بین المللـی فیلـم شـهر 
جشـنواره از ۲۷ تـا 3۱ تیرماه سـال جاری در 
پردیس سـینما گالـری ملت برگزار می شـود.

ره  جشـنوا هشـتمین  مهـر،  گـزارش  بـه 
بین المللـی فیلـم شـهر در ۶ بخش »مسـابقه 
سـینمای  بقه  »مسـا یـران«،  ا سـینمای 
بقه  بقه محلـه«، »مسـا لملـل«، »مسـا بین ا
تبلیغـات و اطاع رسـانی سـینمای ایـران«، 
بقه آفرینش هـای هنـری شـهر« و  »مسـا
ر  ه برگـزا 3۱ تیرمـا ۲۷ تـا  ز  »جنبـی« ا

. د می شـو
بخـش »مسـابقه سـینمای بین الملـل« نیـز 
بـا هـدف شناسـایی آثـار خـاق و تاثیرگـذار 
سـینمای جهـان در حـوزه شـهر و مدیریـت 
شـهری و ایجاد فضایی بـرای تبـادل تجربه ها 
و ایده هـا میان شـهرهای جهـان، در دو بخش 
ر  لملـل« و »ویـژه« برگـزا بقه بین ا »مسـا
می شـود. بخـش »مسـابقه محلـه« بـا هـدف 
و  زیبـا  فیلم هـای  و  نـه  ثـار خاقا آ ثبـت 
تاثیرگـذار از زوایـای مختلف شـهرهای ایران 

و تهـران، در دو بخـش »مسـابقه« و »ویـژه« 
برگـزار می شـود کـه بخـش مسـابقه شـامل 
آثـار کوتـاه »موبایلـی« و »مسـتند خبـری« 
اسـت. بخش »ویژه شـهر تهـران« نیز شـامل 
فیلم هـای داسـتانی یـا مسـتند هـای خلـق 
شـده بـا موضـوع تهـران، فـارغ از سـکونت 

صاحـب اثـر در تهـران اسـت.
بقه تبلیغـات و اطاع رسـانی  بخـش »مسـا
یـران« شـامل عکـس، پوسـتر،  سـینمای ا
بخش هـای  در  فیلـم  تیـزر  و  نونـس  آ
»مسـابقه سـینمای ایـران«، بـا موضوعـات 
جشـنواره اسـت. همچنیـن بخـش »مسـابقه 
آفرینش هـای هنـری شـهری« نیـز امسـال 
فیـک  ولیـن بـار در بخش هـای گرا بـرای ا
)بیلبـورد؛ تبلیغـات محیطـی متحـرک مانند 
وسـایل نقلیـه عمومـی؛ دیجیتـال؛ ترانزیتـی 
و عرشـه پـل(، المان هـای شـهری )تندیـس، 
سـردیس و مجسـمه(، عکـس و پوسـتر، 
نقاشـی محیطی )نقاشـی روی سـطح؛ دیوار؛ 
کاشی کاری، سـرامیک و دیوارنویسی( و تیزر 

محـور  دو  در  شـهری 
زیبایی شناسـی بصـری 
بـا  نی  اطاع رسـا و 
موضـوع آزاد )فرهنگـی؛ 

.( برگـزار می شـود. . . . تجـاری و.
بتـی بـوده  بخـش »جنبـی« نیـز غیـر رقا
و  ندیشـه ها  ا تبـادل  بـرای  فرصتـی  و 
تجربه هـای هنرمنـدان داخلـی و خارجـی 
و ایجـاد زمینـه ای مناسـب بـرای ارزیابـی 
جایـگاه آثـار فیلمسـازان کـه شـامل نمایش 
ویـژه، بزرگداشـت، مـرور آثـار، نشسـت های 

اسـت. و…  تخصصـی 
پردیـس سـینما گالری ملـت به عنـوان محل 
برگـزاری ایـن دوره از جشـنواره فیلـم شـهر، 
دارای ۱۱ سـالن نمایـش مخصـوص سـینما 
و یـک سـالن چنـد منظـوره جهـت نمایـش 
فیلـم، برگـزاری همایش هـا، اجـرای تئاتـر و 
کنسـرت اسـت. ایـن مجموعـه پیـش از ایـن 
میزبـان دوره هـای گذشـته جشـنواره فیلـم 

شـهر و جشـنواره فیلـم فجـر بوده اسـت.

زمان و مکان برگزاری هشتمین جشنواره فیلم شهر مشخص شد

خبر
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رئیس فدراسیون بسکتبال ایران در آخرین 
صحبت های خود، درباره بسیاری از حواشی 

چند وقت اخیر این رشته اظهار نظر کرد.
جــواد داوری در گفت وگو با ایســنا،  درباره 
عملکرد تیم ملی نوجوانان بســکتبال ایران 
در رقابت های قهرمانی آسیا با توجه به تغییر 
کادر فنی، توضیح داد: از همیــن ابتدا باید 
بگویم که با احترام به کادر فنی ســابق تیم 
نوجوانــان، آن تیم نیاز به تغییرات داشــت. 
درباره زمــان کم هــم باید بگویــم که تیم 
نوجوانان ما اســما یک ســال و نیم بود که 
وجود داشــت، تمرینات خوبی را پشت سر 

نگذاشته بود. 
او ادامه داد: اولین مربی ایــن تیم نوجوانان 
آقای ویســی بود که اگر با ایشــان صحبت 
کنید متوجه خواهید شــد یک شبه و بدون 
دلیل مشخص از ســمت خود برکنار شدند. 
نصفی از این تیم به یک باشگاه  سپرده شد  به 
واقع تیم ملی حالت باشگاهی - ملی داشت. 
با همه این شــرایط که نمی خواهم خیلی به 
آن ها ورود کنم، تیــم نوجوانان مــا نیاز به 
تغییرات داشــت و آقای شــاه علی هم یکی 
از بهترین مربیان ما اســت که بــه او اعتماد 

کردیم. 
رئیس فدراســیون بســکتبال ایران درباره 
عملکرد نوجوانان در آســیا نیز توضیح داد: 
تیم ملی در غرب آســیا قهرمان شــد و در 
قهرمانی آســیا هم عملکرد خوبی داشت. به 
نیوزلند باختیم و نتوانســتیم به جمع چهار 
تیم برســیم، امــا عملکرد تیــم در مجموع 
مناسب بود. همچنین باید تأکید کنم که به 
عقب برگردیم باز هم تیم نوجوانان ما نیاز به 

تغییرات دارد.
او در واکنش بــه این موضوع کــه تغییرات 
کادرفنی تیم جوانان نیــز می تواند تاثیرات 
منفــی روی عملکرد تیم در قهرمانی آســیا 
تهران داشته باشــد؟ توضیح داد: درباره تیم 
آقای ویســی باید بدانید که این تیم نه تنها 
تمرینات زیادی نداشته است، بلکه به صورت 
درســت نیز اســتعدادیابی نشــده است که 
می توانید دلایل دقیق آن را از آقای اسامی 
مربی سابق جوانان بپرسید. اولین کاری که 
ما کردیــم برگزاری اردوهــای منظم و بلند 
مدت برای همه تیم ها بود که نتیجه آن را در 
مسابقات نوجوانان دختران آسیا نیز دیدم و 

دیدگاه خوبی را به من داد. 
رئیس فدراســیون بســکتبال ایران درباره 
غیبت و نیامدن محســن صــادق زاده مدیر 
تیم های ملی به ایران نیز توضیح داد: شرایط 
آقای صادق زاده خاص است. با ایشان صحبت 
کردیم و حضورشــان منوط بر این است که 
مشکات شخصی خود را در آمریکا حل کنند 

و پس از آن به تیم ملی اضافه خواهند شــد. 
او سابقه خوب و ســامتی در بسکتبال دارد 
و همه نیز اقای صادق زاده را دوســت دارند. 
امیدواریم مشکات هر چه سریع تر حل شود 
تا بتوانیم بعد از مســابقات کاپ آسیا ۲۰۲۲ 

اندونزی با او همکاری کنیم.
او در پاسخ به این سوال که آیا قرارداد سعید 
ارمغانی ســرمربی تیم ملی ایران به صورت 
دلاری یا یورویی بســته شــده است؟ اظهار 
کرد: ایــن صحبت ها حاشــیه اســت و باید 
بدانیــم که ورود به آن ها درســت نیســت، 
چرا که این نوع موضوعات شــخصی هستند 
و خیلی اخاقــی نخواهد بود کــه به آن ها 
ورود کنیم. اصــا موضوع مهمی نیســت و 
فقط حاشیه اســت که باید از ورود به آن ها 

جلوگیری شود.
داوری دربــاره دلایــل عدم انتخــاب دبیر 
فدراســیون نیز توضیح داد: طبق اساسنامه 
دبیر فدراســیون باید توســط هیات رئیسه 
انتخاب شــود که البته شــغل نیز به حساب 
می آید. خیلی ها می گفتند دبیــر نباید غیر 
بسکتبالی باشــد و ما نیز با چند نفر صحبت 
کردیم که متاســفانه یک ســری بــه دلیل 
مســائل کاری و برخــی به دلیــل موضوع 
بازنشســتگی نتوانســتند کنار ما باشــند، 
اکنــون با گزینه هــای غیر بســکتبالی ولی 
ورزشی صحبت هایی داشــته ایم که بتوانند 
به ما کمک کنــد، چرا که آشــنایی با روال 
کار در وزارت ورزش و کمیتــه ملی المپیک 

نیاز است.
وی تاکید کرد: البته این که ما دبیر نداشتیم 
به معنای آن نیســت که کارهــا روی زمین 

مانده باشد، تعدادی از دوستان شاید رسماً به 
عنوان دبیر معرفی نشده باشند اما در انجام 

امور ما را یاری کردند.
داوری درباره پیش بینی خود از مســابقات 
قهرمانی جوانان آســیا در تهــران نیز گفت: 
تیم های خوبی داریم و دختــران نوجوانان 
ما نشــان دادند که تیم خوبی هستند. شاید 
زمان کم بود اما اردوهای بلند مدت تاثیرات 
مثبت خود را نشــان داد. بــرای تیم جوانان 
پســران نیز امیدوارم در این مدت زمان کم 
تمرکز زیادی داشته باشیم. یک مربی خوب 
مثل آقای "کاتاراچ" هم به عنوان سوپروایزر 
کنار ما هســتند که کمک زیــادی به تیم ها 
می کنند. چندین اردو را ســپری کرده ایم و 
الان به دلیــل کنکور و امتحانــات تمرینات 
تعطیل است، اما دوباره تیم به روال گذشته 
بر خواهد گشــت. داوری تاکیــد کرد: برای 
رده های پایه باید از ســال های قبل روند کار 
را پیش بگیریم. قصد داریم لیگ نوجوانان و 
جوانان را برای ســال های بعد برگزار کنیم و 
اردوهای بلند مدت را نیز برای بهبود شرایط 
استعدادیابی و تشکیل تیم های پایه خوب در 
دستور کار قرار دهیم. این تیم جوانان ما نیز 
شاید فرصت کمی داشته باشد اما همه تاش 
خود را خواهیم کرد تــا بهترین نتیجه را در 

قهرمانی آسیا تهران کسب کند.
او در پاسخ به این سوال که آیا مشکل خاصی 
برای میزبانــی از قهرمانی آســیای جوانان 
وجود دارد؟ اظهار کرد: یــک کار گروهی را 
تشــکیل داده ایم که روند کار را خوب پیش 
ببرند، تا الان نیز روال کار در حال طی شدن 
است. رئیس فدراسیون بســکتبال ایران در 

پاسخ به این ســوال که آیا این نامه اعتراضی 
فدراســیون ها درباره بودجــه را امضا کرده 
اســت: اظهار کرد: چنیــن موضوعاتی الان 
در اولویت ما نیست و به آن ورود نمی کنیم. 
چنیــن مباحثی بیشــتر بــه وزارت ورزش 
بســتگی دارد که باید خود آن ها ورود کنند. 
در مجمــوع مهم رعایت عدالت و مســاوات 
اســت که امیدواریم با تدابیــری که وزارت 

ورزش می اندیشد چنین اتفاقی رخ دهد.
او درباره مشــکاتی که قرارداد طباطبایی با 
شــرکت "مات" برای معرفی اسپانسر جدید 
فدراسیون ایجاد کرده است نیز توضیح داد: 
در حقیقت خود شــرکت مات یک شــرکت 
تبلیغاتی اســت کــه کارهای بســکتبال و 
اسپانســرینگ آن را انجام می دهد. دوستان 
مات زحمات زیــادی کشــیده اند، اما باید 
شــرایطی باشــد تا در این وضعیت ســخت 
اقتصادی که ما اعزام های بسیار زیادی داریم 
اسپانســرها کمک حال ما باشند. در مجموع 
فعاً چنین شــرایطی برای ما وجود ندارد و 
متاسفانه نتوانســته ایم به دلیل برخی موارد 
موجود در قرارداد فدراســیون سابق با مات 

اسپانسر جدید را معرفی کنیم.
رئیس فدراسیون بســکتبال در پاسخ به این 
سوال که آیا اسپانســر جدید وجود دارد که 
پس از اتمــام قرارداد با مات معرفی شــود؟ 
گفت: بلــه، بنــده اسپانســر دارم ولی فعاً 
نمی شود او را به بســکتبال وارد کنیم چون 
شــرایط در قرارداد با مات مشخص است. با 
شرکت مات هم صحبت هایی کردیم اما فعا 
به دلیل شرایط موجود در قرارداد نتوانستند 

همکاری لازم را با ما انجام دهند.

شعبانی بهار: منتظر بازگشت زهرا بررسی آخرین وضعیت فدراسیون بسکتبال
نعمتی به تیروکمان هستیم

رییس فدراســیون تیروکمان گفت: با توجه به این که ســال 
آینده بازی های مهمی را در تیروکمان پیش رو داریم، منتظر 
بازگشــت زهرا نعمتی و شــروع تمریناتــش در تیروکمان 

هستیم.
غامرضا شعبانی بهار در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: یکی از 
برنامه های اصلی فدراسیون در دوره جدید ریاست من تقویت 
کادر فنی و بالا بردن ســطح اطاعات و دانش مربیان خواهد 
بود که برای رسیدن به این هدف سعی داریم یا مربیان خود را 
به خارج از کشور بفرستیم و یا مربی خارجی به کشور بیاوریم 

تا سطح علمی مربیان داخلی را افزایش دهیم.
وی با بیان این که برنامه ریزی اصلی ما ۲۰۲۸ اســت، گفت: 
اهداف و برنامه ریزی اصلی ما ۲۰۲۸ اســت، ســعی داریم با 
تقویــت کادر فنی بتوانیــم در بازی های آســیایی و جهانی 
۲۰۲۸ شــرایط خود را برای مدال آوری نزدیک کنیم، دیگر 

وقت تجربه اندوزی نیست.
رییــس فدراســیون تیروکمــان جوانگرایی و بهــا دادن به 
نوجوانان و جوانان را از دیگر برنامه های فدراسیون در آینده 
عنوان کرد و افزود: نــگاه به نوجوانان و جوانــان در اولویت 
اصلی کار فدراســیون اســت تا براســاس برنامه پیشنهادی 
فدراســیون جهانی روند کار را به درســتی و هدفمند پیش 

ببریم.
وی همچنیــن حضــور در مجامــع بین المللی، شــرکت در 
کاس هــای ارتقــاء داوری، مربیگری و کســب جایگاه در 
کنفدراســیون آســیایی و جهانــی را از دیگــر برنامه های 

فدراسیون عنوان کرد.
شعبانی بهار پیرامون این پرســش که در جهت رفع مشکل 
تجهیــزات کمانداران آیــا برنامــه خاصی دارید یــا خیر؟ 
خاطرنشان کرد: تاش فدراســیون همواره تامین تجهیزات 
برای کمانداران تا جایی که اعتبارات به ما اجازه داده اســت، 
البتــه این تجهیزات شــامل کمان نیســت و ما بــرای هیچ 

ورزشکاری توان خرید کمان را نداریم.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا همچنان با کمبود اعتبارات 
مواجه هســتید یا خیر؟ اظهار کرد: تا به امروز وزارت ورزش 
و جوانــان، کمیته ملی المپیــک و پارالمپیک حمایت خوبی 
از فدراسیون تیروکمان داشــتند که امیدوارم این حمایت ها 

همچنان تداوم داشته باشد.
رییس فدراســیون تیروکمان درباره وضعیــت زهرا نعمتی 
برای بازگشــت به تیروکمان، گفت: بازگشت زهرا نعمتی به 
تمرینات تیروکمان بســتگی به تصمیم خــودش دارد، البته 
اصرار داشتیم چون ســال آینده بازی های مهمی را پیش رو 
داریم و نیازمند به حضور وی هســتیم، زودتــر به تمرینات 
بازگردد که هنوز خبری نیست و همچنان منتظر بازگشت او 

به تیروکمان هستیم.
وی همچنین در خصــوص تغییــرات در کادر فنی ریکرو و 
کامپوند اظهار کرد: این مســاله نیز در حال بررسی است که 
برای حضور در بازی های آســیایی کادر فنــی تیروکمان را 

تقویت کنیم.
شــعبانی بهار در پایان در خصــوص حضور تیــم ریکرو در 
بازی های کشورهای اســامی گفت: در رشته کامپوند با تیم 
کامل اما در ریکرو تنها با ۴ نفر )3 ورزشکار مرد و یک زن( در 

این بازی ها شرکت خواهیم کرد.

تیم ملی هندبال زنــان ایران به جمع ۸ تیم 
حاضر در بازی های همبســتگی کشورهای 

اسامی اضافه شد.
به گزارش ایسنا، روز گذشــته در جلسه کمیته برگزاری 
بازی های کشــورهای اســامی که با حضور سرپرســت 
کاروان کشــورها در قونیــه ترکیه برگزار شــد تیم ملی 
هندبال زنان ایــران به تیم های حاضر در این مســابقات 

اضافه شد.
پیش از این و بعد از اعام اســامی کشــورهای حاضر در 
مســابقات هندبال زنان اصغر رحیمی سرپرست کاروان 
ایران و رضــا صالحی امیری رئیس کمیتــه ملی المپیک 
به صورت کتبی نســبت به غیبت هندبال زنان ایران در 

بازی های کشورهای اسامی معترض شده بودند.
با این شــرایط اکنون در هندبال زنان کشورهای اسامی 
کشورهای ایران، الجزایر، آذربایجان، بنگادش، کامرون، 

سنگال، ترکیه و ازبکستان حضور خواهند داشت. 
اصغر رحیمی سرپرست کاروان اعزامی به پنجمین دوره 
بازیهای همبستگی کشورهای اسامی که در حال حاضر 
در قونیه به سر می برد ضمن بیان این مطلب اظهار کرد: 
پس از حذف هندبــال زنان ایران از حضــور در بازیهای 
همبســتگی که بر اســاس رنکینگ از ســوی مسئولان 
برگزاری بازی ها اعام شــده بود این تصمیم با اعتراض 
ایران مواجه شــد و به همیــن منظور به صــورت کتبی 
اعتراض خود را اعام و به شخصه پیگیر این موضوع بودم.

ارزشــمندترین بازیکــن NBA صاحــب 
بزرگترین رقم قــرارداد تاریخ ایــن رقابت ها 

نیز شد.
به گزارش ایسنا نیکولا جوکیچ سنتر غول پیکر صربستانی 
و برنده دو بار  ارزشــمندترین بازیکن  NBA، بر سر تمدید 
قرارداد پنج ساله ۲۷۰ میلیون دلاری با دنور ناگتس به توافق 
رسیده است. این بزرگترین قراردادی است که تا به حال در 

تاریخ لیگ NBA وجود داشته است.
این بازیکن ۲۷ ساله به این ترتیب برای چند فصل بعدی در 
این تیم حضور خواهد داشت. این قرارداد از فصل ۲۰۲3-۲۴ 

اجرایی می شود.
فوق ستاره صربستانی که در سال ۲۰۱۴ در دور دوم درافت 
انتخاب شد، در ۷۴ بازی خود در فصل گذشته میانگین ۲۷.۱ 
امتیاز، ۱3.۸ ریباند و ۷.۹ پاس منجر بــه گل را ثبت کرد و  
دهمین بازیکن تاریخ NBA شد که دو جایزه MVP متوالی 

را به دست آورد. 
جوکیچ که در سال ۱۹۹۵ در سومبور صربستان به دنیا آمد از 
استعداد بالایی در بسکتبال برخوردار است. استعداد جوکیچ 
برای اولین بار در کشورش مورد توجه قرار گرفت و در ادامه 

راهی دنور شد.
این ســتاره ملقب به جوکر همچنین اولیــن بازیکن تاریخ 
NBA شــد که در یک فصل ۲۰۰۰ امتیاز، ۱۰۰۰ ریباند و 

۵۰۰ پاس منجر به گل را به ثبت رساند.

دختران هندبال ایران مسافر 
مسابقات کشورهای اسلامی شدند

 NBA بزرگترین قرارداد تاریخ
برای جوکر صربستانی

خبر

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

فقی ا
از   - سخت  اندوه  دریغ،  حسرت،   -  1 
و  بیماری   ، ناخوشی   - کاراته2  سبکهای 
رمق   - مثبت3  برق   - بیماری    ، امراض 
 - اروپایی4  القاب  از  یکی   - مزه   - آخر 
 - انفجاری  سلاح   - جشنواره۵   - کدو  
مفعولی،  نشانه   - باستان   یونان  اساطیر 
بی واسطه6 - مكر و حیله،  علامت مفعول 
 - گهواره7   - وارونه  مو   - حیله  زیركی، 
خداوند،   - امنیه  قدیم،  در  انتظامی  مأمور 

پهلوان،   - خفته  انداز  زیر   - غذا8  چاشنی 
پایین تر از سرتیپ9 - چهره - سر گوسفند 
خشک1۰  ضد  خیس،   - قصاب  میبرد،  را 
پار   - بینی11  آب   - خودمانی  آیم  می   -
برعکس - نام گلی است، گونه ای انگور12 
تنبل  ریاست، پرچم -  - بی حس - علم، 
جالیزی13 - ام البشر - جای پا، رفوزه - 
ریسمان14  مخفف  رانی،  مبیل  اتو  مسابقه 
- ورزش راکتی - صد و یازده1۵ - شهرت 
NBA - مكان، مرغ  تیم گولدن استیت در 
 - حرف  تکرار   - رختخواب16  رود،  می 

اتریش  گزاری  خبر   - احتراق17  اشتعال، 
از حروف  زیاده خواهی،  - حرص و طمع، 
پرفسور  احشام،  از  باران كم18 -  اضافه - 
بدگویی   - میزند  لنگ  آبکی،   - حیوانات 
بخشیدن،   - وارونه  حس   - شعری19 

مغفرت غفران، 

عمودی
خوی  بد  خشمگین،   - و کودن  احمق   -  1
- سلاحدار - زیرا2 - حق الشرب - مشك 
دیر  که  چیز  هر   - صفیر  داوری،  وسیله   -
و  امین   - ستور  ناخن   - شود3  پخته 
فراوانی    - مصریان4  رب النوع   - درستكار 
- خود آرایی  - خزنده خوش خط و خال، 
از خزندگان، مادر در زبان گیلانی - چروك 
آزمندی۵  پوست، چین و چروك پوست - 
کفش  دهنده  جلا   - سستی  و  ناتوانی   -
تكیه   - پیاپی   - گنر6  وا معروف  اپرای   -
از  طعام،  نمک  هالوژن  عرب،  دست   -
با  را  نان  خمير  زرع،  و  کشت   - هالوژنها 
بیزاری  تنفر، حرف  ماليدن7 - کلام  دست 
- خط كش مهندسی، چای خارجی - سفر 
 - دو8  هر  یارغم،   - یقه  نوعی   - کردن 
مهره شطرنج -  در چین - صورت،  شهری 
ذخیره   - حقیقی9  محمدحسین  از  فیلمی 
پاكان،   - درودگری  وسیله  تهرانی،  بله   -
از   - تابستان1۰  مرداد،  ماه   - زكی  جمع 
گاه  قبله  اولین   - تاتنهام  جدید  بازیكنان 
زبان  درخت   - مرداب11  گیاه   - مسلمین 
سابق  باشگاه   - بیگانه  عشق   - گنجشك 
 - امرسون  برزیلی  باشگاه  رونالدینیهو، 

درجه  9۰ زاویه 
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پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی ۱۲۶۴
7یکشنبه  ۱۲  تیر ماه ۱۴۰۱ کاغذ سیاست

خبرخبر

وزیر امورخارجه پیشــین آمریکا با انتقاد از 
توافق هسته ای ۲۰۱۵ با ایران، آن را ناکافی 
توصیف کرد و بازگشت به آن را نیز خطرناک 

دانست.
به گزارش ایســنا، هنری کیسینجر وزیر 
امورخارجه آمریکا در ســال های ۱۹۷3 تا 
۱۹۷۷ در گفت وگــو بــا پایــگاه تحلیلی 
اسپکتیتور درباره مذاکرات دولت جو بایدن، 
رئیس جمهور آمریکا بــرای احیای برنامه 
جامع اقدام مشــترک )برجام( گفت: من از 
همان ابتدا نسبت به این توافق تردید داشتم. 
از نظر من راســتی آزمایی وعده های ایران 
بسیار دشوار خواهد بود و گفت وگوها در واقع 
الگویی ایجاد می کرد که طبق آن پیشرفت 
هسته ای ایران کمی آرام، اما اجتناب ناپذیر 

می شد.
وی افــزود: در نتیجه کشــورهای منطقه، 
همچون مصر و عربستان سعودی و به ویژه 
اسرائیل - دشــمن اصلی ایران " به سمت 
واکنش هایی سوق داده می شوند که ممکن 

است وضعیت را بسیار دشوارتر کند.
کیسینجر در ادامه توافق هسته ای ۲۰۱۵ 
را ناکافی عنوان کرد و گفت: اکنون مشکل 
مذاکرات هســته ای فعلی این اســت که 
بازگشتن به توافقی که از ابتدا ناکافی بود، 

بسیار خطرناک است.
وزیر امور خارجه اســبق آمریکا همچنین 
تصریح کرد: تمام نگرانی هایــی که درباره 
توافق اصلی داشتم را اکنون نیز دارم. هنوز 
مفاد آن توافــق را ندیده ام امــا واقعاً هیچ 
جایگزینی برای حذف توان هسته ای ایران 

وجود ندارد.
وی که به عنوان مشاور امنیت ملی آمریکا 
نیز فعالیت داشته اســت، با تکرار ادعاهای 
بی اساس و خصمانه مقامات واشنگتن درباره 
برنامه هسته ای کشورمان گفت: هیچ راهی 
برای برقراری صلــح در خاورمیانه با وجود 
ســاح هســته ای ایران وجود ندارد، زیرا 
قبل از اینکه چنیــن اتفاقی بیفتد احتمال 
پیش دستی اسرائیل زیاد است چون اسرائیل 

نمی تواند منتظر عوامل بازدارنده باشد.
به گزارش ایسنا، این موضع گیری در حالی 
انجام شــده است که بســیاری از مقامات 
دیگر آمریکایی پیشتر نیز به این دلیل که 
برجام شامل برنامه موشکی و سیاست های 
منطقه ای ایران نمی شد با آن مخالفت کرده 

و این توافق را ناکافی دانسته اند.
این دیدگاه زیاده خواهانه به همراه فشار های 
رژیم صهیونیستی در نهایت موجب شد تا 
دونالد ترامپ رئیس جمهور پیشین آمریکا با 
این تصور که می تواند به توافقی بهتر با ایران 
دست یابد، در سال ۲۰۱۸ به طور یک جانبه 
از توافق خارج شــود و سپس با بازگرداندن 
تحریم ها و اعمال فشار اقتصادی علیه ایران 
تاش کرد کشــورمان را پای میز مذاکره 

کشاند.
با روی کار آمدن دولت جــو بایدن در کاخ 
ســفید مذاکرات جدیدی برای بازگشــت 
آمریکا به برجام و رفــع تحریم های ایران 
آغاز شد. تا کنون نیز چندین دور مذاکره در 
وین، پایتخت اتریش میان گروه ۱+۴ و ایران 
با حضور غیرمســتقیم آمریکا برگزار شده 
است اما واشنگتن همواره با مقصرنمایی و 
کارشــکنی در گفت وگوها مانع از حصول 

نتیجه ملموس در این رایزنی ها شده است.
آخرین دور مذاکرات وین از چند ماه پیش 
دچار وقفه شــد اما هفته گذشته در دوحه، 
پایتخت قطر مذاکرات غیرمســتقیم میان 
تهران و واشنگتن با وساطت اتحادیه اروپا از 
سر گرفته شد که به گفته مقامات کشورمان 
این مذاکرات دو روزه به شکل حرفه ای و با 

جدیت انجام گرفت.

فرمانده کل ارتش گفت: فرماندهان دانشگاه های افسری و مراکز 
درجه داری باید در سواد رسانه ای به اجتهاد برسند و درجه داران 
و افسران خود را نیز اینگونه تربیت کنند تا حق و باطل و راست و 

دروغ را تشخیص دهند.
به گزارش ایرنا، سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل 
ارتش جمهوری اسامی ایران در نشست تربیتی فرماندهان 
مراکز آموزشی ارتش جمهوری اسامی ایران با عنوان » گام 
دوم – آمادگی برای ظهور« که صبح دیروز در مرکز همایش های 
کوثر سازمان عقیدتی سیاسی ارتش برگزار شد، گفت: این همایش 
مهمترین همایش ۵ساله فرماندهی بنده است که اگر درست به 
اهدافش برسد یک نقطه بسیار مهم در تاریخ ارتش و بلکه نظام 

مقدس جمهوری اسامی ایران خواهد بود.
وی خاطرنشان کرد: شما سوزن بان تغییر ریل هستید که تعیین 
می کنید قطار ارتش در آینده به کدام ایستگاه یا به سمت کدام 
هدف حرکت کند. فکر تربیت افسر و درجه دار منتظر ظهور باید 
دغدغه همه در هر لحظه باشد. باید دائماً به این فکر کنید که 
اگر این جمعه همان جمعه باشد که منتظر آن هستیم، آیا ما در 
ارتش حضرت امام عصر پذیرفته خواهیم شد و چه جایگاهی در 
آن داریم؟ آموزش ها و رفتار و منش ما باید منطبق بر این تفکر 
باشد که اگر این درجه دار و افسر در ارتش حضرت امام عصر)عج( 
پذیرفته نشود حسرت و عدم حسرت و عذاب این عدم پذیرش تا 

ابد با ما خواهد بود.
فرمانده کل ارتش با بیان اینکه "ولایت مداری و ولایت محوری"، 
"نهادینه کردن ارزش های معنوی و اخاقی"، "اتکای ویژه بر 
ارتقای توانمندی ها و دانایی ها"، "توجه ویژه به علم و پژوهش 
و تربیت جسم" از جمله الزامات آمادگی برای ظهور است گفت: 
شما به عنوان فرماندهان فرمانده تربیت کن و پرورش دهنده 
استخوان های ارتش جمهوری اسامی ایران باید بیش از هر کسی 
سواد  و درک رسانه ای داشته باشید که هیچگاه فریب مافیای 

رسانه ای دشمنان را نخورید.

سرلشکرموسوی:

فرماندهان مراکز آموزشی ارتش باید 
به اجتهاد در سواد رسانه ای برسند

انتقاد وزیر خارجه 
پیشین آمریکا  از 

مذاکرات احیای برجام
بعـد از دو مـاه انتظـار تـوام بـا نگرانـی و اعتـراض 
بازنشسـتگان و ۹ روز بعـد از اعـام رای هیـات تطبیق 
مجلس مبنی بر لـزوم ابطال مصوبه افزایش مسـتمری 
بازنشسـتگان کارگری، سـخنگوی دولـت آب پاکی را 

روی دسـت بازنشسـتگان ریخـت.
 به گـزارش ایسـنا علـی بهـادری جهرمی سـخنگوی 
دولـت ابتـدای مسـیر را درسـت مـی رود؛ قانون گـذار 
تکلیـف را مشـخص کـرده اسـت. همچنـان افزایـش 
حقوق بازنشستگان کشـوری و لشـکری توسط هیات 
وزیـران انجـام می شـود. بعـد از آن »اما« مسـیر عوض 
می شـود و بـه نظـر می رسـد آنچـه می گویـد بـا آنچه 
اتفاق افتاده و الزامات قانون، همخوانی نـدارد. در لایحه 
بودجـه ۱۴۰۱ افزایش حقـوق بازنشسـتگان کارگری 
بـه هیـچ وجـه، ۱۰درصـد نبـود. ماجـرا فقـط بر سـر 
یک ویرگـول بود کـه آن نیـز با تـاش فعـالان صنفی 
بازنشستگان برداشته شـد و در نهایت در بودجه نهایی، 
فقط تعیین افزایش حقوق بازنشسـتگان صندوق های 
دولتی بر عهده دولت گذاشـته شـد. این همـان روندی 
اسـت که در قوانین بودجه سـالانه اتفاق می افتد و هیچ 
سالی تعیین افزایش مستمری بازنشستگان کارگری بر 
عهده دولت نبوده اسـت و قانون نیز به لحاظ اسـتقال 
نهادی سـازمان تامین اجتماعی این اجـازه را نمی دهد.

»علی دهقان کیا« رئیس کانون بازنشسـتگان کارگری 
تهـران در رابطـه با ایـن بخـش از اظهارات سـخنگوی 
دولت می گوید: در زمان بررسـی لایحـه بودجه ۱۴۰۱، 
یـک ویرگـول دردسرسـاز بـود کـه آن زمـان گفتنـد 
خطای سـهوی بـوده و در نهایت نیز برداشـته شـد. آن 
۱۰درصد مربـوط به افزایش مسـتمری بازنشسـتگان 
کشـوری و بازنشسـتگان صنـدوق تامیـن اجتماعـی 
نیروهای مسلح است. سازمان تامین اجتماعی همیشه 
و همـواره صندوقـی مسـتقل بـوده و براسـاس منابع و 
مصـارف، حقوق بازنشسـتگان خود را تعییـن می کند.
 در بخشـی دیگـر از اظهـارات بهـادری جهرمـی بـه 
»تدبیر سـازمان و سـقف تامین میـزان افزایش حقوق 
بازنشستگان« اشـاره شـده که در این رابطه، دهقان کیا 
می گویـد: بحـث تدبیر یا سـقف تامیـن اساسـاً مطرح 
نیسـت. سـازمان تامیـن اجتماعـی براسـاس قانـون 
مسـتمری ها را افزایـش می دهـد کـه مهم تریـن 
بندهـا، مـواد ۱۱۱ و ۹۶ قانـون تامین اجتماعی اسـت. 
از آن گذشـته، سـازمان اتکا به تناسـب و تعـادل منابع 
و مصارف دارد. امسـال منابع آن با افزایـش ۵۷درصدی 
حـق بیمـه کارگـران حداقل بگیـر و 3۸درصـدی بـه 
اضافـه ۵۱۵هـزار تومان بـرای کارگران سـایر سـطوح 

تامیـن می شـود کـه همیـن ارقـام در بخـش مصارف 
بـه بازنشسـتگان هم تـراز تعلـق می گیـرد بنابرایـن 
ورودی هـا و خروجی هـا تناسـب دارد و بحـث سـقف 
تامین برای سـازمانی که بودجـه دولتی نـدارد و با حق 
بیمه شـاغان، حقوق بازنشسـتگان را می پـردازد اصاً 

خـارج از موضـوع اسـت.
توفیقی: هـر هفتـه منتظریم سـخنگوی دولـت اعام 
کنـد اشـتباهات اخیـر در رابطه بـا کاهـش غیرقانونی 
حق مسکن و دسـت بردن در مصوبه شـورای عالی کار 
در مقوله حقـوق بازنشسـتگان اصاح شـده امـا هر بار 
بر همـان رویکردهـای قبلـی اصـرار دارنـد. دهقان کیا 
به بخشـی دیگر از اظهـارات بهادری جهرمـی در رابطه 
با ابهامـات و سـوالات هیـات تطبیـق اشـاره می کند و 
می گوید: هیـات تطبیـق رای به ابطال مصوبـه افزایش 
مسـتمری بازنشسـتگان به دلیل مغایـر با قانـون داده 
اسـت. بحـث ابهـام و سـوال در کار نیسـت. نمایندگان 
مجلس نیـز بارهـا از دولـت خواسـته اند زودتـر مصوبه 
افزایش مستمری بازنشستگان را اصاح کند. نمونه اش 
اظهـارات رئیـس فراکسـیون کارگـری مجلـس در 
هشـتم تیـر مـاه اسـت کـه از دولـت خواسـته مصوبه 
غیرقانونـی را اصـاح کنـد. او اضافـه می کنـد: بـه نظر 
می رسـد نماینـدگان دولـت مـاده ۹۶ قانـون تامیـن 
اجتماعی را نخوانده اند. در این ماده گفته شـده افزایش 
مسـتمری ها براسـاس افزایـش هزینه هـای زندگـی 
صورت گیـرد و هیات دولـت افزایش مسـتمری ها را به 
همان میـزان تصویب کنـد. به همـان میـزان یعنی به 
اندازه افزایش هزینه هـای زندگی. افزایـش هزینه های 
زندگی هیچ معیاری ندارد جز آن ارقامی که در شـورای 
عالی کار در اسـفند سـال قبل مصوب شده اسـت. تازه 
افزایش سرسـام آور هزینه هـای زندگی در سـال جاری 
را کنار می گذاریم. در اسـفند سـال قبل، شـورای عالی 
کار افزایـش هزینه هـای زندگـی را براسـاس داده های 
رسمی مرکز آمار محاسبه کرده و براسـاس آن، افزایش 
مزد کارگران حداقل بگیر و سایر سـطوح را مصوب کرد. 
تامین اجتماعی نیز همـان اعداد را برای بازنشسـتگان 
پیشـنهاد داد. ماده ۹۶ می گوید هیات دولـت افزایش را 
به همان میزان تصویـب کند. پس قانون رعایت نشـده 
و افزایـش به همـان میـزان مصوب نشـده اسـت. حالا 
نمی دانـم چرا بحـث از سـوالات هیات تطبیق و پاسـخ 
به ایـن سـوالات می کنند. کـدام سـوال و کـدام ابهام؟!

 دهقان کیـا: نماینـدگان دولت مـاده ۹۶ قانـون تامین 
اجتماعی را نخوانده اند. در این ماده گفته شـده افزایش 
مسـتمری ها براسـاس افزایـش هزینه هـای زندگـی 
صورت گیـرد و هیات دولـت افزایش مسـتمری ها را به 

همان میـزان تصویـب کند

انتظارات از دولتی که اصرار به اشتباه دارد
»فرامـرز توفیقـی« از نماینـدگان کارگـری دسـتمزد 
در مـورد ایـن انتظـارات می گویـد: مـا هـر یکشـنبه و 
چهارشنبه منتظر هستیم که سـخنگوی دولت بیاید و 
اعام کند اشتباهات اخیر در رابطه با کاهش غیرقانونی 
حـق مسـکن و دسـت بـردن در مصوبـه شـورای عالی 
کار در مقولـه حقوق بازنشسـتگان اصاح شـده اسـت 
اما متاسـفانه هـر بـار می بینیم بـر همـان رویکردهای 
قبلی اصـرار دارنـد.او اضافـه می کند: سـخنگوی دولت 
باید کاماً نسـبت به قوانین اشـراف داشـته باشـد. وی 
می گویـد در بودجـه افزایـش حقوق بازنشسـتگان ۱۰ 
درصد بوده اسـت. ۱۰ درصـد فقط برای بازنشسـتگان 
کشوری و لشـکری اسـت و سـازمان تامین اجتماعی، 
مستقل اسـت. جالب اینجاسـت که سـخنگوی دولت 
در اظهاراتش این اسـتقال را قبـول دارد. باید پرسـید 
اگر سـازمان مسـتقل اسـت چرا حـق تعییـن افزایش 
مسـتمری بازنشسـتگان را ندارد؟ چرا دولت این حق را 
از یک سازمان غیردولتی سـلب کرده است؟ سخنگوی 
دولـت بعـد از این اظهـارات، یک سـری مراحـل رفت و 
برگشـتی بین دولـت و مجلس را تشـریح کرده اسـت 
امـا حاضـر بـه اذعـان ایـن مسـاله نیسـت که دسـت 
بـردن در مصوبه شـورای عالی کار، غیرقانونی و اشـتباه 
اسـت. نمی گوید چرا مـاده ۹۶ قانون تامیـن اجتماعی 
را اصـاح نکرده اند؟بهـادری جهرمـی: افزایـش حقوق 
بازنشسـتگان تامیـن اجتماعـی در لایحـه بودجـه 
۱۰درصد در نظـر گرفته شـده بـود اما با تدبیـر تامین 
اجتماعـی، افزایش حقـوق بیـش از این در نظـر گرفته 
شـده تا هم قدرت خرید حفظ شـود هم در سقف توان 
تامین این میزان باشـد به گفته توفیقی، اشـتباه اصلی 
در دولـت احمدی نـژاد رخ داد وقتی که سـازمان تامین 

اجتماعی را ذیل وزارتخانه دولتی بردند و شـورای عالی 
آن را منحـل کردنـد. او می افزایـد: حـالا هـم دولـت به 
جای اینکـه در مورد نحوه افزایش حقوق بازنشسـتگان 
در صنـدوق بین النسـلی و غیردولتی تامیـن اجتماعی 
صحبـت کند بهتـر اسـت در ارتباط بـا وظایـف قانونی 
خـود و نحوه عمـل بـه تعهـدات توضیـح بدهـد. مثا 
اینکه بدهی بیش از ۴۰۰هزار میلیـارد تومانی دولت به 
سـازمان تامین اجتماعی چگونـه، چه وقت و براسـاس 
چـه مکانیزمـی قـرار اسـت پرداخـت شـود.او تاکیـد 
می کنـد: دولـت اشـتباهات خـود در زمینـه حقـوق و 
دسـتمزد را بپذیـرد و اصـاح کنـد؛ هـم حق مسـکن 
۶۵۰هزار تومانی اعاده شود و هم مصوبات شورای عالی 
کار و ماده ۹۶ قانون تامین اجتماعی برای بازنشستگان 
اجرا شـود. نمی توان با فرافکنی و توضیحات غیرمرتبط 

با قانون، ایـن اشـتباهات را انـکار یا توجیـه کرد.
قیمت خوراک از کل حداقل 

حقوق بالاتر رفته است
 براسـاس آخریـن محاسـبات و با اسـتناد بـه داده های 
رسـمی تورمـی اردیبهشـت مـاه، سـبد خوراکی های 
خانوارهـای کارگری بـه حـدود ۶ میلیـون و 3۰۰هزار 
تومان رسـیده اسـت و ایـن در حالی سـت کـه افزایش 
۱۰ درصـدی بـرای بازنشسـته سـایر سـطوح کـه 
فقـط ۵ میلیـون و خـورده ای حقـوق می گیـرد، نهایتاً 
می توانـد همان سـبد خوراکی تقلیـل یافتـه را جبران 
کنـد. شـاخص های تورمـی خـرداد مـاه نیـز صعودی 
و رکوردشـکن هسـتند. در ایـن شـرایط اسـت کـه 
دهقان کیـا می پرسـد: »چگونـه بـر همـان ۱۰درصـد 
اولیه خود اصـرار دارند و حاضر به اصاح اشتباهاتشـان 

نیسـتند«.

آب پاکی دولت روی دست بازنشستگان
گزارش

ایسنا

سنا
: ای

س
عک

 آگهی مفقودی
پروانه بهره برداری 

نظر به اینکه پروانه بهره برداری 
معدن گارنت کوه گبری کرمان 
مورخ   1۰/7۰77 شماره  به 
نوآوری  بنام شرکت   81/۰4/2۵
گردیده  مفقود  نیکان  معادن 
است. لذا بدینوسیله باطلاع می 
رساند کلیه مفاد پروانه مزبور از 
درجه اعتبار ساقط و پروانه بهره 
برداری مذکور هیچگونه ارزش و 

اعتبار قانونی ندارد.
مهدیباصره
سرپرستمعاونتامورمعادنو
صنایعمعدنی
تاریخانتشارنوبتاول:۱4۰۱/۰3/۱2
تاریخانتشارنوبتدوم:
۱4۰۱/۰4/۱2

نوبت دوم 
اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان

اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع  هيات 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت 
ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر اراء شمارهای 14۰16۰319۰78۰۰1262و14۰16۰319۰78۰۰1۵۵8 هيات دوم 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه 
بلامعارض متقاضي آقاي احمد زينلي زاده جوشاني فرزند علي بشماره شناسنامه 
11 صادره ازگلباف وخانم فاطمه عباس پور فرسنگی به شناسنامه شماره 19فرزند 
اکبر صادره از کرمان باالمناصفه در ششدانگ يك باب خانه به مساحت 2۰1 
مترمربع تحت پلاك16916 فرعي از 3968 اصلي مفروز و مجزي شده از پلاك 
881 فرعي از 3968 اصلي بخش2کرمان واقع در جاده قدیم ماهان کوچه37  
خريداري از مالك رسمي آقاي عباس ابراهیم پورفرسنگی محرز گرديده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهي مي شود در 
صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند 
مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين 
اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي 
مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخانتشارنوبتاول:۱4۰۱/۰3/28
تاريخانتشارنوبتدوم:۱4۰۱/۰4/۱2
محمودمهدیزاده–رئیسثبتاسنادواملاکناحیه2شهرستانکرمان
شناسهآگهی:۱334966

آگهيموضوعماده3قانونوماده۱3آئيننامهقانون
تعيينتكليفوضعيتثبتيواراضيوساختمانهايفاقد

سندرسمي
هيات   14۰16۰319۰12۰۰۰273 شماره  راي  برابر 
و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع  اول 
حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي  سند  فاقد  ساختمانهاي 
ثبت ملك سيرجان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي 
صادره   2 شناسنامه  بشماره  اصغر  فرزند  پور  سليمي  غضنفر 
 18۵92/71 مساحت  به  مزروعي  زمين  قطعه  دريك  بافت  از 
مترمربع پلاك 4233 اصلي واقع در محمد آباد مقدس بخش 
آزاد  علی  محمد  آقاي  رسمي  مالك  از  خريداري  36 کرمان 
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  است.لذا  گرديده  محرز 
نوبت به فاصله 1۵ روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص 
نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند 
مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
از اخذ رسيد، ظرف مدت  اداره تسليم و پس  اين  به  را  خود 
يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
مدت  انقضاي  صورت  در  است  نمايند.بديهي  تقديم  قضايي 
مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر 

خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول :14۰1/3/28
 تاريخ انتشار نوبت دوم :14۰1/4/12
محمد آرمان پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 133۵12۵

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکشهرعنبرآباد

ثبتی وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع   هیات 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع   آگهی 
برابر رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت   تکلیف 
موضوع اول  هیات   14۰1/۰2/17-14۰16۰319۰91۰۰۰18۰ شماره   رای 
 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند
 رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات
 مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمود تناور فرزند حسین  بشماره
قطعه یک  ششدانگ  در  عنبرآباد  از  صادره   6۰6۰۰۰93۰1  شناسنامه 
اتاق به مساحت 1۵8 متر مربع پلاک - فرعی از  زمین مشتمل بر 
قطعه یک اصلی   -43 پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   -43 
مالک از  خریداری  کرمان    4۵ بخش  خضرآباد  عنبرآباد  در   واقع 
اطلاع منظور  به  است.لذا  گردیده  محرز  بحرا  عباس  آقای   رسمی 
 عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی
 که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته
 باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض
 خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه
 از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم
و عدم وصول انقضای مدت مذکور  در صورت  است  بدیهی   .  نمایند 
اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:3212
مصیبحیدریان-رئیسثبتاسناداملاک
تاریخانتشارنوبتاول:۱4۰۱/۰4/۱2
تاریخانتشارنوبتدوم:۱4۰۱/۰4/26

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکشهرعنبرآباد

 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
برابر  رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
موضوع  اول  هیات   14۰1/۰2/27-14۰16۰319۰91۰۰۰377 رای شماره 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
عنبرآباد  شهر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند 
فرزند  عابدینی  جواد  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات 
یک  ششدانگ  در  این  از  صادره   31۰7 شناسنامه  بشماره  ذوقعلی  
از47-  فرعی   - پلاک  مربع  متر   33/6۰ مساحت  به  مغازه  باب 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 47- اصلی قطعه یک واقع در 
سلمان  منوچهر  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  احمدآباد  عنبرآباد 
زاده محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به  نسبت  اشخاص  صورتی که  در  شود  می  آگهی  روز   1۵ فاصله  به 
از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید،  اخذ  از  پس  و  تسلیم 
. بدیهی  اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
مصیبحیدریان-رئیسثبتاسناداملاک
تاریخانتشارنوبتاول:۱4۰۱/۰4/۱2
تاریخانتشارنوبتدوم:۱4۰۱/۰4/26

آگهیفقدانسندمالکیت
چون آقای احمد آبدان  مالک ششدانگ 
واقع  9۵1-اصلی  از  فرعی   3۵ پلاک 
برگ  دو  ارائه  با  کرمان   34 بخش  در 
شهادت شهود تصدیق شده ادعا و اعلام نموده اصل 
سند مالکیت پلاک اخیرالذکر که قبلا ذیل ثبت 4319 
صادر  جیرفت  محلی  املاک   24 دفتر   ۵13 صفحه 
مفقود گردیده  جابجای  بعلت  است  شده  تسلیم  و 
المثنی  مالکیت  سند  صدور  تقاضای  اداره  این  واز 
بر  نامبرده  درخواست  به  بنا  لذا  نموده  را  فوق  پلاک 
حسب دستور تبصره یک ماده 12۰ آیین نامه – قانون 
چنانچه  تا  میگردد  آگهی  نوبت  یک  در  مراتب  ثبت 
به  نسبت  معامله  انجام  مدعی  اشخاصی  یا  شخص 
ادعا  ویا وجود اصل سند مالکیت مورد  ملک مرقوم 
نزد خود می باشند از تاریخ انتشار آگهی )یک نوبت 
است (ظرف مدت 1۰ روز مراتب را با ارائه اصل سند 
و  اسناد  ثبت  اداره  به  معامله کتبا  سند  یا  مالکیت 
است  بدیهی  نمایند  اعلام  جیرفت  شهرستان  املاک 
پس از انقضای مهلت مقرر در آگهی )1۰روز(هیچگونه 
اداره  واین  بود  نخواهد  مسموع  هیچکس  از  ادعایی 
وفق ضوابط و مقررات نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی بنام مالک اقدام خواهد نمود .
جوادفاریابی-رئیسثبتاسناداملاکجیرفت-مالف:۱95

شماره  اصلاحی  راي  برابر 
هيات   14۰16۰319۰12۰۰۰۵9۰
ابعاد  و  مساحت  اولیه  رأی  در  )که  اول 
است(موضوع  گردیده  تعریف  اشتباه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي 
مستقر  رسمي  سند  فاقد  ساختمانهاي  و 
سيرجان  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در 
متقاضي  بلامعارض  مالكانه  تصرفات 
آقاي سعدالله نصرت ابادي فرزند فرج اله 
بشماره شناسنامه ۵ صادره از در يك قعطه 

باغ به مساحت 2۰272/88 مترمربع پلاك 
۵823 اصلي واقع در تاج آباد بخش 37 
آقاي  رسمي  مالك  از  خريداري  کرمان 
محمد بستان پیرا محرز گرديده است.لذا 
نوبت  دو  در  مراتب  اطلاع عموم  منظور  به 
به فاصله 1۵ روز آگهي مي شود در صورتي 
كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت 
متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند 
از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت یک 
تسليم  اداره  اين  به  را  خود  اعتراض  ماه 

و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه 
از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود 
نمايند.بديهي  تقديم  قضايي  مراجع  به  را 
و  مذكور  مدت  انقضاي  صورت  در  است 
سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم 

مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخانتشارنوبتاول:۱4۰۱/3/28
تاريخانتشارنوبتدوم:۱4۰۱/4/۱2
محمدآرمانپور
رئیسادارهثبتاسنادواملاک
شهرستانسیرجان
شناسهآگهی:۱33۷2۱9

تعیین  قانون  موضوع  هیات 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
آگهی  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و 
موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
برابررای  رسمی  فاقدسند  ساختمانهای  و 
شماره 14۰۰6۰319۰79۰۰۰681- 14۰۰/1۰/27 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات  
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت 
مالکانه  تصرفات  جنوب  رودبار  شهر  ملک 

اکبری  حسین  اقای  متقاضی  بلامعارض 
مهنی فرزند علی بشماره شناسنامه 4صادره 
از  در یک   باب خانه  به مساحت  33۰متر 
اصلی  از188-  1662فرعی  پلاک  مربع 
مفروز و مجزی شده از پلاک 188- اصلی 
رودبارجنوب -شهرک  در  واقع  قطعه سه  
از    خریداری  اندیشه-  -خیابان  فرهنگیان 
مالک  رسمی عبد المهدی مهیمی و خانم 
ایران دخت خدادادی  محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت 
به فاصله 1۵روزآگهی می شود در صورتی 

که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشاراولین آگهی به مدت دوماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
به  را  خود  اعتراض،دادخواست  تسلیم 
مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول 
اعتراض طبق مقررا ت سند مالکیت صادر 

خواهدشد .  

محمدکردستانی-رئیسثبتاسناداملاک
تاریخانتشارنوبتاول:۱4۰۱٫3٫28
تاریخانتشارنوبتدوم۱4۰۱٫4٫۱2

آگهيموضوعماده3قانونوماده۱3آئيننامهقانونتعيينتكليف
وضعيتثبتيواراضيوساختمانهايفاقدسندرسمي)آگهیتجدیدی(

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکشهررودبارجنوب

آگهی دعوت جهت اصلاح جانمایی 
پلاك های 1۰۵ و 1۰6 فرعی از 419۳ 

اصلی بخش ۳7 کرمان

با توجه به درخواست آقای محمد شوکت سعیدی مبنی بر صدور 
سند مالکیت به میزان 8 سهم از 22 سهم از نود و شش سهم 
ششدانگ اراضی پلاک 6۰84 اصلی بخش 37 کرمان و در راستای 
اجرای رای شعبه دوم دادگاه عمومی حقوقی سیرجان به شماره 
چهارم  شعبه  رای  نیز  و   1393/12/17  –  93۰99734312۰1۰7۵
دادگاه تجدید نظر استان کرمان به شماره 96۰99734134۰۰631 
– 1396/6/4 و با توجه  به اینکه در سیستم کاداستر این اداره در 
محل محدوده اراضی مشاعی پلاک 6۰84 اصلی بخش 37 کرمان 
موسوم به چهار طاق دو پلاک تحت پلاکهای 1۰۵ فرعی و 1۰6 فرعی 
از 4193 اصلی بخش 37 کرمان جانمایی گردیده است و با عنایت 
به عدم دسترسی به آقای نصرالله اسلامی، از مشارالیه دعوت به 
عمل می آید که نسبت به مراجعه به این اداره و بررسی مدارک و 
مستندات اقدام نماید در غیر این صورت ظرف مدت 2۰ روز بعد از 
انتشار این آگهی و عدم مراجعه، اداره ثبت سیرجان راساً نسبت به 
بررسی و در صورت لزوم اصلاح جانمایی اقدام می نماید. بدیهی 

است عدم مراجعه نامبرده موجب توقف اقدامات ثبتی نمی گردد.

تاریخانتشار:۱2تیر۱4۰۱
محمدآرمانپور
رئیسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانسیرجان
شناسهآگهی:۱344۷۷3
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چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز
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ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

مدیرکل امور مالیاتی استان کرمان، آخرین مهلت ارائه اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده دوره 
بهار۱۴۰۱ را چهارشنبه ۱۵ تیرماه اعام کرد. 

حمید زینل پور خاطرنشان کرد: مطابق قانون مالیات بر ارزش افزوده، مودیان محترم مالیاتی 
حداکثر ۱۵ روز پس از پایان هر فصل مهلت دارند اظهارنامه مالیاتی خود را ارائه نمایند.

ارایه اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده دوره سه ماهه اول  او بنابراین آخرین مهلت  به گفته 
)بهار(۱۴۰۱، چهارشنبه ۱۵ تیرماه خواهد  بود.

آدرس  به  مالیات  ملی  درگاه  طریق  از  می توانند  محترم  مودیان  اظهار داشت:  او 
WWW.INTAMEDIA.IR   قسمت مالیات بر ارزش افزوده، اطاعات تکمیلی 

را دریافت و نسبت به ارائه اظهارنامه و پرداخت مالیات متعلقه اقدام کنند.
مدیرکل امور مالیاتی استان کرمان تاکید کرد:ارائه نکردم اظهارنامه در مهلت مقرر قانونی، موجب 

تعلق جریمه و محرومیت از تسهیات و معافیت های قانونی خواهد شد.

ارزدیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

 

معاون امداد ونجات جمعیت هال احمر استان کرمان در پی وقوع زمین لرزه ۶.۱ 
ریشتری هرمزگان گفت: تیم های امدادی این جمعیت برای کمک به مناطق 
زلزله زده در حالت آماده باش قرار گرفته اند. محمد امیرخانی بر آمادگی تیم های 
امداد ونجات جمعیت هال احمر استان کرمان برای هرگونه کمک امدادی به استان 
زلزله زده هم مرز جنوبی تاکید کرد. او اظهار داشت: ۱۲ تیم امداد و نجات، آنست و 
امداد هوایی از مرکز استان کرمان و شهرستان های کهنوج،جیرفت،سیرجان و 

منوجان در صورت نیاز آماده اعزام به استان هرمزگان هستند. 
ارسال چهار هزار تخته موکت به هرمزگان

او همچنین از ارسال اقام امدادی به مناطق زلزله زده خبر داد و عنوان کرد: هم اکنون 
چهار هزار تخته پتو به منظور ارسال به مناطق زلزله زده هرمزگان در حال بارگیری 
است.  زلزله های پی د پی به ویژه ۶.۱ و۶.3 ریشتری بامداد شنبه یازدهم تیر ماه در 
بندر خمیر استان هرمزگان تاکنون 3۹ مصدوم و پنج فوتی برجای گذاشته است.

نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسامی، گفت: قطعی برق صنایع نه تنها باعث 
خسارت زیاد به کارخانه ها و سهام داران شده است بلکه زمینه گرانی لجام گسیخته برخی از 
اقام مانند سیمان را در بازار فراهم کرده است.  شهباز حسن پور درباره سیاست های دولت 
برای مدیریت خاموشی ها در فصل تابستان، بیان کرد: از سنوات گذشته در تامین برق صنایع 
و خانگی در فصل تابستان با مشکل مواجه بودیم اما نمی توانیم انتظار داشته باشیم که صنایع 
یک  شبه خودشان برق مصرفی خود را تولید کنند چرا که یک نیروگاه ۵۰۰ مگاواتی حداقل 
۵ سال زمان می برد تا وارد چرخه تولید شود. او در ادامه با بیان اینکه دولت وظیفه دارد تا نسبت 
به تامین برق صنایع اقدام کند، اظهار کرد: زمانی که دولت امتیازی را فروخته و تعهدی را برای 
خودش ایجاد کرده است، باید نسبت به اجرای تعهد خود پای بند باشد.  نماینده مردم کرمان 
در مجلس شورای اسامی،  تصریح کرد: دولت از یک سو وعده ساخت سالانه یک میلیون 
واحد مسکونی را می دهد اما از سوی دیگر برق صنایع را قطع می کند،بدون سیمان چگونه 

می توان واحد مسکونی ساخت؟ 
حسن پور تاکید کرد: این وضعیت قابل قبول نیست و امیدواریم با برنامه ریزی دقیق از 

سال آینده شاهد این گونه خاموشی ها در حوزه صنعت نباشیم.

معاون شهرسازی و امور زیربنایی 
شهرداری رفسنجان از احداث 
فرهنگسرای ایثار و شهادت در 
گلزار شهدای رفسنجان خبر داد 
و گفت: این فرهنگسرا تاکنون 
پیشرفت فیزیکی ۵۰ درصدی 

داشته است.
سید علی پورباقری اظهار کرد: 

فرهنگسراها و مجموعه های فرهنگی بر اساس نیاز در محات و 
مناطق مختلف احداث می شود.

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری رفسنجان ادامه داد: 
بازسازی، پارتیشن بندی و اجرای سقف کاذب به متراژ ۱۱۰۰ 

متر مربع برای فرهنگسرای گلزار شهدا صورت گرفته و ادامه دارد.

تیم های امدادی هلال احمر کرمان
به حالت آماده باش درآمدند 

احداث فرهنگسرای ایثار و شهادت در رفسنجانحسن پور: قطع برق صنایع قابل قبول نیست

عکسنوشت

مدیرعامل سازمان مدیریت آرمستان های 
شهرداری کرمان، از برگزاری دورۀ آموزشی 
احکام اسلامی و شرعی ویژه ی غسال ها و 

کارکنان آرمستان های شهرداری خبر داد.
 امیرحسین تویسرکانی، هدف از برگزاری 
این دوره ی آموزشی را انجام بهتر مراحل 
تدفین و تغسیل دانست و افزود: این دوره آموزشی 
هم اکنون در»باغ رضوان« در حال برگزاری است.

او با بیان اینکه هرچند کارکنان سازمان مدیریت 
آرمستان ها با نحوه ی کار خود آشنایی کامل 
دارند، اما آموزش بروز احکام اسلامی و شرعی 
در خصوص دفن و غسل میت برای غسال ها 
ضروری است،بیان داشت:این آموزش ها به  
صورت دوره ای توسط روحانی سازمان انجام 

می شود.

میراث فرهنگی،  اداره کل  میراث فرهنگی  معاون 
گردشگری و صنایع دستی کرمان گفت: فاز اول عملیات 
مرمتی بنای تاریخی تیمچه علی خان کوهبنان آغاز شد.

مجتبی شفیعی افزود: در فاز اول عملیات مرمتی 
بنای تاریخی تیمچه علی خان کوهبنان، فعالیت هایی، 
همچون: آواربرداری، خاک برداری، طاق زنی، سقف پوشی 
و نما چینی با  اعتباری معادل یک میلیارد و ۹۰۰ 

میلیون ریال انجام می شود.
 او می گوید: تیمچه علی خان از بنا های دوره قاجار و دارای 

مالکیت بخش خصوصی است.

به گفته معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان کرمان تیمچه علی خان 

به همراه ۹ اثر دیگر طی پارسال  به ثبت ملی رسید.

در  د  با شـهر عنبرآ شـورای  ئیسـه  ر هیـات 
مـی منسـجم " مسـعود  قدا مـی مثبـت و ا گا
یـن شـهر  ر ا علی توکلـی" را به عنـوان شـهردا

 . د تعیین کـر
بـاد  پنـج عضـو شـورای اسـلامی شـهر عنبرآ
فشـاری پور  در جلسـه ای بـا حضـور یـزدان ا
فرمانـدار این شـهر، با پنـج رای موافق مسـعود 
د  بـا ر عنبرآ ا ن شـهرد ا به عنـوا علی توکلـی ر

نتخـاب کردنـد.  ا
یـن علی توکلـی  ز ا لازم به ذکـر اسـت قبـل ا
سـمت  در  نیـز  سال گذشـته  شـهریور  در 
سرپرستی شـهرداری بعـد از مراد  دینا شـهردار 
اسـبق ایـن شـهر منصـوب شـد و تاکنـون در 

. لیـت بـود ن مشـغول فعا همیـن عنـوا
ز نیروهـای متخصـص و بومـی  علی توکلـی ا

عنبرآبـاد اسـت کـه مدت هـا در امور فنـی ایـن 
شـهرداری بـه کار اشـتغال داشـته و در بیـن 
نیروهـای موجـود دارای سـوابق روشـن و قابل 

قبولـی اسـت.

ر با حجت الاسام  مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق شمال در دیدا
حمیدی رئیس کل دادگستري استان کرمان بر تعامل و همکاری دوجانبه 

هر چه بیشتر دستگاه قضایي استان و صنعت برق تاکید کرد.
محمد سلیماني در این دیدار افزود: وجود دستگاه قضائي و سایه قانون بر سر 
یک جامعه، ایجاد امنیت و آرامش خاطر مي کند و در سایه حاکمیت قانون 

همه بخش هاي جامعه مسیر صحیح خود را ادامه مي دهند.
یران که وظیفه تامین برق به  و بیان کرد: مجموعه عظیم صنعت برق ا ا
عنوان یک عنصر زیرساختي را دارد نیازمند صیانت از شبکه و تاسیسات 
و تجهیزات خود است که در این راستا دستگاه قضا همواره حامي این 

مجموعه بوده است.
ز حمایت هاي دستگاه هاي قضایي استان جهت برخورد با  و با تقدیر ا ا
آسیب زنندگان به تجهیزات شبکه توزیع، برق هاي غیرمجاز یا دارندگان 
رمز ارزهاي غیر مجاز گفت: از دستگاه محترم قضائي نیز تقاضا داریم در بعد 
برخورد با آسیب زنندگان به تجهیزات شبکه و همچنین برق هاي غیرمجاز 

همچون گذشته با صنعت برق استان همکاري داشته باشند.
در ادامه حجه الاسام حمیدي رئیس کل دادگستري استان با اشاره به 
اهمیت صنعت برق اظهار داشت:تاش شما در تامین برق ارزشمند است و 
حفظ پایداري شبکه قطعا نیازمند حمایت است و باید تاش کرد در حوزه 
برخورد با برق هاي غیرمجاز و هدر رفت و جلوگیري از سرقت تجهیزات 
فعالیت کرد که در بخش آموزش و فرهنگ سازي از یک سو و استفاده از 
نرژي هاي خورشیدي( در عرصه صنعت برق براي  ا فناوري هاي نوین )

جلوگیري از سوءاستفاده کنندگان از اموال عمومي و برق مانع سازي کرد.

مدیر کل دفتر امور روستایی و شورا های استانداری کرمان گفت: کرمان در 
نمایشگاه مدیریت شهری و روستایی که در تهران برگزار می شود، مشارکت 

فعال خواهد داشت.
خانه گیر افزود: با توجه به درپیش بودن هفته دهیاری ها از تاریخ ۱۴ تا ۲۰ 
تیرماه، نمایشگاه مدیریت شهری و روستایی از تاریخ ۱۲ تا ۱۴ تیرماه به همت 
سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور و با مشارکت استانداری ها در محل 

مصای امام خمینی )ره( شهر تهران برگزار خواهد شد. 
او می گوید: دهیاری های منتخب استان کرمان با هدف معرفی توانمندی های 
روستایی در نمایشگاه مدیریت شهری و روستایی حضور فعالی خواهند داشت.
به گفته مدیر کل دفتر امور روستایی و شورا های استانداری کرمان دهیاری های 
منتخب شهرستان های انار، بافت، جیرفت و قلعه گنج، در این نمایشگاه نسبت 

به معرفی ظرفیت های روستا های استان کرمان اقدام خواهند کرد.
او ادامه داد: در این رویداد مهم، محصولات برند روستایی، شرکت های 
دانش بنیان فعال در بخش کشاورزی، الگو های موفق در زمینه شرکت های 
تعاونی دهیاری ها، صنایع دستی و روستا های هدف گردشگری استان کرمان 

معرفی خواهند شد.

زلزله 6.1 ریشتری هرمزگان

زلزله ای به بزرگی ۶.۱ در مقیاس ریشتر، در 
ساعت ۰۲:۰۲:۰۷ بامداد شنبه ۱۱ تیرماه 
حوالی بندر خمیر در طول جغرافیایی: 
۵۵.۳، عرض جغرافیایی: ۲۶.۷۸ و عمق ۱۰ 
کیلومتری از سطح زمین به وقوع پیوست و 
تاکنون منجر به مرگ پنج تن و مصدومیت 

۳۹ تن دیگر شد.

مدیرعامل سازمان مدیریت 
آرمستان های شهرداری کرمان 

خبر داد:

برگزاری دورۀ آموزشی 
احکام اسلامی و شرعی 

ویژ ه ی کارکنان آرمستان ها

تیمچه علی خان کوهبنان مرمت می شود

شورای شهر عنبرآباد مسعود علی توکلی 
 را به عنوان شهردار انتخاب کرد

مقابله با برق هاي غیرمجاز، هدر رفت انرژی و 
جلوگیري از سرقت تجهیزات

مشارکت فعال کرمان
  در نمایشگاه مدیریت شهری و روستایی

مدیرکلامورمالیاتیاستانکرمانخبرداد:
15 تیرماه، آخرین مهلت ارائه اظهارنامه مالیات

  بر ارزش افزوده دوره بهار 1401

خبر

معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش استان کرمان گفت: 
مرحله استانی جشنواره نوجوان خوارزمی با حضور ۴۰۸ 

دانش آموز متوسطه اول کرمانی برگزار شد.
اصغر پارسا افزود: کیفیت بخشی به یادگیری دانش آموزان 
مبتنی بر برنامه درسی ملی، توسعه فرهنگ کار و کارآفرینی، 
ایجاد موقعیت برای شناسایی رشد و شکوفایی استعدادهای 
دانش آموزان، کمک به شناخت حرفه، مشاغل و کسب 
صاحیت های فنی پایه، کمک به انتخاب آگاهانه رشته 
تحصیلی و مسیر آینده شغلی و حرفه ای دانش آموزان و 
تقویت فعالیت های علمی و مهارتی و پژوهشی دانش آموزان 

از اهداف برگزاری این جشنواره است.
او بیان کرد: در جشنواره نوجوان خوارزمی دانش آموزان 
در ۹ محور شامل پژوهش، دست سازه، زبان و ادبیات 
فارسی،فعالیت های آزمایشگاهی،زبان خارجی، بازارچه های 
کسب و کار دانش آموزی، ریاضی، برنامه نویسی و مناظره 
علمی به صورت انفرادی یا گروهی به انجام فعالیت های علمی 

و پژوهشی می پردازند.
معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش استان کرمان 
اظهار داشت: جشنواره نوجوان خوارزمی در چهار مرحله 
مدرسه ای، منطقه ای، استانی و کشوری برگزار می شود 

و همه دانش آموزان دوره اول متوسطه می تواند در این 
جشنواره شرکت کنند که حدود ۱۲۰ هزار دانش آموز استان 
در مرحله مدرسه ای شرکت کرده اند که از این تعداد ۴۰۸ نفر 
پس از طی مرحله منطقه ای و شهرستانی به مرحله استانی 
راه یافته اند و در نهایت از هر محور یک نفر یا یک تیم به مرحله 

کشوری راه می یابد.
بر پایه این گزارش، مرحله استانی جشنواره نوجوان 
خوارزمی با حضور دانش آموزان منتخب در ۹ محور در مرکز 
پژوهش های علمی-آموزشی)پژوهشکده تعلیم و تربیت(

آموزش و پرورش استان کرمان در حال برگزاری است.

معاونآموزشمتوسطهآموزشوپرورشاستانکرمان:
مرحله استانی جشنواره نوجوان خوارزمی

 با حضور 408 دانش آموز متوسطه اول کرمانی برگزار شد
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